
U OPĆOJ BOLNICI 
VIROVITICA POČELA 
SEROLOŠKA TESTIRANJA

Za 250 kuna 
možete saznati 
jeste li “prehodali“ 
koronu str. 5
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SPORT
POČETAK PROLJETNOG DIJELA 

NATJECANJA 3. HNL SJEVER

Sastaju se Papuk i 
Virovitica, Bosilkovski 
i Majdenić žele otvoriti 
polusezonu pozitivnim 
rezultatom str. 20

Fo
to

: 
M

at
ij

a 
Ro

đa
k

• Unatoč nesreći odlučio sam se 
vratiti poslu jer mi je bilo 

teško dati u najam nešto u 
što sam uložio toliko truda. 

Nastavio sam dalje i za 
to dobio podršku sa svih 
strana. Naučio sam raditi 

i drukčije ne bih mogao.

MINISTRICA TRAMIŠAK 
URUČILA UGOVORE ZA 16 
PROJEKATA NA ŽUPANIJSKOM 
PODRUČJU  

Malim, ali važnim 
projektima nastoje 
zadržati mlade u 
ruralnim sredinama 

str. 2  

CRNA KRONIKA: 
NESR EĆA NA VIROVITIČKOJ 
OBILAZNICI  

Kamion oduzeo 
prednost i udario 
u autobus pun 
školaraca str. 2

Završena energetska 
obnova Sportskog doma u 
Terezinom Polju

OPĆINA LUKAČ

str. 11

str. 6

POTICANA 
STANOGRADNJA 
Grad 
Virovitica 
pokreće POS 
izgradnju 
kuća u nizu

NESREĆA GA NIJE ZAUSTAVILA – ZVONKO 
HORVAT PRIMJER UPORNOSTI I HRABROSTI
Širi posao, a od 
pet zaposlenih, 
tri su 
osobe s 
invaliditetom

str. 4

OPĆINA ŠPIŠIĆ BUKOVICA

Rekonstruirat će se gotovo dva 
kilometra ceste u Ulici Pavleka 
Miškine i odvojcima str. 11

PREMIJER PLENKOVIĆ U 
VIROVITICI

Na području 
Virovitičko-
podravske 
županije 
dosad 
ugovoreni 
europski 
projekti 
vrijedni 
dvije 
milijarde kuna  
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• GRAD VIROVITICA I HRVATSKE 
VODE UREĐUJU SLIV OĐENICE 

Cilj je pomoći rijeci i 
sanirati obalu

Grad Virovitica i Hrvatske vode nastavljaju dobru 
suradnju na uređenju vodnog režima gornjeg i donjeg 
sliva Ođenice. Ovih dana intenzivirali su se radovi 
na uređenju korita i okoliša uz Ođenicu, konkretno u 
blizini 1. virovitičkog ribnjaka. 
- Radimo na oko 1,5 km korita uz državnu cestu D-5, 
od Virovitičkih ribnjaka prema Virovitici, do dijela 
Ođenice koji je u ravnini s autobusnim stajalištem 
uz cestu D-5. To su radovi u sklopu našeg redovnog 
održavanja vodotoka, a intenzitet provedbe ovisi o 
financijskim mogućnostima. Svake godine iskrči se 
dio kanala jer tako omogućavamo bolje upravljanje 
vodnim režimom, odnosno osiguravamo bolji protok 
vode, eventualna plavljenja i ostalo. Cilj je dovesti 
kanal u propisani red, tako da u narednom razdoblju 
ostaje dovoljno vremena za redovne radove košnje 
kanala, održavanja čistoće i slično - rekao nam je 
voditelj Hrvatskih voda, ispostave Virovitica Kruno-
slav Predragović. 
Jedan od najtežih poslova uređenja kanala je, kaže, 
vađenje panjeva od drveća koje okružuju kanal cijelim 
njegovim vodotokom. 
- Osposobljavanje kanala u prvom redu podra-
zumijeva sječu drveća i ostalog raslinja uz kanal i u 
kanalu. Najteži dio posla je vađenje panjeva, no da 
to ne učinimo, na tim mjestima bi opet izraslo drvo. 
Osim toga, vađenjem panjeva prekopavamo zemlju 
i u isto vrijeme saniramo obalu, što je neophodno 
za funkciju vodotoka, ali i za vizualni izgled kanala i 
rijeke Ođenice - kaže K. Predragović. 

B. S. 

INFO KUTAK

županijskoj vijećnici u Virovitici ministrica 
regionalnog razvoja i fondova Europske 
unije Nataša Tramišak u petak, 12. ožujka, 
uručila je ugovore za 16 projekata s područja 
Virovitičko-podravske županije. Riječ je o 

projektima vrijednima 3,8 milijuna kuna, od kojih 
je 15 odobreno u okviru Programa održivog razvoja 
lokalne zajednice, a projekt Grada Orahovice odo-
bren je kroz Program podrške regionalnom razvoju. 
Uz gradonačelnike i načelnike svih gradova i općina 
uručivanju ugovora nazočio je i virovitičko-podravski 
župan Igor Andrović, uz svoje zamjenike Marija Kle-
menta i Igora Pavkovića.
- Ovo su projekti koji služe unaprjeđenju male loka-
lne komunalne infrastrukture, ponajprije infrastruk-
ture koja pomaže upravo ostanak mladih u malim 
mjestima u ruralnim krajevima. Ovim programom 
podržava se infrastruktura, kao što je izgradnja 
pješačkih staza, a jednako tako i izgradnja društvenih 
sadržaja, dakle društvenih domova, dječjih igrališta. 
Ovim malim projektima na neki način šaljemo po-
ruku ravnomjernog regionalnog razvoja i ulaganja 
u sve dijelove Hrvatske - rekla je ministrica Nataša 
Tramišak i pohvalila Virovitičko-podravsku županiju 
na dosadašnjem uspjehu u ugovaranju EU projeka-
ta.

PODIZANJE KVALITETE ŽIVOTA 
- Ova županija ugovorila je više od 2,2 milijarde kuna 
vrijednih europskih projekata koji su zasigurno po-
digli kvalitetu života na njenom području - istaknula 
je.
U odnosu na velike iznose koji su do sada odobreni 
ovom području, iznosi današnjih ugovora nisu veliki, 
no od izuzetne su važnosti za ovu sredinu, naglasio je 
župan Igor Andrović.
- Ovo su važna sredstva za svaku općinu i grad jer 
su to projekti koji su važni za svakodnevni život 
građana. Od ceste, nogostupa, igrališta, društvenih 
domova, pa do izgradnje područne škole u Kladara-
ma koju je prijavila Virovitičko-podravska županija. 
Ovih 400 tisuća kuna koliko smo dobili iznos je koji 
će nam mnogo značiti u financiranju izgradnje ove 
škole - rekao je župan Andrović, zahvalivši ministrici 
na nastavku raspisivanja natječaja za razvoj lokalne 
zajednice koji, uz EU natječaje, od velikog značaja za 
ovo područje.
Da EU projekti imaju veliku važnost na području Vi-
rovitice i Virovitičko-podravske županije, istaknuo je 
i gradonačelnik Virovitice Ivica Kirin.
- U narednom razdoblju zadaća nam je paralelno uz 
javne projekte pripremati i projekte za naše poduzet-
nike, počevši od tvrtki, obrta, OPG-a, kako bi oni u 
sljedećem programskom razdoblju koristili sredstva 
koja su im na raspolaganju. Razvojne agencije već 
rade na pripremi projekata koji će se nominirati. Jed-
nako tako zadaća nam je pripremiti projekt za razvoj 
naših gospodarskih zona kako bi ih komunalno opre-
mili i omogućili investitorima bolje uvjete - rekao je 
gradonačelnik Kirin.

M. Lukačić, K. Toplak • Ovo su projekti koji služe unaprjeđenju male lokalne 
komunalne infrastrukture, ponajprije infrastrukture koja 

pomaže upravo ostanak mladih u malim mjestima u ruralnim 
krajevima. Ovim programom podržava se infrastruktura, kao 

što je izgradnja pješačkih staza, a jednako tako i izgradnja 
društvenih sadržaja, dakle društvenih domova, dječjih 

igrališta, rekla je ministrica Nataša Tramišak i pohvalila 
Virovitičko-podravsku županiju na dosadašnjem uspjehu u 

ugovaranju EU projekata.

MINISTRICA TRAMIŠAK URUČILA UGOVORE ZA 16 
PROJEKATA NA ŽUPANIJSKOM PODRUČJU  

Malim, ali važnim projektima nastoje 
zadržati mlade u ruralnim sredinama 

U

Evo što će se sve graditi 
na našem području 
• Općina Crnac – Izgradnja pješačkih staza 
u naselju Veliki Rastovac – 200.000 
kuna

• Općina Gradina – Uređenje 
parkirališta i pješačkih staza – 
250.000 kuna

• Općina Špišić Bukovica – Rekon-
strukcija nerazvrstanih cesta u naselju 
Špišić Bukovica – 250.000 kuna

• Općina Čađavica – Održavanje 
postojeće građevine – Društveni dom Šaševo 
– 250.000 kuna

• Općina Mikleuš – Sanacija ceste na dijelu Školske ulice u Bal-
incima – 250.000 kuna

• Općina Voćin – Uređenje dječjih igrališta u naseljima Bokane i 
Ćeralije – 200.000 kuna

• Općina Suhopolje – Izgradnja memorijalnog centra – 300.000 
kuna

• Općina Sopje – Građenje građevine športsko-rekreacijske 
namjene – svlačionice – 250.000 kuna

• Općina Nova Bukovica – Izgradnja Društvenog doma u Bjelk-
ovcu – 150.000 kuna

• Općina Čačinci – Izgradnja Društvenog doma u naselju Br-
ezovljani Vojlovički II. faza – 250.000 kuna

• Općina Zdenci – Održavanje postojeće građevine – Dom 
Zokov Gaj – 200.000 kuna

• Općina Lukač – Adaptacija unutrašnjosti zgrade Društvenog 
doma Terezino Polje – 250.000 kuna

• Grad Slatina – Uređenje Društvenog doma u Novom Senkovcu 
– 150.000 kuna

• Općina Pitomača – Sufinanciranje rekonstrukcije i izgradnje 
centra za posjetitelje Križnica – 250.000 kuna

• Virovitičko-podravska županija – OŠ Petra Preradovića, 
Područna škola Kladare – 400.000 kuna

• Grad Orahovica – Rekonstrukcija dijela vinske ceste, oborin-
ske odvodnje i priključak na kolnik u Topličkoj ulici – 200.000 
kuna

• NESREĆA NA 
VIROVITIČKOJ OBILAZNICI   

Kamion oduzeo 
prednost i udario u 
autobus pun školaraca

Na autobus pun školaraca u utorak, 16. ožujka, oko 12 
sati na izlazu sa sjeverne virovitičke obilaznice naletio 
je kamion osječkih registarskih oznaka. Kamionom 
iz smjera Virovitice prema Lipovcu upravljao je 57-
godišnjak, koji je dolaskom do raskrižja državne ceste 
sa županijskom cestom oduzeo prednost prolaska 
autobusu daruvarskih registarskih oznaka kojim je iz 
smjera Gradine prema Suhopolju upravljao 43-godišnji 
vozač. U tom trenutku došlo je do udara prednjeg lijevog 
dijela teretnog vozila u desnu bočnu stranu autobusa u 
kojemu se nalazilo 20-ak maloljetnih putnika. Prema 
policijskom priopćenju vozači nisu bili pod utjecajem 
alkohola, a tjelesne ozljede je zadobio 16-godišnji putnik 
iz autobusa, koji je zbrinut u OB Virovitica te je pušten 
kući.

V.L. 
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• NESLAVNI REKORDER NA NAŠIM 
PROMETNICAMA   
U pola bijela dana napuhao 
4,90 promila – vozio bicikl, 
a trebao biti u komi
P r o m e t n i c e 
Virovitičko-podravske 
županije imaju novog, 
neslavnog rekordera. 
Riječ je o 33-godišnjem 
vozaču bicikla koji je u 
nedjelju, 7. ožujka, u 
13.25 sati u Pitomači 
zaustavljen u vožnji i 
to s čak 4,90 promila 
alkohola u krvi!
Vozača, koji je policiji 
već od prije poznat po 
sklonosti da pod utjecajem alkohola sjeda za bicikl, 
ophodnja je odmah sklonila s prometnice kako sebi 
i drugima ne bi predstavljao opasnost u prometu. 
Pitanje koje se nameće je kako je muškarac uopće 
bio u stanju voziti bicikl s obzirom na utjecaj alko-
hola na organizam. Iako on ovisi od osobe do osobe, 
istraživanja pokazuju kako s 3 promila osoba više 
ne zna gdje se nalazi te da u tom stanju lako može 
doći do nesvjestice. S rastom koncentracije alkohola 
sposobnosti se smanjuju, pa je tako s 3,5 promila 
moguće da čovjek padne u komu, a stanje u kojem 
se nalazi uspoređuje se s razinom kirurške anest-
ezije.
U ovom konkretnom slučaju, s gotovo 5 promila al-
kohola u krvi, osoba bi, prema istraživanjima, bila u 
komi. Anesteziran alkoholom ovaj vozač recidivist 
pokazao je kako ne prkosi samo zakonima sigurn-
osti u prometu, već i biologiji.

V. L. 

• MLADI DIREKTOR    
Poduzetnik (29) utajio 
porez i 1,9 milijuna kuna 
s računa tvrtke spremio u 
džep
U srijedu, 10. ožujka, 
policijski službenici 
Službe kriminalističke 
policije dovršili su 
kriminalističko 
istraživanje nad 
29-godišnjakom 
s područja općine 
Pitomača zbog posto-
janja osnove sumnje u 
počinjenje više kaznenih 
djela.

Tijekom kriminalističkog istraživanja utvrđeno 
je kako je 29-godišnjak kao odgovorna osoba u 
svojstvu direktora u tvrtki od 1. siječnja do 30. 
rujna 2019. godine s ciljem pribavljanja 
protupravne imovinske koristi izbjegavao plaćanje 
poreza, davao netočne podatke o okolnostima 
poslovanja društva koja se stvarno nisu dogodila te 
uporabom fiktivnih ulaznih računa umanjio por-
eznu obvezu za iznos PDV-a po ulaznim računima 
u iznosu većem od 357.000 kuna, čime je počinio 
kaznena djela utaja poreza ili carine i krivotvorenje 
službene ili poslovne isprave.
Nadalje, 29-godišnjak je od 9. siječnja do 16. 
svibnja 2019. godine u istoj tvrtki s ciljem 
pribavljanja nepripadne imovinske koristi za sebe 
povrijedio dužnost zaštite imovinskih interesa 
društva tako što je podizao gotovinu u iznosu 
većem od 1.970.000 kuna s računa tvrtke koju nije 
koristio za poslovanje društva, već ju je zadržao 
za sebe, čime je počinio kazneno djelo zlouporaba 
povjerenja u gospodarskom poslovanju. Slijedi 
posebno izvješće ŽDO Bjelovar.

V. L. 

CRNA KRONIKA

Na području Virovitičko-podravske 
županije dosad ugovoreni europski 
projekti vrijedni dvije milijarde kuna  
Premijer Andrej Plenković u 
pratnji ministra gospodarstva 
i održivog razvoja Tomislava 
Ćorića te ministrice poljo-
privrede Marije Vučković i 
predstojnika premijerova ure-
da Zvonimira Frke Petešića u 
utorak, 17. ožujka, posjetio je 
Virovitičko-podravsku županiju. 
Tom prilikom obišao je Centar 
za istraživanje i razvoj u mljeka-
rstvu u Virovitici i potom u pros-
toru Županije održao sastanak sa 
županom Igorom Androvićem, 
gradonačelnikom Virovitice Ivi-
com Kirinom te saborskim zas-
tupnicima Josipom Đakićem i 
Vesnom Bedeković.  
Kako je premijer istaknuo, tema 
sastanka bili su projekti važni 
za razvoj Virovitičko-podravske 
županije. 
- U dosadašnjem mandatu naše 
prve Vlade i ove sada druge 
ukupno je na ovom području 
ugovoreno dvije milijarde kuna 
europskih projekata koji su vid-
ljivo unaprijedili razvoj županije 
te koji promiču i poduzetništvo 
i gospodarstvo. Želim pohvaliti 
angažman Županije, Grada Vi-
rovitice te županijske i gradske 
razvojne agencije. Vidi se da su 
uspjeli imati visok stupanj prip-
ravnosti u proteklim godinama 
kako bi bili što učinkovitiji u 
apsorpciji europskih sredstava 
- rekao je premijer Plenković te 
dodao da su razgovori bili usmje-
reni i na prometnu povezanost, 
gospodarstvo i poljoprivredu.

POSJETILI CENTAR ZA 
ISTRAŽIVANJE I RAZVOJ 

U MLJEKARSTVU
- Drago mi je da smo imali 
prigodu posjetiti Centar za 
istraživanje i razvoj u mljeka-
rstvu, projekt koji financira 
Ministarstvo poljoprivrede s 36 
milijuna kuna i Županija s 5 mil-
ijuna kuna, a koji će biti dovršen 
za nekoliko tjedana, što će biti 
posebno važno za mljekarstvo 
i za brojne kooperante ovdje u 
županiji - rekao je premijer.
Premijer je Centar obišao u 
pratnji domaćina, virovitičko-
podravskog župana Igora 
Androvića, gradonačelnika Vi-
rovitice Ivice Kirina te njihovih 
suradnika, kao i ministra gos-
podarstva i održivog razvoja 
Tomislava Ćorića, ministrice 
poljoprivrede Marije Vučković, 
predstojnika premijerova ureda 
Zvonimira Frke Petešića, sabor-
skih zastupnika Josipa Đakića 
i Vesne Bedeković te predsjed-
nika proizvođačke organizacije 
„Mliječni put Hrvatske” Marija 
Rengela.
Centar se prostire na 1500 
četvorna metra i nudit će usluge 
za istraživanje i razvoj novih 
proizvoda na bazi mlijeka, usluge 
probne proizvodnje novih proiz-
voda od mlijeka prema zahtjevu 

poduzetnika iz mljekarskog 
sektora, usluge laboratorijskih 
istraživanja te usluge edukacije 
i stručnog treninga obrtnika i 
poljoprivrednih gospodarstve-
nika. Ukupna vrijednost inves-
ticije iznosi 41 milijun kuna, a 
projekt se provodi s partnerom, 
Agronomskim fakultetom 
Sveučilišta u Zagrebu, dok je 
zemljište Virovitičko-podravskoj 
županiji za gradnju darovao 
Grad Virovitica.
Između ostalog, premijer 
Plenković istaknuo je kako je 
Vlada RH u COVID krizi za 
očuvanje radnih mjesta na 
području Virovitičko-podravske 
županije za 10 tisuća radnika do 
sada izdvojila 85 milijuna kuna.
- Podsjetit ću da je zahvaljujući 
našem zakonu o financiranju 
lokalne i područne samouprave 
godišnje prihod ove županije, 
gradova i općina veći za ukupno 
100 milijuna kuna u odnosu na 
2017., dakle prije ove reforme, 
čime smo dali sredstva za 
provedbu brojnih projekata koji 

su politički i razvojno važni za 
ovu županiju, gradove i općine - 
rekao je premijer Plenković.

MEĐU VODEĆIMA U 
HRVATSKOJ 

Župan Igor Andrović istaknuo je 
zadovoljstvo podrškom koju su 
dobili nakon sastanka.
- Drago mi je da i dalje imamo 
podršku za sve projekte koje 
sada imamo u planu, a koje 
planiramo i kroz proračun Re-
publike Hrvatske, kroz proračun 
Virovitičko-podravske županije, 
ali prije svega kroz sredstva 
Europske unije. Virovitičko-
podravska županije je iz EU 
fondova povukla više od dvije 
milijarde kuna i tu smo među 
vodećim županijama kada go-
vorimo o povučenim sredstvima 
po broju stanovnika - rekao je 
župan, dodavši kako je tema sas-
tanka bila i izgradnje brze ceste 
koja je u fazi javne nabave.
- Uskoro očekujemo potpisivanje 
ugovora s izvođačem za čvorove 
Virovitica i Špišić Bukovica, a 
isto tako i za prvu dionicu od 

5 kilometara od Virovitice do 
Špišić Bukovice. Nadamo se da 
ćemo imati mogućnosti u nared-
nih nekoliko godina financirati i 
cijelu dionicu brze ceste - rekao 
je Andrović.
Brzu cestu kao jednu od važnijih 
tema sastanka istaknuo je i 
gradonačelnik Virovitice Ivica 
Kirin.
- Definirali smo mnoge značajne 
projekte i moram napomenuti 
da je podrška Vlade Andreja 
Plenkovića dovela do toga da 
smo danas pred izdavanjem 
lokacijske dozvole za dionicu 
brze ceste Bjelovar – Virovitica 
– Terezino Polje. Da nije bilo 
podrške njegove Vlade, ne bismo 
danas mogli razgovarati o tome. 
Prošlo je puno Vlada i obećanja, 
projekt je stajao u ladici 20, 30 
godina, a danas se to mijenja. 
Hvala predsjedniku Vlade na 
podršci koju nam je dao i za ovaj 
projekt, ali i za brojne druge pro-

jekte koji su na našem području 
realizirani ili su u fazi realizacije 
- rekao je gradonačelnik Kirin.
Sastanku je nazočila i ministrica 
poljoprivrede Marija Vučković.
- Čestitam Županiji, Gradu Viro-
vitici i drugim jedinicama lokalne 
samouprave na svim razvojnim 
inicijativama koje su se ostvarile 
i koje će se ostvariti u budućem 
programskom razdoblju. Inače, 
na području ove županije iz Pro-
grama ruralnog razvoja ugov-
oreno je projekata u vrijednosti 
većoj od 980 milijuna kuna, pri 
čemu je isplaćeno gotovo 790 
milijuna kuna. Kada uzmemo 
u obzir da takve projekte finan-
ciraju poljoprivrednici sami, ne 
financiraju se samo iz javnih 
projekata, to je jedno od čvršćih 
jamstava za budućnost i razvoj 
poljoprivrede, vitalnost ruralne 
zajednice i cijele Virovitičko-
podravske županije - rekla je 
ministrica Vučković.

PREMIJER PLENKOVIĆ U VIROVITICI, TEMA SASTANKA 
BRZA CESTA, POLJOPRIVREDA I GOSPODARSTVO 

• Vidi se da su uspjeli imati visok stupanj 
pripravnosti u proteklim godinama kako bi 
bili što učinkovitiji u apsorpciji europskih 

sredstava, rekao je premijer Plenković 
te dodao da su razgovori bili usmjereni i 
na prometnu povezanost, gospodarstvo i 

poljoprivredu.

Mirjana Lukačić 
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rije četiri godine 
Zvonko Horvat iz 
Podgorja stradao je ti-
jekom jesenskih radova 

u polju. U nesreći mu je berač 
kukuruza zahvatio obje noge 
i desnu ruku, no unatoč svim 
nedaćama Zvonko se nije 
predao. Nakon oporavka, uz 
pomoć brojnih dobrih ljudi, 
vratio se svom poslu. Vlasnik 
je automehaničarske radion-
ice i vučne službe te trenutno 
zapošljava pet osoba.
- Unatoč nesreći odlučio sam 
se vratiti poslu jer mi je bilo 
teško dati u najam nešto u što 
sam uložio toliko truda. Nas-
tavio sam dalje i za to dobio 
podršku sa svih strana. Naučio 
sam raditi i drukčije ne bih 
mogao. Naručujem dijelove, 
dogovaram poslove, dajem 
savjete svojim dečkima. Snal-
azim se i nastojim iskoristiti 
sve ono dobro što život pruža 
- kaže Zvonko.
Posljednjih mjeseci krenuo je 
u proširenje posla. Uz pomoć 
virovitičke Gradske uprave i 
Razvojne agencije VTA pri-
javio se na natječaj koji je 
raspisao Zavod za vještačenje, 
profesionalnu rehabilitaciju i 
zapošljavanje osoba s invalid-
itetom. Na natječaju je dobio 
600.000 kuna koje je uložio u 
proširenje radionice.
- Dobivenim novcem ku-
pljena je oprema s kojom 
se vozila mogu kompletno 
pripremiti za tehnički pre-
gled: ispitivanje amortizera, 

ispitivanje kočnica, optika, 
špur, dijagnostika za eko test, 
namještanje visine farova… 
Cilj mi je da korisnici sve 
mogu obaviti na jednom 
mjestu te sigurno otići na 
tehnički pregled. Zahvalio 
bih svima koji su mi pomogli 
prilikom pripreme dokumen-
tacije za natječaj te u izgradnji 
i opremanju radionice, među 
kojima su gradonačelnik Ivica 
Kirin, Gradska uprava, Raz-
vojna agencija VTA, Božidar 
Sabo, Ivan Kunkić, Ivica 
Gerić, brojni dobavljači. Nigd-
je nisam odbijen - istaknuo je 
Zvonko Horvat.
U radionici je zaposleno pet 
osoba, od kojih su tri osobe s 
invaliditetom.
- Radim poslove koje 

AKTUALNO4 I

Mario Šolc 

• KOD PLODINA   
Počeli radovi na kružnom toku 

Ceste Bjelovar d.d. počele su s izgradnjom novog 
kružnog toka kod Plodina. Iz tog razloga od utorka, 16. 
ožujka, zatvorena je Vukovarska cesta, u dužini od 100 
metara. Obilazak će se odvijati Ulicom Ote Horvata i 
Ulicom Zlatnog polja. 

V. L. 

• OBITELJIMA SLABIJEG 
IMOVINSKOG STATUSA
Grad Virovitica pomaže 
povodom uskrsnih blagdana

Grad Virovitica uljepšat će uskrsne blagdane obiteljima 
slabijeg socijalnog statusa i samcima. Grad time nas-
tavlja tradiciju kako bi obitelji koje su u nepovoljnoj 
financijskoj situaciji dostojno proslavile blagdane.

Prema podacima Upravnog odjela za društvene djelat-
nosti Grada Virovitice o obiteljima ili samcima slabijeg 
socijalnog statusa, radi se o 40 korisnika kojima će 
biti dodijeljeni poklon bonovi u vrijednosti 200 kuna. 
Bonovi će se moći iskoristiti u prodajnom objektu 
KTC-a Virovitica za prehrambene proizvode, kao i ostale 
potrepštine.         
Sukladno Odluci o isplati pomoći povodom uskrsnih 
blagdana, Upravni odjel za društvene djelatnosti poslat 
će korisnicima na kućne adrese obavijesti s kojima će se 
javiti u prodajni objekt KTC-a d. d. Virovitica.       

    V.L. 

• LIDRANO 2021.      
Pitomača bila domaćin 
Županijske smotre 
Županijska smotra LiDraNo 
ove je godine održana u 
Pitomači. Učenici os-
novnih i srednjih škola 
svojim radovima i scens-
kim nastupima na natje-
canju izborili su se na 
Državnu smotru najboljih 
u kategoriji literarnih, 
dramskih i novinarskih 
postignuća. Za osnovne škole 
domaćin je bila Osnovna škola 
Petra Preradovića, a za srednje Srednja škola Stjepana 
Sulimanca. Zbog pandemije koronavirusa okrugli stolovi 
i dramsko-scenski nastupi održani su pod strogim 
mjerama i to u Centru za kulturu „Drago Britvić“ 
Pitomača, odnosno Osnovnoj školi Petra Preradovića         
Pitomača.                                                                  

              V. L. 

INFO KUTAK

• Unatoč nesreći odlučio sam se vratiti poslu jer mi je 
bilo teško dati u najam nešto u što sam uložio toliko truda. 
Nastavio sam dalje i za to dobio podršku sa svih strana. 
Naučio sam raditi i drukčije ne bih mogao. Naručujem dijelove, 
dogovaram poslove, dajem savjete svojim dečkima. Snalazim se i 
nastojim iskoristiti sve ono dobro što život pruža, rekao je Zvonko.

NESREĆA GA NIJE ZAUSTAVILA 
– ZVONKO HORVAT PRIMJER 
UPORNOSTI I HRABROSTI

Širi posao, a od 
pet zaposlenih, 
tri su osobe s 
invaliditetom

P

Potporu Zvonku dali su i gradonačelnik Virovitice Ivica Kirin i suradnici koji su prošlog tjedna 
obišli suvremeno opremljenu radionicu

Zvonko je naučio sam raditi, naručuje dijelove, dogovara 
poslove, daje savjete svojim dečkima

RASPISAN POSTUPAK JAVNE NABAVE ZA GRADNJU ETAPE 3 BRZE CESTE, 
SPOJ ŠPIŠIĆ BUKOVICA – VIROVITICA
Sredstva osigurana, planirane tri grupe radova
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On je ponos našega grada, 
županije, ali i Hrvatske. 
Zvonko stvara, privređuje, 
zapošljava ljude i ide dalje. 
To je pregršt pozitivne 
energije kojom on zrači i 
drago mi je što poznajem 
takvog čovjeka, zaključio je 
gradonačelnik Kirin.

mogu shodno svojim fizičkim 
mogućnostima. Mi smo svi ovdje 
kao jedna obitelj - pripomenuo je 
jedan od djelatnika Zvonkove radi-
onice Franjo Đuračić.
Potporu Zvonku dali su i 
gradonačelnik Virovitice Ivica Ki-
rin, zamjenica gradonačelnika 
Vlasta Honjek-Golinac, ravnatelji-
ca Razvojne agencije VTA Tihana 
Harmund te predsjednik MO 
Podgorje Milan Krmpotić, koji su 
prošlog tjedna obišli suvremeno 
opremljenu radionicu.
- Ovo mi je posebno drag projekt 
jer je ovaj čovjek pokazao nešto 
što malo tko pokazuje, ne samo 
u Hrvatskoj, nego i šire. On nije 
plakao nad svojom sudbinom niti je 
dopustio da ga itko žali i kao takav 
svima nama treba biti primjer i 
motiv. Nije stao, već je nastavio sa 
svojim poslovnim aktivnostima. 
Štoviše, širi svoje poslovanje i 
zapošljava. On je ponos našega gra-
da, županije, ali i Hrvatske. Zvonko 
stvara, privređuje, zapošljava 
ljude i ide dalje. To je pregršt pozi-
tivne energije kojom on zrači i 
drago mi je što poznajem takvog 
čovjeka - zaključio je tom prigodom 
gradonačelnik Kirin.

a Odjelu za transfuzijsku medicinu 
Opće bolnice Virovitica u petak, 5. 
ožujka, počelo je serološko testiranje 
za sve zainteresirane građane. Želite 

li saznati jeste li preboljeli Covid-19, odnosno 
imate li razvijena antitijela, možete to testom 
čija je cijena 250 kuna.
- Za test je potrebno naručiti se na 
Odjel za transfuzijsku medicinu u 
virovitičkoj Općoj bolnici. Testom se 
definira prisutnost protutijela kod 
simptomatskih i asimptomatskih 
pacijenata. Za testiranje se mogu pri-
javiti oni koji su preboljeli Covid-19, 
oni koji smatraju da su bili u kon-
taktu s oboljelom osobom, ali nisu bili 
dijagnostički obrađeni, kao i oni koji 
nisu imali simptome, ali žele saznati 
jesu li preboljeli bolest i kakav im 
je imunološki status. Ako je osoba 
preboljela bolest i ima negativan 
dijagnostički test, pozitivan rezultat 
ovog serološkog testa značit će da je 
organizam stekao određenu otpornost 
na virus – kaže Dinko Blažević, ravnatelj Opće 
bolnice Virovitica.
Testiranje će se provoditi dva dana u tjednu, 
a zainteresirani se trebaju prvo javiti na Odjel 
za transfuzijsku medicinu Opće bolnice Viro-
vitica, na broj 033/ 747-269, kako bi dobili 
termin. Na Odjelu poručuju kako je linija za 
narudžbe otvorena od 13 do 15 sati.

DOK BUDE ZAINTERESIRANIH
Dr. Ljiljana Kucljak-Šušak, voditeljica Odjela, 
ističe kako će se nakon vađenja krvi rezultat 
čekati najviše 8 dana te da će pacijenti po nalaz 
morati doći osobno. Testiranje će se provoditi 
dok bude zainteresiranih.
- Ovaj test je važan iz nekoliko razloga. Po 
povišenoj razini antitijela znat ćemo tko je 

prebolio Covid-19, osobito kod osoba koje nisu 
imale simptome bolesti. Ujedno, vidjet ćemo i 
kakav je imunološki odgovor nakon cijepljenja. 
Osoba kojoj ovaj test pokaže visoku razinu anti-
tijela, moći će mirnije čekati red na cijepljenje, 
znajući da je očito preboljela bolest i posjeduje 
određenu zaštitu od koronavirusa u narednom 
periodu - kaže dr. Ljiljana Kucljak-Šušak.
Test će omogućiti i epidemiolozima uvid u 
stanje vezano uz broj osoba koje su preboljele 
Covid-19, odnosno u kojem postotku da-
nas, godinu dana nakon izbijanja pandemije, 
možemo govoriti o broju onih koji su u ukup-
noj populaciji preboljeli ovu bolest. Posljednje 
veće serološko testiranje bilo je krajem pros-
inca prošle godine, kaže dr. Kucljak-Šušak, 
uglavnom među populacijom medicinskih 
djelatnika.
Zahvaljujući testovima veće osjetljivosti poka-
zalo se tada kako su oni koji su imali simptome 
bolesti imali razvijena protutijela, kao i da je 
kod velikog dijela cijepljenih već došlo do do-
brog imunološkog odgovora, odnosno da je ti-
jelo nakon prve doze počelo stvarati potrebna 
antitijela na koronavirus.

Marija Lovrenc

• Za testiranje se mogu prijaviti oni koji su preboljeli Covid-19, oni 
koji smatraju da su bili u kontaktu s oboljelom osobom, ali nisu bili 
dijagnostički obrađeni, kao i oni koji nisu imali simptome, ali žele 

saznati jesu li preboljeli bolest i kakav im je imunološki status, kaže 
Dinko Blažević, ravnatelj Opće bolnice Virovitica.

U OPĆOJ BOLNICI VIROVITICA POČELA SEROLOŠK A TESTIR A NJA

Za 250 kuna možete saznati 
jeste li “prehodali“ koronu 

N

RASPISAN POSTUPAK JAVNE NABAVE ZA GRADNJU ETAPE 3 BRZE CESTE, 
SPOJ ŠPIŠIĆ BUKOVICA – VIROVITICA
Sredstva osigurana, planirane tri grupe radova
Hrvatske ceste raspisale su postupak javne nabave 
za izgradnju etape 3 brze ceste, spoj Špišić Bukovica 
– Virovitica. Procijenjena vrijednost nabave je 182 
milijuna kuna bez PDV-a.
- Zahvaljujući potpori Vlade RH, predsjednika An-
dreja Plenkovića i ministra prometa Olega Butkovića 
osigurana su sredstva u proračunu Republike 
Hrvatske u iznosu od oko 50 milijuna kuna za izradu 
i ishođenje kompletne građevinske dokumentacije 

cjelokupne dionice od Bjelovara do Terezinog Polja. 
U proračunu Hrvatskih cesta za 2021. godinu osigu-
rana su financijska sredstva i predviđene su tri grupe 
radova na dionici brze ceste D12 Zagreb – Bjelovar – 
Virovitica u 2021. 
Trenutno je u tijeku otvaranje ponuda za izvođenje 
radova na dionici Farkaševac – Bjelovar u vrijednosti 
290 milijuna kuna bez PDV-a, a prije nekoliko mjeseci 
završen je natječaj za izvođača radova na izgradnji 

čvorišta Virovitica vrijednosti 75 milijuna kuna bez 
PDV-a. Sve navedeno smatram velikim koracima na 
izgradnji ove važne prometnice koja „život znači“ za 
virovitički i bjelovarski kraj. Sve u svemu: napokon je 
krenulo! Izgradnju nitko više neće moći zaustaviti jer 
projekt ima podršku i sinergiju svih struktura vlasti 
– od lokalne do državne - rekao je gradonačelnik 
Virovitice Ivica Kirin.
V. L., foto: K. Toplak



18. OŽUJKA 2021. I ČETVRTAK I VIROVITIČKI LIST

U tijeku je izgradnja cesta i dru-
ge komunalne infrastrukture u 
Poduzetničkoj zoni Antunovac. 
Radove u vrijednosti 4.341.490,68 
kuna izvode Ceste d.d. Bjelovar, a 
za stručni nadzor u vrijednosti od 
120.375,00 kuna zadužena je tvrt-
ka CIP d.o.o. iz Virovitice. 
Realizacijom ovog projekta u 
Poduzetničkoj zoni Antunovac 
izgradit će se pristupne ceste 
s pješačkim stazama, vodoop-
skrbna mreža, mješovita kanali-
zacija, plinovod te javna rasvjeta 
i elektronička komunikacijska in-
frastruktura.
Bespovratna EU sredstva za ovaj 
projekt iznose 3.148.263,61 kuna, 
a odobrena su u okviru Poziva 
Ministarstva gospodarstva „Raz-
voj infrastrukture poduzetničkih 
zona“. Projekt je prijavila Raz-
vojna agencija VTA, a sufinancira 
ga Europski fond za regionalni 
razvoj, uz sredstva iz proračuna 
Grada Virovitice. 

POMOĆ GOSPODARSTVU
Radovi koji su u tijeku obuhvaćaju 
izgradnju komunalne i ostale in-
frastrukture koja će u konačnici 
rezultirati s novih 4.358,3 m2 
cesta i nogostupa, 173,3 metara 

vodovoda, 156,2 metara odvod-
nje, 641,2 metara javne rasvjete, 
439,5 metara  telekomunikacijske 
infrastrukture te 484,6 metara 
plinovoda.
- Unatoč velikom prometu teret-
nih vozila korisnika te zone ra-
dovi se odvijaju nesmetano. 
Predviđene su tri dionice na koji-
ma se izvode radovi. Na dionici 2 
(cesta prema octari) izvedeni su 
gotovo svi podzemni vodovi ispod 
ceste. Trenutno se izvodi kolnička 
konstrukcija te instalacije uz no-
gostup. Radovi se polako sele na 

ostale dvije dionice, koje su pro-
metom opterećenije od dionice 2, 
pa je iz tog razloga izveden i novi 
prometni pravac kojim će kami-
onski promet imati pomoćni izlaz 
na Bilogorsku ulicu. Nadamo se 
da će radovi biti završeni sukladno 
rokovima, a što naravno ovisi i o 
vremenskim uvjetima u narednim 

mjesecima - kažu iz Upravnog 
odjela za komunalne poslove, 
prostorno uređenje i graditeljstvo 
grada Virovitice. 
- Ovo je još jedna investicija 
kao pomoć gospodarstvu u ovoj 
poduzetničkoj zoni. Nova cesta, 
uz komunalnu infrastrukturu, 
olakšat će poslovanje našim po-
duzetnicima, ali benefit će imati i 
stanovnici koji žive u neposrednoj 
blizini Poduzetničke zone An-
tunovac - rekao je gradonačelnik 
Kirin.
Cilj ovog projekta je investitorima 
omogućiti kvalitetnu infrastruktu-
ru, povećati broj poduzetnika koji 
posluju u zoni te tako pridonijeti 
održivom razvoju gospodarstva 
grada Virovitice i Virovitičko-
podravske županije. 
Podsjećamo, u Poduzetničkoj zoni 
Antunovac, koja se proteže na 
površini većoj od 3 hektara, dosad 
je otvoreno 7 tvrtki s ukupno više 
od 130 zaposlenih. 

AKTUALNO6 I

VIROVITICA
• GRADONAČELNIK I SURADNICI U 
OBILASKU ULICA  
Počinje obnova cesta i nogostupa

Gradonačelnik Ivica Kirin sa suradnicima, djelatnicima 
Upravnog odjela za komunalne poslove, prostorno 
uređenje i graditeljstvo, u subotu, 6. ožujka, krenuo je u 
obilazak ulica po mjesnim odborima. Cilj je utvrditi stanje 
gradskih cesta i nogostupa, odnosno potrebne radove kako 
bi se napravio financijski plan uređenja za sljedeće četiri 
godine. U planu je da se sve gradske ceste za koje je nužna 
rekonstrukcija riješe do 2025. godine. Ulice će se obilaziti 
u dogovoru s predsjednicima mjesnih odbora, a prvi je na 
redu bio Mjesni odbor „Stjepan Radić“.
- Zahvaljujem građanima na strpljenju. Do sada smo 
pozamašna sredstva izdvajali za projektnu dokumentaciju 
za velike projekte: škole, dvorane, autobusni kolodvor, ba-
zene, a sada na red dolaze gradske ulice - rekao je I. Kirin.

• NOVI NOGOSTUPI    
Pješaci sigurniji u ulicama Sajmište 
i Marka Oreškovića u Koriji, rekon-
strukcija nogostupa u Ulici Ivana Zajca

U ponedjeljak, 8. ožujka, gradonačelnik Ivica Kirin 
potpisao je s Cestama d.d. Bjelovar ugovor o sanaciji i 
izgradnji nogostupa na području grada Virovitice. Konk-
retno, riječ je o izgradnji nogostupa u Ulici Sajmište u Vi-
rovitici i Marka Oreškovića u Koriji te sanaciji nogostupa 
u Ulici Ivana Zajca u Virovitici.
Nogostup u Ulici Sajmište gradit će se od kraja postojećeg 
nogostupa uz Kaufland do spoja s postojećim nogostu-
pom u Ulici Ivana Gundulića u dužini od 320 metara. U 
Ulici Ivana Zajca predviđena je rekonstrukcija nogostupa 
od Vinkovačke ulice do Ulice Vatroslava Lisinskog u 
dužini od 580 metara, dok će se u Ulici Marka Oreškovića 
nogostup graditi od Nazorove ceste do parkirališta ispred 
Područne škole u Koriji u dužini 170 metara. Vrijednost 
radova je 622.865 kuna.                                                     V.L. 

• VIROVITIČKI JUŽNI BLOK 
Grad i ove godine zainteresiranima 
besplatno nudi parcelu za 
obradu vrta 
Prošlo je nešto manje od desetak 
godina otkako je Virovitica kao 
jedan od prvih gradova u Hrvatskoj 
svojim građanima besplatno 
ponudila poljoprivredno zemljište 
za tzv. urbane vrtove u Južnom bloku. 
Od tada Grad svake godine stanovnicima 
dodjeljuje neiskorištene gradske parcele uz željezničku 
prugu kod Male stanice. Gradski vrtovi dodjeljuju se u 
veličini od 200 do 400 kvadratnih metara, prvenstveno 
korisnicima socijalne skrbi, nezaposlenim osobama te 
umirovljenicima, a potom i ostalim zainteresiranim 
građanima. Vrt mogu obrađivati bez naknade, a jedina 
obveza je da parcele na jesen ostave čiste. Mnogima je 
to značajna ušteda u kućnom budžetu. Zainteresirani se 
mogu javiti višem savjetniku za komunalno gospodarstvo 
Dinku Rujeru na broj 033/721-245 ili putem e-maila 
dinko.rujer@virovitica.hr.                                                    V. L. 

U želji da mladim obiteljima 
omogući stjecanje doma u vlas-
titom gradu Grad Virovitica 
pokrenut će program poticajne 
stanogradnje kuća u nizu. U Vi-
rovitici se trenutno gradi više 
zgrada za višestambeno stano-
vanje, dok je izgradnja privatnih 
kuća potaknuta subvencioniran-
jem stambenih kredita od strane 
APN-a.
- Ovim programom Grad planira 
izgraditi kuće u nizu za sve one 
koji žele živjeti u svojoj kući, 
a slabijeg su imovnog stanja, 
ne žele se boriti s traženjem 
gradilišta, dozvolama, admin-
istracijom i majstorima, već 
dobiti ključ u ruke, useliti i 
otplaćivati kredit. Ovih dana 
dali smo u izradu idejno rješenje 
dva tipa kuća u nizu, za manju 
i veću obitelj, na lokaciji u Ulici 
Stjepana Redera (ispod Feniksa) 
gdje Grad ima gradilište u svom 
vlasništvu, a za početak predložit 
će se izgradnja 10-ak takvih kuća 
s malim dvorištem. S ciljem da se 
osigura što manja cijena kvadra-
ta kuće, Grad je u izračunu uku-
pne cijene nekretnine spreman 
odreći se cijene zemljišta, izgrad-
nje komunalne infrastrukture i 
komunalnog doprinosa, a even-
tualno i drugih troškova koji 
opterećuju izgradnju - rekao je 
gradonačelnik Ivica Kirin.
Program poticane stanogradnje 
provodit će Razvojna agencija 
VTA, kao ustanova registrirana 
i certificirana za te poslove. Na-
kon što se izradi idejno rješenje 
i prezentiraju buduće kuće, pro-
vodi se anketa o zainteresira-
nosti potencijalnih kupaca. 
Zainteresirani ju mogu potražiti 
na službenim stranicama Grada 
Virovitice. Ako se pokaže da je 
interes još veći, isti model izgrad-
nje kuća u nizu može se graditi u 

nastavku ulice.
- Grad Virovitica će dobiveno 
idejno rješenje staviti na uvid 
na svoju službenu stranicu kako 

bi zainteresirani mogli vidjeti 
parcele, izgled kuće, tlocrte i 
veličine prostorija, te se i tako 
lakše odlučiti za prijavu - dodao 

je gradonačelnik I. Kirin.
V. L. , fotografija: Ilustracija/

www.pazman.hr

PROGRAM POTICANE STANOGRADNJE 
Grad Virovitica pokreće POS izgradnju kuća u nizu

• Ovim programom Grad planira izgraditi kuće u nizu za sve one koji žele živjeti 
u svojoj kući, a slabijeg su imovnog stanja, ne žele se boriti s traženjem gradilišta, 
dozvolama, administracijom i majstorima, već dobiti ključ u ruke, useliti i 
otplaćivati kredit, rekao je gradonačelnik I. Kirin. 
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njihovu zdravlju, skrbe i za članove obitelji, 
a u mladima vide nove čuvare uspomena   

• Realizacijom ovog projekta u Poduzetničkoj zoni Antunovac izgradit će se pristupne ceste s pješačkim stazama, vodoopskrbna mreža, 
mješovita kanalizacija, plinovod te javna rasvjeta i elektronička komunikacijska infrastruktura. Bespovratna EU sredstva za ovaj projekt 
iznose 3.148.263,61 kuna, a odobrena su u okviru Poziva Ministarstva gospodarstva „Razvoj infrastrukture poduzetničkih zona“. Projekt je 
prijavila Razvojna agencija VTA, a sufinancira ga Europski fond za regionalni razvoj, uz sredstva iz proračuna Grada Virovitice. 

PROJEKTI
U PODUZETNIČKOJ ZONI ANTUNOVAC U TIJEKU IZGRADNJA KOMUNALNE INFRASTRUKTURE  

Stvaraju kvalitetne uvjete za nove investicije 
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NA PROMETNICAMA RADNO 

Sanacija cesta u Mjesnom 
odboru “Stjepan Radić“ 
U okviru redovnog održavanja cesta tvrt-
ka Ceste d.d. Bjelovar sanira oštećenja na 
cestama u okviru  Mjesnog odbora „Stje-
pan Radić“. Radovi se konkretno izvode 
u Bečkoj ulici, Milana Nikolića i Alojzija 
Stepinca. Nakon toga slijede ulice Antuna 
Gustava Matoša, Andrije Hebranga, Nikole 

Šubića Zrinskog i Miroslava Feldmana te 
Požari. 
Unutar tih radova izvest će se sanacija 
prekopa i udarnih rupa kako bi prometo-
vanje bilo što sigurnije.
- Gradonačelnik Ivica Kirin sa surad-
nicima obilazi mjesne odbore kako bi se 
utvrdio prioritet u obnovi. Tom prilikom 
su utvrđene ceste u pojedinim ulicama u 
našem Mjesnom odboru kojima je prijeko 
potrebna sanacija - rekao je predsjednik 
MO „Stjepan Radić“ Josip Škrablin. 

V. L. 

PROGRAM POTICANE STANOGRADNJE 
Grad Virovitica pokreće POS izgradnju kuća u nizu

IZ MIKEŠKOG KUTA

Popuštanjem mjera 
nacijunalnog stožera razmil’li 
se građani po terasama ko 
gavrani po granama i sam’ 
šta ne grakću od sreće jerbo 
se mogu podružt i u tom 
ambijentu popt svoj omiljeni 
napitak il’ piće. I neb’ bilo njišt’ 
zgorega il’ lošega, kak’ oćte, da 
se ne uočava očigledna zbrka 
s’ poimanjem tiju terasa i 
‘’terasa’’ o kojima u jezikoslovlju 
postoji jasna definicja daj’ 
to: otvorena pokrivena ili 
nepokrivena vanjska ravna 
površina kao dio građevine 
nalik na prostrani balkon, a 
gledajuć’ naše terasaste površne 
zapaža se veljki nesrazmjer 
i izvrdavanje po svim 
epidemijološkim mirama, di se 
pošteni i odgovorni drže propisa 
i naputka s cirkuliranjem zraka 
i razmakom od tri metera med 
stolovima dok drugi rade a ni 
ne liče na pojam terase jerbos’ 
cili ustakljeni il’ plastificirani i 
imadu jednog ulaza pa se pitam 
koj’ tu ispravan a ko budala?! 
Na takim ‘’terasama’’ ne sam’ 
da zrak ne cirkulira i stolovi nis’ 
kak’ treba razdvojeni, već je isto 
ko i da terase nema?! I  njiko da 
skuži u čem je bit problema negs’ 
i taka mista uredno popunjena i 
konzumenti uživaju svoju kavicu 
i divane bez maski na licu ne 
svaćajuć da jim dojde ko das’ u 
zatvorenom prostoru… 
Namisto svakodnevni’ 
prepucavanja naši’ 
najodgovorniji’ političara o 
sporednim stvarima i temama 
jerbo njišta nij’ važnije i za 
opstanak nacje presudnije od 
zdravlja, treba se svim snagama 
ufat’t procjepljivanja ak’ 
oćmo preživt’ i ponovt’ lanjska 
gospodarska kretanja u kojma 
smo od sviju zemalja najviše 
zaradli od turizma koji nam 
je dao dovoljno zraka i kuljko-
tuljko bijo slamka spasa. Zat’ 
treba pametne i mudre glave 
skupt’ i cjepiva na bilo koji način 
nabavt! Jer ak’ budemo čekali 
E.M.U i držali se poprilično 
spori’ i slabo učinkoviti’ 
dogovora oko još neodobreni’, 
nit’ registrirani’ ruski’, kineski’ i 
sviju ostali’ cjepiva, di opet njeki 
muljaju, drugi rade po svome, 
a treći poštuju birokracke 
paragrafe, nagrajsat’ će nam 
turistička sezona a moglab’ bit’ 
bolja neg’ lanjskla. Moramo se 
uzdat use i sjet’t se kak’ i kojes’ 
nam zemlje lani uval’le maune 
sam’ da nam napakoste. Ne 
trebate puno mudrovat’ tus’ one 
oko nas i sigurno smišljaju kak’ 
da nas opet zabremzaju dok mi 
slušamo europsku direktivu…   

Vaš Bera

Uzdat 
se use 
i svoje 
snage
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njihovu zdravlju, skrbe i za članove obitelji, 
a u mladima vide nove čuvare uspomena   

druga hrvatskih vojnih invalida Domovin-
skog rata (HVIDRA) Virovitica osnovana 
je 16. svibnja 1992. godine. Nastala je zbog 
potrebe organiziranja branitelja koji su 
stradali u Domovinskom ratu, rješavanja 

njihovih statusa, kao i brige o članovima obitelji.  
Predsjednik HVIDRA-e Virovitica, umirovljeni pu-
kovnik Mirko Poljanac bio je aktivni sudionik Do-
movinskog rata, a od 2013. godine obnaša dužnost 
predsjednika. 

BRIGA I U MIRU
Podsjetio je na početak rada Udruge.
- Početkom 1992. godine veći broj pripadnika 
Hrvatske vojske i policije bio je ranjen te je slije-
dio oporavak, a za mnoge i dugotrajno liječenje, 
poteškoće s administracijom i ostvarivanjem prava. 
To su bili razlozi za inicijativu osnivanja Udruge 
hrvatskih ratnih vojnih invalida iz Domovinskog rata 
kako na državnoj, tako i na lokalnoj razini - rekao je 
M. Poljanac, objasnivši da je osnivanje virovitičkog 
ogranka uslijedilo vrlo brzo nakon osnutka krovne 
organizacije, odnosno HVIDRA-e RH.
- Udruga HVIDRA na razini Republike Hrvatske os-
novana je u travnju 1992. godine, a prvi ogranak u 
Republici Hrvatskoj osnovan je u Virovitici 16. svib-
nja 1992. godine. Bez njih ne bi bilo ni HVIDRA-e. 
Osnivači virovitičke udruge bili su Mile Bićanić, 
Dragutin Ihas, Zvonko Gorički, Antun Gutić, 
Tihomir Degmečić, Zvonimir Rengel, Mladen 
Černeli, Željko Domjanić, Siniša Novak, Zdravko 
Kovačev, Stjepan Kranjec i Josip Đureš.  Bez njih 
ne bi bilo ove udruge. Nakon toga uslijedilo je osni-
vanje slatinske HVIDRA-e u srpnju 1992. godine te 
u studenom 1992. godine u Orahovici. Kroz svoj rad 
HVIDRA je mnogima pomogla pri rješavanju status-
nih problema u ostvarivanju prava, a kao Udruga, ali 
i ratni vojni invalidi bili su i kreatori prvog Zakona o 
hrvatskim braniteljima iz 1993. godine - prisjetio se 
M. Poljanac. 
Socijalna i zdravstvena zaštita i danas je prioritet 
rada ove udruge i brige za članove. 
- Mnoštvo naših aktivnosti usmjereno je prema 
zdravstvenoj skrbi naših članova, a pritom mislim i 
na razne sportske aktivnosti i rekreaciju kako bismo 
poboljšali njihovo opće zdravstveno stanje. Hrvatski 
branitelji su zbog svog angažmana u Domovinskom 
ratu bili svakodnevno izloženi stresu koji je uzrok 
pada imuniteta te su podložni malignim, kardio-

vaskularnim oboljenjima koji su u većini uzrok 
smrtnosti braniteljske populacije. Stoga pomažemo 
našim članovima kroz preventivne sistematske 
preglede, dodatne pretrage i liječenja ukoliko je to 
potrebno, ali i operativne zahvate te razna terapijska 
liječenja - kaže Poljanac.

ČUVARI USPOMENA 
Udruga čuva uspomenu na važnost Domovinskog 
rata obilježavanjem važnih datuma i prisjećanjem 
na sve koji su dali značajan obol slobodi i neovisnosti 
Lijepe Naše. 
- Obilazimo sve lokacije na području Republike 
Hrvatske te Bosne i Hercegovine gdje su stradali 
naši branitelji u Domovinskom ratu. U gradu Pak-
racu u Ulici Kalvarija izgradili smo spomen-obilježje 
poginulim hrvatskim braniteljima (Damir Babuk, 
Slavko Jagarinac, Darko Salopek, Darko Strugar – 
pripadnici  PP Virovitice koji su poginuli prilikom 
obrane grada Pakraca 11. prosinca 1991. godine, a 10. 
siječnja 1992. godine nedaleko od policijske postaje 
Pakrac i Željko Pemper). U spomen na naše poginule 
policajce, ali i sve ostale branitelje u suradnji s PU 
virovitičko-podravskom organiziramo Memorijalni 
turnir u malom nogometu na kojemu su do sada 
sudjelovale ekipe hrvatskih branitelja i policijskih 
uprava iz 14 županija, ali isto tako i budući policajci s 
Policijske akademije u Zagrebu - ističe M. Poljanac, 
te ističe kako organiziraju i hodočašća u Jajce, Knin, 

Okučane, Vukovar, Plitvice… Svoje kolege suborce 
nikada neće zaboraviti, poručuje. 
Udruzi je važno u svoj rad uključiti i druge bran-
iteljske udruge, ali i djecu i mlade, kaže. Jer, osim 
što svakodnevno pomažu članovima u 
rješavanju konkretnih problema, kao što su stambe-
no zbrinjavanje, zdravstvena skrb, rehabilitacija, te 
pomoć u pokretanju braniteljskih zadruga, HVIDRA 
brine i o školovanju djece svojih članova. 
- Jedna od naših aktivnosti je i priprema djece naših 
članova za prijamne ispite, smještaj u učeničke do-
move, stipendije i ostalo. Osim toga, da bismo što 
bolje uključili djecu u naš rad, u suradnji s osnovnim 
školama iz Pitomače, Špišić Bukovice, Gornjeg Ba-
zja, Gradine, Suhopolja i grada Virovitice organizira-
li smo natjecanje učenika u izradi literarnih radova 
na temu Hrvatske i  Domovinskog rata, a u tijeku je 
i idući projekt, 1. dječji festival domoljubne pjesme 
Virovitica - rekao je Mirko Poljanac. 
Govoreći o ovoj godini napomenuo je kako ga 
posebno veseli stalni postav Domovinskog rata u 
Gradskom muzeju Virovitica, zajednički projekt 
HVIDRA-e Virovitica i Grada Virovitice. 

STALNI POSTAV U MUZEJU 
- Građu za stalni postav prikupili su Hrvatski časnički 
zbor Virovitica i Davor Špoljarić. Nadalje, nositelji 
smo projekta s partnerom Gradom Viroviticom na 
izgradnji Doma hrvatskih branitelja u Masarykovoj 
ulici, gdje bi bile smještene sve braniteljske udruge 
grada Virovitice, Muzej Domovinskog rata i dnevni 
boravak za hrvatske branitelje i članove obitelji s 
pratećim sadržajima. Posebno bih izdvojio multi-
medijalni prostor, gdje bismo u suradnji sa školama 
promicali istinu o Domovinskom ratu. Od početka 
našega rada aktivno sudjelujemo u svakodnevnom 
životu našega grada i županije u svim segmentima, 
a tako će biti i ubuduće - poručio je Mirko Poljanac. 
Zahvalio je svim članovima i svim braniteljskim 
udrugama s kojima surađuju, a posebnu zahvalu 
uputio je Gradu Virovitici, Virovitičko-podravskoj 
županiji te brojnim gospodarstvenicima i organizaci-
jama na pomoći koju im pružaju u njihovu radu. 

• Kroz svoj rad HVIDRA je mnogima pomogla pri rješavanju statusnih problema 
u ostvarivanju prava. Kao udruga, ali i ratni vojni invalidi bili su i kreatori prvog 
Zakona o hrvatskim braniteljima iz 1993. godine, prisjetio se M. Poljanac. Socijalna i 
zdravstvena zaštita i danas je prioritet rada udruge i brige za članove. 

Bruno Sokele 

Mirko Poljanac

U

MODERAN I SUVREMENO 
OPREMLJEN PROSTOR  
Flora VTC uložila oko 
2,5 milijuna kuna u novo 
lice poslovnog kompleksa 
u Vrazovoj ulici
Nakon otvorenja po mnogima jednog od najmod-
ernije opremljenih salona pogrebne opreme u 
Hrvatskoj, uređen je i cijeli poslovni prostor Flore 
od više od 2000 kvadrata koji se nalazi na istoj 
adresi u Ulici Stanka Vraza. Sjedište je to Uprave 
groblja i baza najvećem broju djelatnika Službe za 
komunalne djelatnosti. To je služba koja se bavi 
održavanjem čistoće javnih i zelenih površina, 
poznatija kao Florini „zeleni“.

- Osim „nevidljivih“ infrastrukturnih radova na 
novom sustavu odvodnje i kanalizacije, zamijen-
jene su dotrajale električne i plinske instalacija, 
kompletno krovište te su obavljeni zidarski, 
izolaterski i fasaderski radovi. Izgrađena je i 

nadstrešnica za vozila i manja hala 
za strojeve i opremu, a djelat-
nicima je konačno omogućen 
radni prostor dostojan vremena u 
kojem živimo, s novim grijan-
jem i klimatiziran. Također, 
izgrađeni su novi sanitarni čvorovi 
s tuševima i svlačionicama. Svi 
uredski prostori su novouređeni i 
moderno opremljeni, a uređene su 
i zajedničke prostorije za sastanke 
i blagovanje - ističu u Flori VTC.
Radovi su trajali gotovo dvije 
godine, a vrijednost investicije 
je 2,5 milijuna kuna. Preostalo 

je još samo asfaltiranje dvorišta te hortikulturno 
uređenje. Dobar dio radova obavili su djelatnici 
Flore uz stručno vodstvo vanjskih suradnika. 

V. L.
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nih županija. Virovitičko-
podravska županija je u 
posljednjih nekoliko godina 
uložila značajna sredstva u 
gradnju nove dnevne bol-
nice i njeno opremanje, a uz 
pomoć Vlade RH i resornih 
ministarstava i u nabavku 
CT uređaja ili pak magnetske 
rezonance. Izgradili smo 
nove ambulante, opremili 
ordinacije domova zdravlja, 
nabavili nova vozila za hitnu 

pomoć… No, sva ta oprema, 
obnovljene zgrade, njihova 
energetska obnova, neće 
imati smisla ako nemamo 
ulaganje u liječnike koji će 
ostati raditi na području 
Virovit ičko-podravske 
županije. Vidimo i jedan 
pozitivan trend, odnos-
no da sve više liječnika s 
najamnine stanova gdje 
žive prelazi na kupovinu 
nekretnine na našem 

području, što je pokazatelj 
da su odlučili ostati živjeti 
na području Virovitičko-
podravske županije te da 
je ova mjera doista pun 
pogodak - rekao je župan 
Igor Andrović nazočnim 
liječnicima uoči dodjele 
ugovora u nazočnosti 
županijske pročelnice Me-
lite Sirovice.

8 I AKTUALNO

Iva Barčan
Fotografije: K. Toplak

VIROVITIČKO-PODRAVSKA ŽUPANIJA SUBVENCIONIRA 
LIJEČNICIMA KAMATE NA STAMBENE KREDITE 

Župan Andrović potpisao 
ugovore s 28 liječnika i 
magistra farmacije 

• Vidimo i jedan pozitivan trend, odnosno da sve više liječnika 
s najamnine stanova gdje žive prelazi na kupovinu nekretnine 
na našem području, što je pokazatelj da su odlučili ostati živjeti 
na području Virovitičko-podravske županije te da je ova mjera 
doista pun pogodak, rekao je župan Igor Andrović

ŽUPANIJA
• BESPOVRATNA POTPORA 
PODUZETNICIMA   
Iskoristite maksimalnih 
15.000 kuna za novu opremu, 
strojeve ili računala  

Virovitičko-podravski župan Igor Andrović objavio 
je javni natječaj za dodjelu bespovratnih sredstava 
poduzetnicima po Programu potpora male vrijed-
nosti za poticanje razvoja poduzetništva na području 
Virovitičko-podravske županije. Potpora se dod-
jeljuje za ulaganje u osnovnu imovinu, odnosno za 
nabavku strojeva, opreme ili alata, nabavu računalne 
opreme te računalnih programa i sustava. Prihvatljivi 
prijavitelji su mikro ili mali poduzetnici koji imaju 
sjedište na području Virovitičko-podravske županije. 
Najviši iznos bespovratnih sredstava po pojedinom 
korisniku je 50 posto iznosa prihvatljivih troškova, 
odnosno najviše do 15.000 kuna po korisniku. Pri-
jave se dostavljaju isključivo putem on-line prijave 
Upravnom odjelu za gospodarstvo i poljoprivredu 
Virovitičko-podravske županije na e-mail adresu – 
gospodarstvo.poljoprivreda@vpz.hr . Krajnji rok za 
dostavu prijava je 9. travnja 2021. godine.

K. T. 

• ŽUPANIJA SUBVENCIONIRA KAMATU 
ZA PROLJETNU I JESENSKU SJETVU

Za poljoprivrednike kamata 
nula posto 

Nakon što je virovitičko-podravski župan Igor 
Andrović potpisao ugovor s pet poslovnih banaka za 
kreditiranje proljetne i jesenje sjetve u 2021. godini uz 
subvenciju kamata do 4 posto, čime će poljoprivred-
nicima moći dobiti kredite od nula posto kamata, 
objavljen je Javni poziv za prikupljanje zahtjeva 
za subvencioniranje kamate kredita proljetne i 
jesenje sjetve u 2021. godini na području Virovitičko-
podravske županije.
Korisnici kredita mogu biti fizičke osobe – obiteljska 
poljoprivredna gospodarstva (OPG) u sustavu PDV-a 
te pravne osobe i obrti, odnosno svi oni upisani u 
Upisnik obiteljskih poljoprivrednih gospodarstava, 
odnosno Upisnik poljoprivrednika sa sjedištem 
odnosno prebivalištem na području županije, oni koji 
imaju registriranu poljoprivrednu proizvodnju na 
području Virovitičko-podravske županije ili pravne 
osobe koje kredit koriste za opskrbu obiteljskih 
poljoprivrednih gospodarstava repromaterijalom 
(moraju biti registrirane za trgovinu i distribuciju 
poljoprivrednog materijala).
- Županija će subvencionirati kamatu do 4 postotna 
poena kreditnih linija, na iznose kredita od 20.000 do 
500.000 kuna. Kamata će krajnjem korisniku iznositi 
nula posto i sve će snositi Virovitičko-podravska 
županija. Time će našim poljoprivrednicima i onima 
koji žive od poljoprivrede proizvodnja biti jeftinija - 
naglasio je župan Igor Andrović.                            K. T. 

upan Igor Andrović 
potpisao je u utorak, 
16. ožujka, ugovore s 
28 liječnika kojima 

će Virovitičko-podravska 
županija subvencionirati 
kamate na stambene kred-
ite. Ovo je već četvrta godi-
na kako se raspisuje Javni 
poziv za subvenciju kamata 
na kredite za kupnju nekret-
nine za doktore medicine 
i magistre farmacije za-
poslene u zdravstvenim 
ustanovama čiji je osnivač 
Virovit ičko-podravska 
županija.
Ove godine je u proračunu 
za subvenciju izdvojeno 
480.000 kuna, a do sada je, 
potičući ostanak liječnika na 
ovom području, Virovitičko-
podravska županija za 
tu svrhu izdvojila gotovo 
1.300.000 kuna.
- Ove godine imamo 28 
korisnika, značajno više 
nego prve godine, kada ih 
je bilo 19. Želja nam je da 
ih svake godine bude što 
više, a Županija će za to izd-
vojiti sredstva koliko bude 
trebalo. Ostankom liječnika 
na našem području ga-
rantiramo kvalitetniju i 
bolju zdravstvenu skrb lju-
dima koji žive na području 
Virovi t ičko-podravske 
županije, ali i onima koji u 
naše zdravstvene ustanove 
dolaze s područja susjed-

KORISNICI SUBVENCIJA 

Razlog više za ostanak 
Među liječnicima koji su ostvarili pravo na subvenciju 
je i dr. Miodrag Beneš iz Zavoda za javno zdravstvo 
“Sveti Rok” Virovitičko-podravske županije, koji je 
istaknuo važnost ovakve potpore za mlade liječnike.
- Hvala Virovitičko-podravskoj županiji i županu Igoru 
Androviću na ovoj mjeri. Velika je to stvar za mlade 
liječnike koji dolaze iz drugih županija kako bi ostali 
živjeti na ovom području. Zahvaljujemo Županiji na 
ulaganju u zdravstvo, no iznimno je važno ulagati u 
liječništvo i zdravstvene djelatnike. Subvencija kamate 
na kredite kojima smo kupili određenu nekretninu na 
godišnjoj razini nije mala, ali doprinosi boljoj kvaliteti 
života svih nas dajući nam određenu sigurnost u našim 
životima - istaknuo je Beneš.
Ivona Bosanac je u Slatinu stigla iz Rijeke. Radi u 
Domu zdravlja Virovitičko-podravske županije, mag-
istra je farmacije i također smatra kako je ova mjera 
odlična za ostanak liječnika i zdravstvenih djelatnika na 
području naše županije.
- Ovo je druga godina kako koristim ovu mjeru. Zah-
valjujem Županiji i županu Androviću jer zahvaljujući 
ovoj mjeri, kupnjom stana, odlučila sam ostati na ovom 
području - rekla je Ivona Bosanac.

Ž
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Virovitičko-podravska županija može 
se pohvaliti kontinuiranim ulaganjem u 
obrazovanje. U posljednjih deset godina 
na području županije izgrađeno je više 
od 30 škola, a samo u posljednje četiri 
godine u obrazovanje je uloženo oko 85 
milijuna kuna. Sve je to rađeno s jednim 
ciljem – da svi školarci imaju jednake 
uvjete obrazovanja, kako oni u urbanim, 
tako i oni u ruralnim područjima. 
Prema riječima župana Igora Androvića 
u tijeku je izgradnja područne škole u 
Kladarama, a uskoro će započeti i u Vu-
kosavljevici. 
- U novom razdoblju planiramo novu 
osnovnu školu s dvoranom u Pitomači, 
novu osnovnu školu u Orahovici, a ima-
mo spremnu i građevinsku dozvolu za 
novi Učenički dom u Virovitici. Priprema-
mo dokumentaciju za dvije dvorane, u 
Suhopolju i Ćeralijama. Suhopolje ima 
puno djece, velika je općina i zaslužuje 
veliku dvoranu, a jednako tako i Ćeralije, 
jer znamo da općina Voćin slovi kao 
najmlađa općina u Hrvatskoj ako gleda-
mo po broju stanovnika - rekao je župan 
Andrović, dodavši da osim infrastruk-

turnog ulaganja posebnu pozornost 
pridaju i onim sadržajnim, naoko „nevi-
dljivim“ projektima i programima.
- Tu spadaju i prijevoz učenika i 
pomoćnici u nastavi, centri izvrsnosti, 
svi soft projekti koji možda nisu vidljivi 
ljudima, nisu zgrade, ali su ulaganja u 
djecu, učitelje i profesore - naglasio je 
župan, te dodao da im je dugoročna 
želja organizirati jednosmjenski rad i 
produženi boravak u svakoj školi, koji 
preporuča i Europska unija.
- Primjerice, roditelji u sedam sati, 
kada idu na posao, ostave dijete u školi 
i poslijepodne, kada idu kući, pokupe 
ga, a ono je za to vrijeme odradilo nas-

tavu, dio zadaće, ali i ostale aktivnosti, 
kao što su strani jezici, možda čak i neki 
sport, glazbena škola. Cilj je da dijete 
ima sve na jednom mjestu, da odradi sve 
aktivnosti i da to bude od 7 do 15 ili 17 
sati. Znamo što roditeljima znači biti na 
poslu, doći s posla i onda jedno dijete u 
auto, pa drugo, odvesti ih na aktivnosti, 
potom ih pokupiti... Tu se jednostavno 
gube dani. Upravo zato ova reforma i 
mi idemo u izgradnju novih škola kako 
bismo omogućili jednosmjenski rad, ali 
i cjelodnevni boravak djece u školama - 
najavio je župan Andrović. 

M. Lukačić
Ilustracija: Freepik

VIROVITIČKO-PODRAVSKA ŽUPANIJA KONTINUIRANO ULAŽE U OBRAZOVANJE

Dugoročna želja – jedna smjena i 
produženi boravak u svakoj školi
• Cilj je da dijete ima 
sve na jednom mjestu, da 
odradi sve aktivnosti i da 
to bude od 7 do 15 ili 17 sati

Župan Andrović potpisao 
ugovore s 28 liječnika i 
magistra farmacije 

Na temelju članka 15. Odluke o novčanim potporama za razvoj i 
unapređenje lovstva na području Virovitičko-podravske županije u 
2021. godini („Službeni glasnik“ br. 2/21) i članka 39. i 51. Statuta 
Virovitičko-podravske županije („Službeni glasnik” Virovitičko-
podravske županije broj 2/21) župan Virovitičko-podravske županije, 
raspisuje

JAVNI POZIV 
za dodjelu subvencija i donacija za razvoj i unapređenje 

lovstva na području Virovitičko-podravske županije 

I. Raspisuje se Javni poziv za dodjelu subvencija i donacija za razvoj i 
unapređenje lovstva za programe:
1. Unos divljači u lovišta,
2. Odstrel predatora,
3. Kupovinu zemljišta za osnivanje remiza za divljač i/ili izgradnju 
lovačkog doma te lovnog strelišta,
4. Razvoj lovnog turizma,
5. Kupovinu zaštitne ograde za sprječavanje šteta od divljači 
(električni pastiri),
6. Izgradnja i opremanje novih te adaptacija postojećih 
lovnotehničkih i lovnogospodarskih objekata, lovačkih strelišta, kao 
i hladnjače za pohranu mesa te sustava za otkožavanje i rasijecanje 
mesa od divljači.

II. Korisnici subvencije i donacije su lovozakupnici i koncesionari 
koji imaju u zakupu i/ili koncesiji zajednička ili državna lovišta (cijelo 
državno lovište ili veći dio državnog lovišta u Virovitičko-podravskoj 
županiji) na području Virovitičko-podravske županije, a nemaju 
dugovanja s naslova lovozakupnine ili koncesije, te ispunjavaju i 
druge uvjete i kriterije iz Odluke o novčanim potporama za razvoj i 
unapređenje lovstva na području Virovitičko-podravske županije.

III. Najviši ukupni godišnji iznos subvencije za razvoj i unapređenje 
lovstva koji jedan korisnik može ostvariti iznosi 30.000,00 kuna.
Najviši ukupan godišnji iznos donacije za razvoj i unapređenje 
lovstva koju jedan korisnik može ostvariti iznosi 100.000,00 kuna.

IV. Javni poziv traje do iskorištenja sredstava, odnosno do 31. 
listopada 2021. godine, a objaviti će se u Virovitičkom listu i web 
stranicama Virovitičko-podravske županije.

V. Uz zahtjev za dodjelu subvencija i donacija za razvoj i unapređenje 
lovstva prilaže se sljedeća dokumantacija:
• Unos divljači u lovišta:
1.  Preslika izdanog računa i izvod iz banke o provedenoj transakciji,
2.  Preslika veterinarskog uvjerenja o zdravstvenom stanju unesene 
divljači,
3.  Zapisnik o ispuštanju divljači u lovište,
4.  Preslika računa o podmirenim obavezama s naslova lovozakup-
nine/koncesije,
5.  Preslika žiro-računa.
• Odstrel predatora
1. Zapisnik lovačke udruge o odstrijeljenim predatorima,
2. Preslika računa o podmirenim obavezama s naslova lovozakup-
nine/koncesije,
3. Preslika žiro-računa.
• Za kupovinu zemljišta za osnivanje remiza za divljač i/ili 
izgradnju lovačkog doma te lovnog strelišta
1. Posjedovni list,
2. Gruntovni izvadak,
3. Izvod iz banke o provedenoj transakciji kupnje zemljišta- kupo-
prodajni ugovor,
4. Preslika računa o podmirenim obavezama s naslova lovozakup-
nine/koncesije,
5. Preslika žiro računa.
• Za razvoj lovnog turizma u lovištima
1. Račun izrade brošure lovačke udruge (prilog: brošura),
2. Troškovnik izložbe lovačkih trofeja-posjet lovačkim sajmovima, 
3. Preslika računa o podmirenim obavezama s naslova lovozakup-
nine/koncesije,
4. Preslika žiro-računa
• Za kupovinu zaštitne ograde za sprječavanje šteta od 
divljači (električni pastiri, izolatori, žica)
1.   Račun kupovine električnog pastira, izolatora, žice i izvod iz 
banke o provedenoj  transakciji,
2.   Preslika računa o podmirenim obavezama s naslova lovozakup-
nine/koncesije,
3.   Preslika žiro-računa
• Za izgradnju te opremanje novih i adaptaciju postojećih 
lovnotehničkih i lovnogospodarskih objekata, lovačkih 
strelišta, kao i hladnjače za pohranu mesa te sustava za 
otkožavanje i rasijecanje mesa od divljači.
1. Dokaz o podmirenim troškovima izgradnje/adaptacije ili opreme 
(izvod iz banke o provedenoj transakciji) ili procjenu troškova od 
ovlaštenog vještaka,
2.   Dokaz o osiguranju potrebne infrastrukture, podršci ili 
uključenosti u provedbu projekta  JLS i Lovačkog saveza VPŽ,
3.   Preslika računa o podmirenim obavezama s naslova lovozakup-
nine/koncesije,
4.   Preslika žiro računa.

VI. Zahtjevi za dodjelu subvencija i donacija za razvoj i unapređenje 
lovstva podnose se na slijedeću adresu:

Virovitičko-podravska županija
Upravni odjel za gospodarstvo i poljoprivredu

Trg Ljudevita Patačića 1
33000 Virovitica

sa naznakom – „prijava na javni poziv za potpore u 
lovstvu“

VII. Zahtjevi za subvenciju i donaciju dostavljaju se na propisanim 
obrascima uz pripadajuću dokumentaciju. 
Obrasce zahtjeva zainteresirani mogu dobiti u Upravnom odjelu iz 
toč. VI. ovog Javnog poziva ili na web stranici Virovitičko-podravske 
županije.
Prijave podnijete van roka te nepotpune prijave neće se razmatrati. 

VIII. Prema redoslijedu prispijeća zahtjeva župan donosi odluku o 
odobravanju subvencije i donacije za razvoj i unapređenje lovstva na 
području Virovitičko-podravske županije za 2021. godinu.

KLASA: 323-01/21-01/03
URBROJ: 2189/1-03/5-21-2
Virovitica, 03. ožujak 2021. 

VIROVITIČKO-PODRAVSKA 
ŽUPANIJA

ŽUPAN Igor Andrović, dipl.oec.

U suradnji Parka prirode Papuk i Grada 
Orahovice počelo je uređenje okoliša 
i unutrašnjosti najočuvanije srednjo-
vjekovne utvrde u Hrvatskoj, Ružice 
grada. Radove su obišli ravnatelj Parka 
prirode Papuk Alen Jurenac i povjere-
nik Vlade RH za Grad Orahovicu Saša 
Rister.
- Park prirode se, kao i do sada, nas-
tavlja brinuti o povijesnoj baštini koja 
se nalazi na našem području. Hvala 
Gradu Orahovici i povjereniku Saši 
Risteru koji su prihvatili suradnju da 
zajedno osiguramo maksimalne uv-
jete budućim posjetiteljima koji budu 
dolazili na Ružicu grad. Nedavno smo 
postavili i nove, modernije table na 
poučnu stazu koja vodi od Jezera do 
Ružice grada, a koje govore o bogat-
stvu flore i faune ovoga područja. Park 
prirode Papuk je samo u dvije godine 
preko različitih projekata uložio više 
od 240.000 kuna u stvaranje osnovnih 
preduvjeta za obnovu, djelomičnu re-
konstrukciju te stavljanje u funkciju 
nekih dijelova utvrde. U vremenu pred 
nama zadatak je da pronađemo sredst-
va za pripremu tehničke dokumentacije 
koja je preduvjet za projektnu prijavu 
infrastrukturnog ulaganja konzer-
vacije i revitalizacije srednjovjekovne 
utvrde Ružica grada kako bismo mogli 
aplicirati na sljedeće prikladne pozive 

na dodjelu bespovratnih sredstava, a 
u čemu očekujemo podršku i župana 
Igora Androvića i ministrice Nataše 
Tramišak - rekao je Jurenac.

STIŽU I TURISTI 
Grad Orahovica već godinama uz park 
prirode vodi brigu o utvrdi i njenom 
okolišu.
- Svake godine početkom proljeća 
nikne dosta korova i raznog bilja koje 
onemogućuje siguran i adekvatan 
prolaz prema Ružici gradu. S Parkom 
prirode imamo oduvijek dobru surad-
nju pa smo tako i sada zajedno započeli 

s uređenjem prilaza i unutrašnjosti 
utvrde kako bi turisti i svi oni koji vole 
obići Ružicu, naš orahovački zaštitni 
znak, nesmetano i sigurno mogli 
uživati u njenoj ljepoti. Već sada za vri-
jeme toplijih dana bilo je dosta posje-
titelja, što Jezera, što Ružice grada. 
Prije nekoliko dana na Jezeru je čak bo-
ravio i bračni par iz Njemačke s kamp-
kućicom. Dakle, turistička sezona po-
lako počinje i mi želimo biti više nego 
spremni - rekao je Rister.

V. Grgurić 

NAJOČUVANIJA SREDNJOVJEKOVNA UTVRDA  U HRVATSKOJ

Počelo uređenje okoliša i 
unutrašnjosti Ružice grada
• Park prirode Papuk je samo u dvije godine preko različitih projekata uložio 
više od 240.000 kuna u stvaranje osnovnih preduvjeta za obnovu, djelomičnu 
rekonstrukciju te stavljanje u funkciju nekih dijelova utvrde, kaže Alen Jurenac. 
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„Igor Andrović – župan kojeg pozna-
jem“ slogan je aktualnog virovitičko-
podravskog župana Igora Androvića 
kojim je predstavio svoju kandidat-
uru za čelnog čovjeka Virovitičko-
podravske županije na predstojećim 
lokalnim izborima. Punu potporu 
za novi četverogodišnji mandat dali 
su mu Županijski odbor HDZ-a 
Virovitičko-podravske županije i 
predsjednik HDZ-a Andrej Plenković, 
koji je u utorak, 16. ožujka, održao 
sastanak sa svim HDZ-ovim kandida-
tima uoči skorašnjih lokalnih izbora.
- Punu podršku dajem svim našim 
kandidatima, a pobjedu župana Igora 
Androvića očekujem već u prvom 
krugu - kazao je predsjednik HDZ-a 
Andrej Plenković.
Kandidat HDZ-a na budućim lokal-
nim izborima za župana Virovitičko-
podravske županije, aktualni župan 
Igor Andrović istaknuo je kako vjeruje 
da je u protekle četiri godine opravdao 
povjerenje građana. 
- Vjerujem da sam u protekle četiri 
godine svoga mandata radom i zala-
ganjem u suradnji sa svojim timom 
opravdao povjerenje koje ste mi uka-
zali na lokalnim izborima 2017. go-

dine. O tome govore djela i realizirani 
projekti, a ne riječi. U tom razdoblju s 
velikim zadovoljstvom isticao sam što 
je sve naša Vlada RH uz premijera An-
dreja Plenkovića učinila, a što i nadalje 
čini za moj rodni kraj, za Podravinu i 
Slavoniju, jer u ovom mandatu ostva-

reni su gotovo svi projekti koji su bili 
u izbornom programu 2017.
Projekti i aktivnosti koje smo pro-
vodili tijekom protekle četiri godine 
imali su utjecaj na gospodarstvo i 
poljoprivredu, na školarce, na djecu 
koja idu vrtić, ali jednako tako i naše 

djedove i bake, jednako na ljude koji 
žive u ruralnim i rubnim područjima 
naše županije kao i na ljude koji žive u 
lokalnim središtima naše Virovitičko-
podravske županije. Ono što ja svo-
jom kandidaturom za župana mogu 
reći je da prihvaćam ovaj izazov da 
odradim još jedan mandat na jed-
nako tako visokoj razini i da dalje 
pomažem da se iskoristi sav mogući 
potencijal koji ova županija ima. Nar-
avno, u iduće četiri godine očekujemo 
podršku države u realizaciji izgradnje 
brze ceste te pruge prema Zagrebu na 
zapad i Osijeku na istok. Lokalni iz-
bori su trenutak da se stvarno izmjere 
konkretni rezultati i pomaci u kvaliteti 
života na razini lokalnih i regionalnih 
jedinica. Ovo nije prostor za ideologi-
je, nego za ljude koji su u stanju nešto 
pokazati. Sposobnost privlačenja 
europskog novca, što smo pokazali 
do sada, po čemu smo hrvatski lider, 
kao i realizacija projekata trebaju biti 
ključni kriterij na izborima, jer više od 

80 posto svih investicija u Hrvatskoj 
vezano je za europski novac.
Županiju vidim kao jednu operativnu 
instanca koja je inicijator i glavni 
koordinator projekata u VPŽ i koja će 
u suradnji s gradovima, općinama i 
privatnim sektorom osmišljavati pro-
jekte uz jasan plan realizacije. Sinergi-
ja koja postoji između javne uprave, 
poduzetništva i građana pokazatelj je 
na koji način se županijom može up-
ravljati odgovorno, u korist svih onih 
koji žive i rade u ovoj sredini. Osim 
toga, Županija će i nadalje biti partner 
privatnom sektoru i organizacijama 
civilnog društva u realizaciji pro-
jekata. Ustrajat ćemo dokazivati da se 
javni poslovi i politika mogu i moraju 
uspješno obavljati bez populizma, bez 
nerealnih obećanja, odgovorno i vje-
rodostojno. Svjestan svih dosadašnjih 
postignuća, svjestan svih izazova koji 
su pred nama, potpuno sam spreman 
za političku utrku i vjerujem u još jed-
nu pobjedu - rekao je Andrović.

10 I POLITIKA

• Ono što ja svojom kandidaturom za župana mogu reći je da prihvaćam ovaj izazov da odradim još jedan mandat na jednako tako 
visokoj razini i da dalje pomažem da se iskoristi sav mogući potencijal koji ova županija ima, naglasio je I. Andrović.

UZ SLOGAN “ŽUPAN KOJEG POZNAJEM“

Igor Andrović predstavio kandidaturu za župana na 
predstojećim lokalnim izborima

Župan Igor Andrović i predsjednik HDZ-a Andrej Plenković

Na sjednici održanoj u petak, 5. ožujka, Grad-
ski odbor HDZ-a potvrdio je izlazak na loka-
lne izbore u koaliciji s HSLS-om te aktualnog 
gradonačelnika i predsjednika Gradskog odbora 
Ivicu Kirina za kandidata za gradonačelnika 
i u predstojećem mandatu. Kandidatkinja za 
zamjenicu je također aktualna zamjenica i pot-
predsjednica Gradskog odbora Vlasta Honjek-
Golinac. Na sjednici je potvrđena i lista kandida-
ta za Gradsko vijeće koja je sastavljena temeljem 
prikupljenih prijedloga s terena. 
Predsjednik Gradskog odbora i gradonačelnik 
Ivica Kirin istaknuo je kako je listom teritori-
jalno pokriven cijeli grad, odnosno svi mjesni 
odbori.

- Na listi imamo ima više od 50 posto visok-
oobrazovanih kandidata, ispunjenu zakonsku 
kvotu od 9 žena, mlade ljude, umirovljenike, 
branitelje, obrtnike, poduzetnike… Lista je 
„pomlađena“ i ovo je nova snaga za novo doba i 
projekte koje smo najavili - rekao je I. Kirin.
U nastavku je bilo riječi o strateškim projektima 
koji su u planu u programskom razdoblju 2021. 
– 2027.
- Radimo na stotine projekata čija je ukupna 
vrijednost oko 3,5 milijardi kuna. To su, uz 
brzu cestu, uređenje sliva Ođenice, odnosno 
uređenje Virovitičkih jezera, megazona Zapad II 
koja će biti jedna od najvećih poslovnih zona u 
Hrvatskoj, Sportsko-rekreacijski centar Vegeška 

gdje su u planu bazeni koji već imaju građevinsku 
dozvolu, Turistička zona Bilogora, III. osnovna 
škola, nova Glazbena škola, Autobusni kolodvor, 
škola u Čemernici, geotermalne bušotine - rekao 
je Ivica Kirin.
Istaknuo je kako se radi knjižica realiziranih 
projekata kako bi se građanima prezentiralo sve 
što je na području grada i prigradskih naselja 
napravljeno od 2013. godine. Ujedno, obići će 
sve gradske ulice i prigradska naselja kako bi 
se riješili oni problemi na koje su građani čekali 
zbog velikih projekata. Kako je naglasio, na 
području mjesnih odbora planira se više od 80 
projekata. 

POTVRĐEN IZLAZAK NA LOKALNE IZBORE 

Ivica Kirin kandidat HDZ-a za gradonačelnika Virovitice i u novom 
mandatu, Vlasta Honjek-Golinac kandidatkinja za zamjenicu 

Predsjednik Gradskog odbora i gradonačelnik 
Ivica Kirin

PREMIJER URUČIO ISKAZNICE NOVIM ČLANOVIMA HDZ-a NA 
PODRUČJU VIROVITIČKO-PODRAVSKE ŽUPANIJE

U proteklih mjesec dana više od 300 novih 
članova pristupilo stranci
U prostorijama Županijske 
organizacije Hrvatske 
demokratske zajednice 
predsjednik HDZ-a Andrej 
Plenković, uz poštivanje 
epidemioloških mjera, uručio je 
u utorak, 16. ožujka, iskaznice 
za 48 novih članova HDZ-a s 
područja Virovitičko-podravske 
županije. Uz njega su bili i pred-
sjednik ŽO HDZ-a Josip Đakić, 
ministri u Vladi RH Tomislav 
Čorić i Marija Vučković te 
kandidati za gradonačelnika Vi-
rovitice Ivica Kirin, Slatine Igor 
Fazekaš i kandidat za župana 
Virovitičko-podravske županije 
Igor Andrović.
Inače, u posljednjih mjesec 
dana Hrvatskoj demokratskoj zajednici na području Virovitičko-podravske županije, i to najviše u Virovitici i Sla-
tini, pristupilo je 300 novih članova.
- Posebno me veseli što je toliki broj članova pristupio Hrvatskoj demokratskoj zajednici. Imali smo priliku vidjeti 
novu snagu HDZ-a koja je ovdje stalna i vitalna za mlade ljude, ljude svih profesija. Veselimo se novim članovima 
koji će svojim društveno-političkom angažmanu pridonijeti razvoju Virovitičko-podravske županije i svih njezinih 
gradova i općina - naglasio je predsjednik HDZ-a Andrej Plenković.

DOMOVINSKI POKRET 
Danijel Spajić u Slatini predstavio kandidaturu 
za župana Virovitičko-podravske županije
Saborski zastupnik i predsjednik 
podružnice Domovinskog pokreta 
Virovitičko-podravske županije Daniel 
Spajić predstavio je u Slatini svoju kandi-
daturu za župana Virovitičko-podravske 
županije. Podržali su ga potpredsjed-
nik Hrvatskoga sabora i predsjednik 
Domovinskog pokreta Miroslav Škoro, 
glavni tajnik Domovinskog pokreta Darijo 
Žepina, šef Kluba zastupnika Domov-
inskog pokreta Stjepo Bartulica i drugi 
saborski zastupnici.
Miroslav Škoro tom je prigodom pred-
stavio Danijela Spajića kao kandidata za 
virovitičko-podravskog župana.
- On će biti naš kandidat za župana s 
punim pravom, jer sve što je do sada 
napravio, napravio je svojim rukama, 
svojim znanjem i pameću. Uvjeren sam 
da bi najmanje deset puta bolje vodio ovu 
županiju nego bilo tko drugi. Jedan je 
od naših najboljih saborskih zastupnika, 
govori iz srca, govori iskreno, nema straha 
i siguran sam da će na sljedećim izborima 
napraviti, ali isključivo uz vašu pomoć, 
dobar rezultat i pokrenuti promjene koje 
su ovdje nužne - rekao je Škoro.
Danijel Spajić je poručio kako je svjestan 

trenutne situacije u kojoj se županija 
nalazi i koliko će odricanja i rada biti 
potrebno za izvlačenje iz svega toga.
- Naša pitoma i bogata Slavonija, a u 
koju spada i Virovitičko-podravska 
županija, nekada je bilo mjesto gdje se 
dolazilo iz svih krajeva Hrvatske i Bosne i 
Hercegovine jer je se smatralo najboljim 
odabirom za život. I sam dolazim iz takve 
obitelji jer mi je djed ovdje doselio 1964. 
godine. Međutim, danas svjedočimo 
kao nikada prije kako se odavde odlazi, 
županija trenutno nema više od 70.000 
stanovnika, što je 14.000 tisuća manje od 
popisa iz 2011. godine - istaknuo je Spajić.
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ŠPIŠIĆ BUKOVICA
Rekonstruirat će se gotovo dva 
kilometra ceste u Ulici Pavleka 
Miškine i odvojcima
U okviru Programa održivog raz-
voja lokalne zajednice u 2021. 
godini Ministarstvo regional-
nog razvoja i fondova Europske 
unije odobrilo je Općini Špišić 
Bukovici 250 tisuća kuna za 
projekt „Rekonstrukcija neraz-
vrstanih cesta u naselju Špišić 
Bukovica“. Predviđena sredstva za
financiranje projekata osigurana su u državnom 
proračunu, a namijenjena su za rekonstrukciju 1868 
metara ceste u Špišić Bukovici, u Ulici Pavleka Miškine i 
odvojcima. Projektnu prijavu izradila je tvrtka
 Draft d.o.o.                                                                        V. L. 

LUKAČ 
Završena energetska 
obnova Sportskog doma u 
Terezinom Polju
Zahvaljujući povoljnim vremenskim prilikama 
Zidarski obrt „Škeljka“ iz Brezika mjesec dana 
prije roka završio je energetsku obnovu Sports-
kog doma u Terezinom Polju tako da će ga 
mjesni županijski nogometni drugoligaš Drava 
moći koristiti već od početka natjecanja. 
Sportski dom u Terezinom Polju u potpunosti je 
dobio novo lice. Uz obnovu fasade obavljena je i 
unutrašnjost. Uređene su prostorija za sas-
tanke, svlačionice i sanitarni prostori. Ukupna 
vrijednost radova je 186.999 kuna, a u stopos-
totnom iznosu financirala ih je Općina Lukač iz 
proračuna za 2021. godinu. Kako bi se upoznao 
sa stanjem na terenu, nakon završetka radova 
Sportski dom obišao je i načelnik općine Đuro   
Bukvić.                                                             M. Š. 

• Odrasla plesna sekcija okuplja članstvo različitih dobnih uzrasta, od studenata do zlatne dobi. To je pravo bogatstvo za jedan KUD, 
jer upravo im veterani prenose svoja znanja i iskustva koja se poštuju i uvažavaju. Unatoč razlikama u godinama u KUD-u vlada 
zajedništvo, međusobno razumijevanje. Razlog tomu je što ih sve veže velika ljubav prema tradiciji i folkloru.

Mario Šolc
Foto: M.Š., privatni arhiv

KUD DUGO SELO OVE GODINE SLAVI PETI ROĐENDAN  

Za obljetnicu planiraju kulturni vremeplov “Kako 
su živjeli naši stari“ i smotru folklora

edaleko ceste Lukač – 
Gradina, zaklonjeno 
plodnim oranicama 
nalazi se Dugo Selo 

Lukačko. U njemu službeno već 
pet godina djeluje KUD Dugo 
Selo. Prije šest godina Ivana 
Perić došla je na ideju da se 
nešto pokrene u selu, pa je s još 
nekoliko istomišljenica odlučila 
osnovati kulturno-umjetničko 
društvo. 
- Prvu godinu željeli smo vidjeti 
kako će sve to funkcionirati, a s 
obzirom da smo bili zadovoljni 
postignutim, osnovali smo 
Kulturno-umjetničko društvo 
Dugo Selo - rekla nam je sadašnja 
predsjednica Martina Ivšić, koja 
je naslijedila prvu predsjednicu 
Ivanu Perić. 
Članice KUD-a su svoje narodne 
nošnje naslijedile od svojih baka 
i prabaka. Izvorne su i originalne, 
stare više od 100 godina. Muške 
nošnje nisu imali u posjedu pa 
su ih dali izraditi uz pomoć i fi-
nancijsku podršku Općine Lukač 
i javnih natječaja koje raspisuju 
tvrtke Flora i Virkom. 

ČLANOVI PRAVO 
BOGATSTVO 

Svake godine nastoje ih nadopu-
niti dijelovima koji još nedostaju 
kako bi se što vjernije predstavili 
na smotrama folklora. Pribavili 
su šokačke šešire i muške čizme 
te ženske folklorne marame, 
čarape i cipele. Ove godine u 
planu je nabava tkanica, ot-
kanog pojasa za ženske narodne 
nošnje.
U plesnim sekcijama okupl-
jaju članove svih uzrasta, od 

TRADICIJU ČUVAJU I NAJMLAĐI 

Nizom uspješnih nastupa promoviraju svoje 
pjesme i plesove 
U KUD-u Dugo Selo posebno su ponosni na svoj pomladak. Trenutno ih ima 12, osam 
djevojčica i četiri dječaka, a već treću godinu vodi ih Maja Ivšić. Mladi folkloraši osim na 
području općine Lukač već su nastupali u Bušetini, Okrugljači, Starogradačkom Marofu te 
povodom Božića u Kazalištu Virovitica, a nastup u Otrovancu morali su otkazati zbog bolesti. - 
Lijepo mi je raditi s njima - zadovoljna je voditeljica Maja. A da je i njima lijepo, to su uglas pot-
vrdili i 12-godišnjaci Borna i Filip, rekavši da ih najviše veseli što plešu i uče o svojoj kulturnoj 
baštini. Da se veseli svakoj novoj probi i nastupu, otkrila nam je i raspoložena 6-godišnja Ida, a 
8-godišnja Petra je kazala kako ih jako veseli i kada izrađuju ukrase za blagdane. Iako je dječaka 
manje od djevojčica, 8-godišnjoj Franki to ne predstavlja problem prilikom plesa. Ponekad 
pleše s dječakom, a ponekad s djevojčicom, no najvažnije da se svi dobro zabavljaju, a uz to i 
uče. Za KUD su stigle i „slatke muke“. - Moramo razmišljati o novim nošnjama za najmlađe jer 
su ih dijelom već prerasli - na kraju nam je rekla predsjednica Martina Ivšić.

predškolaca do umirovljenika. 
Posebno su ponosni na dječju 
plesnu sekciju koja okuplja 12 
članova. Njima nastoje preni-
jeti tradicijske običaje kroz igru 
i ples koje oni marljivo usvajaju 
i ponosno pokazuju na svakom 
scenskom nastupu. Odrasla 
plesna sekcija okuplja članstvo 
različitih dobnih uzrasta, od 
studenata do zlatne dobi. To je 
pravo bogatstvo za jedan KUD, 
jer upravo im veterani prenose 
svoja znanja i iskustva koja se 
poštuju i uvažavaju. Unatoč ra-
zlikama u godinama u KUD-u 
vlada zajedništvo i međusobno 
razumijevanje. Razlog tomu 
je činjenica da sve veže velika 
ljubav prema tradiciji i folkloru.
- Nije mi nikada bio problem 
doći na probe - rekla nam je na-
jiskusnija Anka Knežević.
- Zbog zdravstvenih poteškoća 

s kralježnicom nažalost više ne 
mogu plesati, ali zato pjevam - 
dometnula je Vesna Bakić. 
- U KUD-u ne pjevam i ne plešem, 
nego sam član koji podupire rad 
cijelog Društva i često znam 
priskočiti s pokojom idejom - iz-
javila je Anita Lješćak. 

PRIPREMAJU PROJEKTE 
U KUD-u njeguju i uvježbavaju 
pjesme i plesove Slavonije. U 
koreografijama izvode: Žensko 
pleteno kolo, Čiru, Kalendare, 
Mista, Žita, Ajd na livo, Tandoru, 
Logovac. Osnove plesnih koraka 
naučio ih je mentor Tomislav 

Lukačević, kojem su neizmjerno 
zahvalni, a kako sada on ima 
puno više poslovnih obaveza, 
članice KUD-a same nastavljaju 
smišljati koreografije koristeći 
sve dostupne materijale i mod-
erne tehnologije. 
U vrijeme korone kao i druge 
udruge nisu mogli održavati ple-
sne probe ni manifestacije, a ot-
kazan je i tradicionalni masken-
bal u veljači. Sve društvene 
aktivnosti svedene su na mini-
mum, što folklorašima teško 
pada. 
No, to su razdoblje iskoris-
tili za pisanje projekata za javne 
natječaje koji su u tijeku te na-
bavu potrebnih materijala za 
daljnji rad. Javni natječaji im 
uvelike pomažu kako bi ostvarili 
svoju zadaću, a to je očuvanje i 
prezentacija narodnih običaja, 
pjesama i plesova svoga kraja te 

razvoj osjećaja poštovanja prema 
tradicijskoj baštini, posebice kod 
mlađih naraštaja.
KUD Dugo Selo je neizostavan 
sudionik svih javnih skupova u 
općini Lukač, kako obilježavanja 
vjerskih, tako i svih društvenih 
okupljanja: Tijelova, Presvetog 
Trojstva, Uznesenja srca Mariji-
na, Srca Isusova, blagdana svetog 
Luke – Dana općine Lukač, Dana 
otvorenih vrata udruga općine 
Lukač…
Ove godine, ako epidemiološke 
prilike budu to dopustile, u 
svibnju za svoj peti rođendan 
povodom proslave blagdana 
Presvetog Trojstva, zaštitnika 
mjesta, planiraju organizirati 
izložbu  „Kako su živjeli naši 
stari“. Cilj je izložbom pokazati i 
sačuvati od zaborava uporabne 
predmete koji su se nekada ko-
ristili u svakodnevnom životu. U 
listopadu povodom Dana općine 
Lukač i njezinog zaštitnika svetog 
Luke u planu je održavanje 1. 
smotre folklora na kojoj će nas-
tupati KUD-ovi i udruge s koji-
ma su ostvarili uspješnu surad-
nju i prijateljske odnose u svom 
petogodišnjem djelovanju.
Neizostavne su i radionice uoči 
uskrsnih i božićnih blagdana.
- Posebno smo zahvalni Općini 
Lukač na čelu s načelnikom 
Đurom Bukvićem koja je pre-
poznala naš rad i trud te nas od 
samih početaka našeg djelovanja 
svesrdno podupire i sufinancira 
sve naše projekte - zaključila je 
predsjednica Martina Ivšić. 

S godišnje skupštine

N
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Uz financiranje Fonda za zaštitu 
okoliša i energetsku učinkovitost  
Općina Čačinci nabavila je mo-
bilno reciklažno dvorište koje 
su predstavnici tvrtke Hado 
technik d.o.o. predali načelniku 
Mirku Mališu sukladno prove-
denoj proceduri javne nabave.
Riječ je o mobilnom reciklažnom 
dvorištu koje će obilaziti sva 
naselja na području općine s 
ciljem smanjenja količine otpa-
da koje se odlaže na odlagalište. 
Ovaj projekt omogućuje 
mještanima predaju otpada koje 
se ne smije odlagati u miješani 
komunalni otpad.

Zahvaljujući već ranije prove-
denim aktivnostima građani su 
upoznati s potrebom odvajanja 
otpada, a sada će zahvaljujući 
mobilnom reciklažnom dvorištu 
moći u svom naselju odlagati i 
selektirati sve vrste otpada. Na 
području općine odredit će se 
lokacije na kojima će se nalaziti 
mobilno reciklažno dvorište, a 
informacije o radnom vremenu 
i datumu njegova postavl-
janja bit će objavljene na inter-
netskoj stranici Općine, rekao je 
načelnik Mirko Mališ.

V. G. 
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ili rekonstrukcije stambenog 
objekta. 
Ulaganje je to od kojeg svi imaju 
koristi – mladima je pomoć, a 
Općini ostvaren cilj, potaknuti 
mještane da ostanu u svojem 
mjestu. 
- Mjera za poticanje rješavanja 
stambenog pitanja jako nam je 
pomogla. Pomoću dobivenih 
novčanih sredstava, oko 30.000 
kuna, riješili smo pitanje struje 
i vode u kući - kaže Helena, 
napomenuvši da postupak pri-

jave uopće nije kompliciran 
kako se inače misli. 
Priznajemo, kada netko 
spomene ulaganje, odmah svi 
pomisle na puno papirologije i 
obrazaca, no u njihovom slučaju 
sve je bilo drugačije, kažu. 
- Razveselili smo se kad smo 
čuli za tu mjeru, no odmah smo 
pomislili na hrpu papirologije 
koju treba dugo skupljati. No, 
zapravo je bilo sasvim obr-
nuto, sve potrebne dokumente 
smo već imali (kopije osobnih 

iskaznica, izvadak iz zemljišne 
knjige, kopija kupoprodajnog 
ugovora, bjanko zadužnica), 
a potrebne obrasce popunili 
smo u Općini - kaže Janko, 
koji procjenjuje kako je cijeli 
postupak prijave trajao svega 15 
minuta.
- Predali smo potrebne doku-
mente, ispunili obrasce, pot-
pisali ih i to je bilo to. Nedugo 
nakon toga dobili smo novce na 
račun - kaže Helena. 
Svoju sreću i zadovoljstvo ipak 
ne mogu sakriti jer rade nešto 
za sebe, a u tome im je uvelike 
pomogla Općina koja želi svima 
omogućiti da započnu graditi 
život u Pitomači te spriječiti 
problematiku raseljavanja.
- Preporučamo svim mladim 
obiteljima da se jave na natječaj, 
nema nikakve kvake, a dodatni 
vjetar u leđa uvijek dobro dođe 
- kaže nam Janko.
- Vjerujemo da ne bismo bili 
gdje jesmo da nismo imali 
podršku naših obitelji koje su 
nam pomogle u svakom smislu 
te riječi - kaže Helena.
Općina i ove godine nastavlja 
ovu vrstu pomoći i nadaju se da 
će primjer ovog mladog para 
potaknuti i druge da se jave na 
natječaj.  

• Predali smo potrebne dokumente, ispunili obrasce, potpisali ih i to je 
bilo to. Nedugo nakon toga dobili smo novce na račun, kaže Helena Živko. 

Potiču poduzetništvo kroz poticaje za mikro i male tvrtke 
Općina Suhopolje je raspisala Javni poziv 
poduzetnicima za dodjelu potpora za raz-
voj poduzetništva u 2021. godini. Potpore 
će dodjeljivati za mikro i male tvrtke sa 
sjedištem na području općine kroz tri mjere: 
novoosnovanim poduzećima, za novo 
zapošljavanje i samozapošljavanje te će sub-
vencionirati troškove polaganja stručnih i 
majstorskih ispita. Potpore novoosnovanim 
poduzećima dodjeljivat će se poduzetnicima 
početnicima za točno propisane namjene u 
iznosu do 85 posto prihvatljivih troškova, 
odnosno do 20 tisuća kuna. Za potpore za 
novo zapošljavanje i samozapošljavanje 
prednost imaju poduzetnici koji zapošljavaju 
osobe mlađe od 30 godina i imaju pravo 
sredstva zatražiti za najviše pet osoba. Pot-
pora za zapošljavanje mora biti najmanje 75 
posto od ukupno prihvatljivih troškova, a za 
samozapošljavanje 85 posto. I za ovu mjeru 
najviši iznos potpore po korisniku iznosi 
do 20 tisuća kuna. Za subvencioniranje 
troškova polaganja stručnih i majstorskih 
ispita iznos koji se može odobriti je do 85 

posto troškova, odnosno do 5 tisuća kuna po 
korisniku.
- Slijedom brojnih upita, velikog interesa 
i hrabrosti mladih ljudi koji izlaze u svijet 
obrtništva i poduzetništva zadovoljstvo 
nam je da možemo ponovno raspisati 
natječaj i izaći u susret kao partner našim 
sumještanima. Pozivamo sve zainteresir-
ane nove obrtnike i poduzetnike koji su 

pokrenuli svoju priču unazad godinu dana, 
s područja općine Suhopolje, da se prijave 
- rekao je načelnik općine Suhopolje Siniša 
Horvat.
Namjene za koje poduzetnici mogu ostvariti 
potpore te ostale uvjete moguće je vidjeti na 
službenoj web stranici Općine Suhopolje. 
Rok za prijavu je 23. ožujka. 

M. L.

Iva Barčan 

SUHOPOLJE Na temelju Odluke o prodaji nekretnina u vlasništvu Općine 
Čađavica KLASA: 943-01/19-01/10, URBROJ: 2189/07-01-21-4, 
od 25.02.2021., te članka 54. Statuta Općine Čađavica (Službeni 
glasnik broj 1/19., 2/19. i 1/20.  ), Općinski načelnik Općine 
Čađavica, objavljuje

JAVNI  NATJEČAJ
za prodaju nekretnina u vlasništvu Općine Čađavica

I. Predmet natječaja je prodaja nekretnine u vlasništvu Općine 
Čađavica  upisana u zk.ul.br. 4151 k.o. Čađavica i označena kao: 
-  k.č.br.,  2680 DRAGAN BEZUK-VABEC u površini od 4578 
m2; GOSPODARSKA ZGRADA površine 22 m2, POMOĆNA 
ZGRADA površine 20 m2, DVORIŠTE površine 1401 m2, KUĆA, 
ČAĐAVICA, DRAGANA BEZUKA-VABECA površine 48 m2, 
ORANICA površine 3087 m2..
Početna kupoprodajna cijena prema procjeni broj: 02-2/2020 od 
18.02.2020. godine iznosi 18.000,00 kuna.

II. Pravo podnošenja ponude imaju sve fizičke osobe državljani 
Republike Hrvatske i državljani država članica Europske unije 
te pravne osobe registrirane u Republici Hrvatskoj i državama 
članicama Europske unije. 
Ostale strane i fizičke osobe mogu sudjelovati u javnom natječaju 
ako ispunjavaju zakonom propisane uvjete za stjecanje prava 
vlasništva na području Republike Hrvatske.

III. Osnovni kriterij za izbor najpovoljnijeg ponuditelja je najviši 
ponuđeni iznos za kupnju nekretnine u odnosu na početnu 
cijenu. 

IV. Najpovoljnijom ponudom smatrat će se ona koja uz isključivo 
ispunjenje svih uvjeta natječaja, s priloženom dokumentacijom, 
sadrži i najviši iznos ponuđene cijene. 
U slučaju da dva ili više ponuditelja ponude istu cijenu za 
nekretninu, prednost će imati ponuda koja je prema redoslijedu 
prispijeća stigla ranije.
Najpovoljniji ponuđač će biti obaviješten u roku od 15 dana od 
dana donošenja Odluke o odabiru najpovoljnije ponude.

V. U slučaju odustanka prvog najpovoljnijeg ponuditelja, 
najpovoljnijim ponuditeljem smatra se sljedeći ponuditelj koji je 
ponudio najvišu cijenu.
 
VI. Nepotpune ili nepravodobne ponude neće se razmatrati.

VII. Kupoprodajna cijena isplaćuje se u cijelosti po potpisu ugo-
vora o kupoprodaji nekretnina.
Porez na promet nekretnina, troškove provedbe ugovora i ostale 
troškove u svezi s prijenosom prava
vlasništva snosi kupac.

VIII. Nekretnina se kupuje po načelu „viđeno-kupljeno“ što 
isključuje mogućnost prigovora po bilo kojoj osnovi.

IX. Ponuditelji su prilikom podnošenja ponuda na natječaj dužni 
uplatiti jamčevinu u iznosu od 20% utvrđene početne cijene 
nekretnine, na žiro račun Općine Čađavica, IBAN broj HR 07 
24120091805700001 model HR68   poziv na broj: 7722 – OIB 
natjecatelja, svrha uplate „Jamčevina za javni natječaj kupo-
prodaja nekretnina“.

X. Uplaćena jamčevina se uračunava u iznos cijene odabranom 
ponuditelju, dok će ostalim ponuditeljima biti vraćena u roku od 
osam dana od dana donošenja odluke o najpovoljnijoj ponudi, 
bez prava na kamatu. Ako natjecatelj odustane od ponude nakon 
što njegova ponuda bude prihvaćena kao najpovoljnija, nema 
pravo na povrat jamčevine.

XI. U ponudi natjecatelji moraju naznačiti:
• ime i prezime, odnosno naziv tvrtke i adresu
• OIB,
• IBAN,
• ponuđeni iznos kupoprodajne cijene,
• dokaz o uplaćenoj jamčevini,
• kopiju izvatka iz sudskog ili obrtnog registra,
• kopiju osobne iskaznice (za fizičke osobe),

XII. Odluku o odabiru najpovoljnije ponude donosi Općinsko 
vijeće Općine Čađavica.

XIII. Ponude se predaju na adresu Općine Čađavica, 
Kolodvorska 2, 33523 ČAĐAVICA, osobno ili poštom, 
preporučenom pošiljkom. 
Na omotnici treba naznačiti naziv ponuditelja, adresu te „NE 
OTVARAJ -za javni natječaj prodaja nekretnina“. Ponude 
moraju prispjeti na adresu Općine ČAĐAVICA u roku od 8 dana 
od dana objave natječaja.
Za sve ostale informacije u svezi s ovim natječajem mogu se 
dobiti u Jedinstvenom upravnom odjelu Općine Čađavica svakim 
radnim danom od 07,00 sati do 14,00 sati osobno ili na tel. 
033/544-254.

XIV. Općina Čađavica zadržava pravo poništenja ovog javnog 
natječaja bez posebnog obrazloženja ponuditeljima te nije obve-
zan prihvatiti niti jednu ponudu za kupnju nekretnine, u kojem 
slučaju ne odgovara za eventualnu štetu ponuditeljima.                                                                                                                                  

KLASA: 943-01/19-01/10
URBROJ: 2189/07-02-21-5
Čađavica,  15. ožujka 2021.

OPĆINSKI NAČELNIK
                  Mirko Rončević

PITOMAČA
MLADOM PARU HELENI ŽIVKO I JANKU BRLASU IZ PITOMAČE OPĆINA 
SUFINANCIR ALA GR ADNJU KUĆE

Za 15 minuta predali papire i s 30.000 kuna 
pomoći lakše izgradili kuću iz snova 

Preporučamo svim mladim obiteljima da se jave na 
natječaj, nema nikakve kvake, a dodatni vjetar u leđa 
uvijek dobro dođe, kaže nam Janko Brlas.

Općina Pitomača prošle godine 
sufinancirala je 23 zahtjeva mla-
dih obitelji za rješavanje stam-
benog pitanja. Mladi par Hel-
ena Živko i Janko Brlas uspjeli 
su tako dobiti pomoć u izgradnji 
kuće iz snova.
Iako Janko još studira, a Helena 
radi u dječjem vrtiću u Špišić 
Bukovici, odlučili su započeti 
zajednički život, a prva stanica 
u tome im je mjesto stanovanja. 
Odabrali su Pitomaču jer, kažu, 
bitno im je da im sve bude na 
jednom mjestu. 
- Najvažnija nam je bila dostup-
nost ustanova poput škola, 
vrtića, ambulante, banaka, 
pošte, općine, pa onda dućana, 
sportskog igrališta i slično. Uz 
sve navedeno i moji roditelji 
žive u susjednoj ulici, što je isto 
jedan od važnijih razloga zašto 
smo odabrali baš Pitomaču - 
kaže nam Helena. 

BRZO I EFIKASNO 
Mladim parovima i obiteljima 
danas je vrlo teško pronaći 
„svoju kuću“, neovisno žele li 
rekonstruirati staru ili svoj dom 
graditi od temelja. Činjenica je 
da svi žele komadić svog mira 
koji će im odgovarati u svim 
potrebama. 
Kako bi im olakšala ulaganje, 
bez obzira koju varijantu odab-
rali, Općina Pitomača pomaže 
im sufinanciranjem izgradnje 

ČAČINCI 
Stiglo mobilno reciklažno dvorište 
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• Očekuju se godišnje uštede u potrošnji toplinske energije od 77,51 posto, uštede 
u primarnoj energiji od 74,42 posto i uštede u emisiji CO2 od 74,60 posto.

PROJEKTI
ZAVRŠENA ENERGETSKA OBNOVA MJESNOG DOMA U SVETOM ĐURĐU 

Novom stolarijom, fasadom i sustavom grijanja 
smanjit će se troškovi režija za više od 74 posto 

Završeni su radovi na ener-
getskoj obnovi zgrade Mjesnog 
doma na adresi Mlinska 1 u 
Svetom Đurđu. Riječ je o pro-
jektu vrijednom 1.580.487,90 
kuna, koji je uz sredstva iz 
proračuna Grada Virovitice s 
964.772,77 kuna sufinanciran 
sredstvima Europskog fonda za 
regionalni razvoj u okviru Oper-
ativnog programa Konkurent-
nost i kohezija 2014. - 2020., 
Prioritetna os 4 - Promicanje 
energetske učinkovitosti i ob-
novljivih izvora energije te s 
361.617,83 kuna iz Fonda za 
sufinanciranje. Projekt je izra-
dila Razvojna agencija VTA, a 
nositelj je Grad Virovitica. 
Radove je izvela tvrtka UZOR-
color d.o.o., a obuhvatili su 
zamjenu vanjske stolarije, 
toplinsku izolaciju vanjskih 

zidova i kosog krova te stropa. 
U okviru energetske obnove 
zamijenjen je i sustav grijanja: 
ugrađen je kondenzacijski ko-
tao i novi radijatori, a nova PVC 
stolarija s visokokvalitetnim 
šesterokomornim profilima 
donosi korisnicima zaštitu od 
sunca.  
Energetska obnova poboljšala 
je toplinske karakteristike 
zgrade i omogućit će značajne 
uštede toplinske i električne en-
ergije te smanjiti emisiju CO2 
na godišnjoj razini. Konkretno, 
očekuju se godišnje uštede u 
potrošnji toplinske energije od 
77,51 posto, uštede u primarnoj 
energiji od 74,42 posto i uštede 
u emisiji CO2 od 74,60 posto. 
Tim smanjenjem zgrada iz en-
ergetskog razreda E prelazi u 
energetski razred B. 

Ušteda energenata koji se 
koriste za grijanje, odnosno 
hlađenje prostorija pridoni-
jet će smanjenju režijskih 
troškova, a time i povećanju 
proračuna Grada Virovitice. 
Razlika u uštedi sada će se moći 
uložiti u poboljšanje uvjeta na 
tom području.
Ovim projektom korisnici su 
dobili uvjete za bolji i kvalitet-
niji boravak, a djelatnici mjesto 
za sigurniji rad. 
- Rekonstrukcija zgrade 
poboljšat će sliku toga mjesta 
i sredine, a što će pridonijeti i 
smanjenju trenda iseljavanja 
mladih, smanjenju socijalne 
isključenosti te jačati kultur-
nu i društvenu aktivnost kao 
preduvjet za bolji razvoj sre-
dine - kažu iz Razvojne agen-
cije VTA. 

Sadržaj publikacije isključiva je odgovornost Grada Virovitice.

Projekt je sufinancirala Europska unija iz Europskog fonda za regionalni razvoj.

UDRUGA OSOBA S INTELEKTUALNIM TEŠKOĆAMA “JAGLAC“ PROVODI KORISTAN PROJEKT  

Održana početna konferencija projekta 
“Učim, radim, pomažem – faza II.“
U višenamjenskoj dvorani Orahovica u 
ponedjeljak, 15. ožujka 2021., održana je početna 
konferencija novog korisnog projekta Udruge 
osoba s intelektualnim teškoćama „Jaglac“ 
Orahovica pod nazivom „Učim, radim, pomažem 
– faza II“. Projekt se u provedbi u sklopu 
programa „Zaželi“, a partneri su mu Hrvatski 
zavod za zapošljavanje – Područni ured Virovitica 
te Centar za socijalnu skrb Slatina. Projekt je 
sufinancirala Europska unija iz Europskog 
socijalnog fonda. Iznos bespovratnih sredstava 
je 740.590 kuna, a udio sufinanciranja je 100 %. 
Razdoblje provedbe je od 11. siječnja 2021. do 11. 
veljače 2022. godine.  
- Cilj projekta je omogućiti pristup zapošljavanju 
i tržištu rada za 8 pripadnica ranjivih skupina 
na području djelovanja Udruge „Jaglac“, 
unaprjeđenjem njihovih radnih potencijala i 
zapošljavanjem u lokalnoj zajednici za brigu o 
48 krajnjih korisnika. Aktivnosti projekta su 
zapošljavanje žena u svrhu pružanja usluge 
potpore i podrške starijim osobama i osobama 
u nepovoljnom položaju te obrazovanje i 

osposobljavanje zaposlenih žena - rekao je u 
okviru prezentacije o projektu njegov voditelj 
Robert Terfaloga. 
Nazočne na konferenciji pozdravila je i 
predsjednica Jaglaca Đurđa Šimatović, izrazivši 
veliko zadovoljstvo uspjehom u realizaciji II. faze 
ovoga projekta koji se u svojoj prvoj provedbi 
pokazao iznimno korisnim i dobrim. U prvoj 
fazi projekta prikazan je i kratak video uradak, 
a konferenciju i projekt pozdravio je i podržao 
povjerenik Vlade RH za Grad Orahovicu Saša 
Rister. 

 

 

 

Sadržaj ovog članka isključiva je odgovornost Udruge “Jaglac”.

PROJEKTI



18. OŽUJKA 2021. I ČETVRTAK I VIROVITIČKI LIST

Zahvaljujući zadovoljstvu proizvođača rekordno visokom 
otkupnom cijenom za prošlu proizvodnu sezonu, Hrvats-
ki duhani su već u veljači završili s ugovaranjem nove 
proizvodne sezone. Nova sezona nastavlja se na uspješan 
završetak otkupa duhana u kojem su Hrvatski duhani 
svojim proizvođačima isplatili gotovo 76 milijuna kuna. 
Otkup je trajao od sredine kolovoza do kraja studenog, 
duhan je klasificiran i otkupljen te je u potpunosti isplaćen 
proizvođačima. 
Iako je prinos prošle godine bio manji zbog nepovoljnih 
vremenskih uvjeta, neuobičajeno niskih temperatura u 

lipnju te suše i visokih temperatura u rujnu, ipak je postig-
nuta nova najveća prosječna otkupna cijena za duhan tipa 
svijetla virginija od gotovo 14,40 kuna po kilogramu.
U Hrvatskim duhanima, uz nastavak redovitog financiran-
ja proizvođača tijekom cijele proizvodne sezone, nastavl-
jaju i s investiranjem u povećanje produktivnosti svojih 
proizvođača, najviše u nabavu novih mehaničkih berača 
duhana. Za to je u 2021. godini osigurano više od 10 mili-
juna kuna, a već u samom startu nove sezone dogovorena 
je nabava dodatnih 12 samohodnih mehaničkih berača te 
jedan vučeni berač za berbu gornjih insercija, ali i druge 

tehnologije poput topera, sušnica za duhan te sustava za 
navodnjavanje.
Iz Hrvatskih duhana ističu da je u pogonima kompanije 
u tijeku sezona obrade duhana prošlogodišnje berbe gdje 
je trenutno zaposleno više od 200 sezonskih radnika. 
Oni su nakon obrade domaćeg duhana nastavili raditi 
na uslužnoj obradi europskog duhana zahvaljujući pot-
pisanom višegodišnjem ugovoru sa stranim partnerom, 
vodećom neovisnom globalnom kompanijom za preradu 
i skladištenje duhana.

14 I SPONZORIRANI ČLANAK

• Proizvođačima 
je za prošlu 
godinu isplaćena 
najviša prosječna 
cijena za duhan 
svijetla virginija, 
od gotovo 
14,40 kuna za 
kilogram, što 
iznosi gotovo 
76 milijuna kuna. 
Nastavljaju se 
ulaganja, samo 
za nabavku novih 
mehaničkih 
berača i opreme 
planira se 
izdvojiti 10 
milijuna kuna.

HRVATSKI DUHANI VEĆ U VELJAČI ZAVRŠILI S UGOVARANJEM NOVE PROIZVODNE SEZONE

Uspješno ugovorenih oko 
2700 hektara pod duhanom

U SVEGA OSAM DANA POSIJANO GOTOVO 380.000 PLITICA 

Započela podjela plitica za hidroponsku 
proizvodnju duhanskih presadnica 
• Zahvaljujući odličnoj suradnji svih odjela unutar Hrvatskih duhana, ove godine smo radom u tri 
smjene uspjeli u svega osam dana posijati gotovo 380.000 plitica, od kojih je većina već preuzeta od strane 
proizvođača, rekao je rukovoditelj proizvodnje Predrag Petrović. 

Sjetva duhana ove godine počela je već u veljači i trajala je 
osam dana. Realizirana je na tri skladišne lokacije Hrvatskih 
duhana – Pitomači, Suhopolju i Kutjevu. Odmah potom 
započela je podjela sjetvenih plitica. Podjela plitica za hidro-
ponsku proizvodnju duhanskih presadnica u potpunosti 
je završena u Suhopolju, a još je uvijek u tijeku u Pitomači 
i Kutjevu. Plitice proizvođači sada postavljaju u plastenike 
gdje se duhan, prije sadnje u polje, nastavlja razvijati hidro-
ponskim uzgojem. Hrvatski duhani će, kao i ranijih godina, 
osigurati povrat plitica od proizvođača kako bi se dodatno 
upotrijebile ili zbrinule po najvišim standardima zaštite 
okoliša. 
- Zahvaljujući odličnoj suradnji svih odjela unutar Hrvatskih 
duhana, ove godine smo radom u tri smjene uspjeli u svega 
osam dana posijati gotovo 380.000 plitica, od kojih je 
većina već preuzeta od strane proizvođača i postavljena u 
plastenike za hidroponski uzgoj, gdje će provesti 55-60 dana 
prije presađivanja u polje - rekao je rukovoditelj proizvodnje 
Predrag Petrović.
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Tomislav Đurinić iz Orešca bavi 
se proizvodnjom duhana i jedan 
je od zadovoljnih kooperanata 
tvrtke Hrvatski duhani. U nje-
govoj obitelji svi se bave ovim 
poslom, a on je sve o proizvodnji 
duhana naučio od svog oca. Sada 
su odlučili investirati u novu 
tehnologiju, mehanički berač, a 
povećavaju i proizvodnju duhana. 
Od mehaničkog berača očekuju 
da će im pomoći ubrzati procese 
i podići produktivnost. 
- U travnju nam stiže mehanički 
berač zbog kojeg smo odlučili in-
vestirati i povećati proizvodnju za 
još dva hektara, pa otac i ja sada 
zajedno imamo 18 hektara polja 

duhana. Mehanički berač smanjit 
će nam potrebu za radnom sna-
gom, a očekujemo da nam olakša 
procese. Naravno, isplativost ove 
investicije ovisi o godini, kvalite-
ti i vremenskim uvjetima, no 
optimistični smo glede nabavke 
novog stroja - ističe Tomislav 
Đurinić.

OBITELJSKA TRADICIJA 
Tomislav dodaje da je njegova 
suradnja s Hrvatskim duhanima 
uspješna, a sadnja duhana u nje-
govoj obitelji ima dugu tradiciju. 

- Zadovoljan sam općenitom 
suradnjom s Hrvatskim duhani-
ma, fer su i korektni. Surađujemo 
već dvije godine, a ovo je obiteljs-
ki posao koji sam naslijedio od 
oca koji se njime bavi više od 25 
godina. Na ovoj površini koju 
mi imamo s duhanom se može 
zaraditi dovoljno za cijelu obitelj, 
što ne bi bio slučaj da se bavimo 
nekom drugom kulturom - doda-
je. 
Nabavka mehaničkih berača 
važan je korak za brojne 

proizvođače duhana u Podravini 
i Slavoniji, a kao glavna prednost 
navodi se potreba angažiranja 
manje radne snage. Zahvaljujući 
mehaničkoj berbi na hrvatskim 
poljima povećava se produk-
tivnost proizvodnje, a naš sugov-
ornik ističe kako će o rezultatima 
koje će ostvariti s beračem ovisiti 
i daljnje povećanje proizvodnje. 
U svakom slučaju siguran je da će 
s proizvodnjom duhana nastaviti 
i u narednim godinama. 

I 15SPONZORIRANI ČLANAK

Na ovoj površini 
koju mi imamo s 
duhanom se može 
zaraditi dovoljno za 
cijelu obitelj, što ne 
bi bio slučaj da se 
bavimo nekom 
drugom kulturom.

S HRVATSKIM DUHANIMA SURAĐUJE VEĆ DVIJE GODINE  

Obitelj Tomislava Đurinića iz 
Orešca u iščekivanju novog 
mehaničkog berača

• Već nekoliko generacija obitelji Đurinić bavi se proizvodnjom duhana. Tomislav je posao naslijedio od oca koji ima više od 25 godina 
iskustva s ovom kulturom. U travnju im stiže mehanički berač zahvaljujući kojemu će proširiti proizvodnju.

Imad Ud-din Muhammad novi je 
direktor Hrvatskih duhana. Svoju novu 
ulogu Imad je preuzeo od 1. ožujka od 
dosadašnjeg direktora kompanije Flavia 
Oliveire, kojemu je istekao dvogodišnji 
mandat. 
Imad je unutar BAT grupe stekao veliko 
iskustvo na nekoliko istaknutih funkcija 
u dijelu proizvodnje duhana. Bio je 
menadžer u proizvodnji duhana, zatim u 
istraživanju i održivosti duhanske proiz-
vodnje te menadžer planiranja i miješanja 
duhana.  
- Iznimno sam zadovoljan organizacijom 
Hrvatskih duhana, timom i dostignutim 
uvjetima u proizvodnji duhana. Potpuno 
sam svjestan značaja Hrvatskih duhana 
za grad Viroviticu, ali i čitav ovaj kraj, ne 
samo zbog poljoprivredne proizvodnje 
samog duhana već i zbog našeg velikog 
utjecaja na ukupno lokalno gospodarstvo. 
Moja glavna zadaća bit će dodatno 
povećati produktivnost u proizvodnji du-
hana, od čega će najveću koristi imati naši 
proizvođači, ali i cijela zajednica. Nadam 
se dobroj i prijateljskoj suradnji sa svojim 
timom, proizvođačima, predstavnicima 
lokalne zajednice i svim poslovnim part-
nerima -izjavio je Muhammad.

NA FUNKCIJI OD 1. OŽUJKA: Imad Ud-din Muhammad 
novi direktor Hrvatskih duhana
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d početka ove godine 
Gradina je bogatija za 
jednu novo/staru udru-
gu. Riječ je o Smirinu, 

udruzi novog imena, proširenih 
aktivnosti, no i dalje baziranoj 
na temeljima KUD-a Gradina 
koji je djelovao pune 23 godine. 
Kako doznajemo od predsjednice 
Marijane Matić, „Smirino“ nas-
tavlja čuvati tradiciju i promovi-
rati kulturnu baštinu kroz razne 
aktivnosti. Od planirane izrade 
brošura, izdavanja knjiga do iz-
rade ukrasnih predmeta koje će 
stvarati po uzoru na tradicijske 
tehnike baka i djedova. 
- Naš moto je pokazati da uz 
zajedništvo možemo stvarati um-
jetnost. Znatan dio stanovništva 
općine Gradina i šire okolice 
čine ljudi koji su doselili na ovo 
područje tijekom ili nakon Do-
movinskog rata, tako da u Udru-
zi imamo obitelji iz različitih 
krajeva, što starosjedioca, ali 
i Srijemaca, Bosanaca, Herce-
govaca, Dalmatinaca, Ličana, 
što nas je i potaknulo za naziv 
„Smirino“. Svaka članica donije-
la je iz svoga kraja svoju kulturu 
življenja i običaje. Primjerice, 
jedna od njih je donijela u 
Udrugu domaće platno koja 
smo pretvorili u poklon-torbice 

za vino, med, kulen ili kobasicu. 
Izrađujemo veće i manje for-
mate. Nekada je takvih torbica 
bila puna Slavonija, Podravina, 
Bosna i Hercegovina, a danas ih 
možete vidjeti tek na sajmovima 
s ručnim izradama. Naše radi-
onice se održavaju u prostoru 
Udruge, ali trenutno radimo od 
kuće zbog cijele epidemiološke 
situacije - ističe predsjednica 
Udruge. 

NOVO NA TRAGU
 STARINE 

Na radionicama pokazuju kako 
im za materijal može poslužiti 
bilo što – mašta nema grani-
ca, pa tako staru plahtu mogu 
pretvoriti u ukrasnu posudu za 
cvijeće.
- Jednu takvu ukrasnu posudu 
dobijemo oblikujući rukama 
staru plahtu u željeni oblik i po 
potrebi je izrežemo. Zatim je 
umočimo u cementno mlijeko, 
a nakon što se osuši, ona ima 
gotov oblik ukrasne posude. Po 
potrebi je tada izbrusimo i os-
likamo po želji - rekla je Mari-
jana Matić, napomenuvši kako 
članice educiraju i u izradi i 
šivanju novih, nosivih predmeta 

koji također nastaju od recik-
liranih materijala. 
- Od starog platna ili odjeće koje 
članice same posjeduju, kao što 
su dijelovi starih tkanja ili od 
takozvanih krpara, radimo pod-
logu za torbe, ruksake ili ukrasne 
vrećice - objašnjava Marijana 
Matić.
Na redu je potom ukrašavanje. 
Dijelovi starih „pepita“ ili kar-
iranih košulja izrađuju se u 
mašne koje ušiju u torbe, a od 
starih traperica izrezuju džepove 
i ručke.

-  Vraćamo stare vri-
jednosti iz zaborava 
i kombiniramo ih s 
novima. Od starih 
traperica jed-
nostavno napra-
vimo cijelu torbu. 
Od nečega što je 
odbačeno, napravimo 
novo, moderno. Je-
dini problem je što imamo 
kućanske šivaće strojeve koji ne 
mogu šivati deblje materijale pa 
se ponekad zaista namučimo ti-
jekom izrade. Jedna industrijska 

šteperica u radu bi nam i te 
kako dobrodošla - dodaje Mari-
jana Matić. 
Kako bi motivirali mlade, odvoji-

li ih od televizora i društvenih 
mreža, Udruga ih želi okupiti 
na edukativnim radionicama, 
predavanjima, tečajevima. Žele 

ih, kaže, osvijestiti zašto su dio 
tradicije, kako mogu pridonijeti 
svome kraju te im prenijeti nova 
znanja, vještine.
- Za mlade je korisno da nauče 
stare zanate kao što su izrada 
sapuna od masti kako su to naše 
bake radile ili izrada svijeća od 
voska, te da svoje talente usmjere 
u svoju tradiciju. To je nešto što 
će i njima i njihovoj djeci ostati 
u naslijeđe. Jer, ukoliko mladi 
zaborave svoje običaje, oni će 
izumrijeti - ističe Marijana. 

HUMANITARNI RAD
Rad ove gradinske udruge već je 

prepoznat i kroz humanitar-
nu djelatnost – uoči blag-

dana skupljaju namirnice 
i peku suhe kolače koje 
zatim daruju potrebiti-
ma. Ono što je nastalo na 
dobrim temeljima, nas-

tavit će i u budućnosti, a to 
je potvrdila i predsjednica 

Udruge Marijana Matić. 
- Neke aktivnosti odlučili smo 

zadržati, pa tako u povodu 
uskrsnih blagdana planiramo 
skupljati namirnice i peći suhe 
kolačiće koje ćemo zatim darovati 
potrebitima. Imamo i zanimljivu 
tradiciju koja nas je obilježila još 

prije promjene naziva udruge. 
Naime, naše sadašnje članice 
bile su uključene u izradu prve 
pisanice naše općine koja je os-
likana upravo u našoj udruzi. 
Isto tako planiramo biti prvi u 
ukrašavanju okoliša, kao i pre-
thodnih godina. 
Udruga „Smirino“ pokrenula 
je i 1. dječju županijsku lik-
ovnu koloniju „Vendelinska 
druženja“ s ciljem motiviranja 
školaraca na kreativnost i lik-
ovno stvaralaštvo. 
- Dovodimo ih u prirodu gdje 
uživaju u ljepoti okoliša pa kroz 
opuštenu atmosferu i komu-
nikaciju jedni s drugima dolaze 
do novih inspiracija i ideja za 
stvaralaštvo. Slikaju na platnu 
raznim tehnikama. Ove godine 
je zadana tehnika vodene boje, 
a odredio ju je voditelj likovne 
kolonije za županiju Igor Fučkar 
- govori nam naša sugovornica.
U budućnosti planiraju formi-
rati grupu žena koje bi kuhale 
karakteristična jela iz kraja iz 
kojeg su doselile. 
- Od bosanskih pita, izljevače, 
hercegovske raštike, ličkog ku-
pusa do starosjedilačke žiruše. 
Naravno, za sve nam je potrebna 
pomoć Općine u sufinanciranju 
našega rada kako bismo uspjeli 
provesti sve svoje projekte - 
zaključila je Marijana Matić. 

• Kako bismo motivirali mlade, odvojili ih od televizora i društvenih mreža, želja nam je okupiti ih na edukativnim radionicama, predavanjima, 
tečajevima. Osvijestiti ih zašto su dio tradicije, kako mogu pridonijeti svome kraju i prenijeti im nova znanja, vještine, poručili su iz Udruge.  

Agava Kovač 
Foto: privatni album

NA PODRUČJU GRADINE DJELUJE NOVA UDRUGA “SMIRINO“ 

Čuvaju tradiciju izrađujući od starih 
materijala ukrasne predmete  

O

Jedna od glavnih zadaća svih 
općina u Virovitičko-podravskoj 
županiji, pa tako i općini Gradina, 
razvoj je infrastrukture u svojim 
naseljima. S obzirom da je gra-
dinska općina poznata po svojim 
lovnim i ribolovnim resursima, 
ali isto tako i razvijenoj poljo-
privredi, konstantno se radi na 
tome da se žiteljima ovog naselja 
što više olakša bavljenje svojim 
djelatnostima. Prema riječima 
načelnika općine Marka Ajčeka, 
jedan od glavnih zadataka u tom 
naselju je gradnja mosta preko 
Županijskog kanala.
- Radi se o mostu koji je prijeko 
potreban budući da se s druge 
strane Županijskog kanala nalazi 
oko 600 hektara poljoprivrednih 
površina mještana Brezovice, što 

oranica, što povrtnjaka i voćnjaka 
- rekao je Ajček, napomenuvši 
da stari drveni most koji se 

trenutačno tamo 
nalazi odavno nije 
u funkciji i preko 

njega ne mogu prijeći ni pješaci, 
a kamoli motorna vozila ili radni 
strojevi.
- Ovaj most napravljen je pede-
setih godina prošlog stoljeća, a 
preko njega je prešlo na tisuće 
tona tereta. Dakako, s vremena 
na vrijeme na njemu su obavl-

jani razni popravci, mijen-
jani su potporni stu-

povi, grede, daske 
i slično, no već 
odavno nije u 
funkciji i došlo 
je vrijeme da 
se napravi novi, 

moderniji most. 
S obzirom da se 

radi o vlasništvu Hrvatskih voda, 
oni će i financirati njegovu izgrad-
nju. Prošle jeseni obavljena su i 
ispitivanja kanala, odnosno mulja 
u koji su se po ondašnjim plano-
vima trebali ukopati potporni 
stupovi - priča načelnik Ajček o 
planovima koji su se naglo mor-
ali promijeniti i to zbog jedne – 
crnke. I to one s perajama, koja 
voli vodu. 
Naime, Javna ustanova za up-
ravljanje zaštićenim dijelovima 
prirode VPŽ upozorila je da u 
Županijskom kanalu obitava 
riba pod nazivom crnka koja je 
zaštićena vrsta te se njena staništa 
moraju sačuvati. Riječ je o sitnoj 

slatkovodnoj ribi koja naseljava 
močvarna i poplavna područja 
velikih europskih rijeka, a kod 
nas obitava uz rijeke Dravu, Savu 
i Dunav. Njezina ugroženost proi-
zlazi iz antropogenih utjecaja kao 
što su regulacija vodotoka, izgrad-
nja nasipa i odsijecanje poplavnih 
zona rijeka, isušivanja močvarnih 
područja te unosom invazivnih 
stranih vrsta i onečišćenjem 
vodenih tijela. Preferira vode 
sa sniženom količinom kisika, 
što dodatno limitira broj drugih 
vrsta riba koje tu mogu preživjeti. 
Zbog toga se često javlja i u blago 
onečišćenim vodama, jer tu dola-
zi do smanjenja količine kisika ili 
čak potpune anoksije. Njoj ti uv-

jeti odgovaraju, to je njen siguran 
muljeviti dom. Planovi o mostu 
morali su se tako promijeniti. 
- Most se sigurno neće moći gra-
diti s potpornim stupovima koji bi 
trebali biti zakopani u mulj, nego 
metalnom konstrukcijom koja ne 
bi imala doticaj s vodom već će 
biti zabetonirana s jedne i druge 
strane obale. U konačnici to bi bio 
most desetak metara dug i oko 
pet metara širok, a preko njega 
bi slobodno mogli prelaziti radni 
strojevi i motorna vozila - rekao je 
Marko Ajček, dodavši da je grad-
nja novog mosta prijeko potrebna 
kako bi se poljoprivrednicima iz 
Brezovice uštedio novac i vrijeme. 
Od glavne ceste do mosta izradili 

bi i oko 500 metara pristupne 
ceste, tako da bi Brezovčani do 
svojih oranica koje su udaljene 
oko kilometar imali desetak 
minuta vožnje, a ovako moraju ići 
okolnim putem, dugim oko deset 
kilometara. 
- S obzirom da u sezoni radova 
nekada treba od kuće do njive ili 
povrtnjaka prometovati i neko-
liko put dnevno, onda znamo ko-
liko bi most značio mještanima. 
Vjerujem da ćemo od Hrvatskih 
voda uskoro dobiti informaciju 
da bi se moglo krenuti s ovim, 
za mještane Brezovice, izuzetno 
važnim projektom - zaključio je 
Ajček.

Bruno Sokele • Most se sigurno neće moći graditi s potpornim stupovima koji bi trebali biti zakopani u mulj, nego metalnom konstrukcijom koja ne bi imala doticaj s vodom već će biti zabetonirana s 
jedne i druge strane obale. U konačnici bi to bio most desetak metara dug i oko pet metara širok, a preko njega bi slobodno mogli prelaziti radni strojevi i motorna vozila, rekao je Marko 
Ajček, dodavši da je gradnja novog mosta prijeko potrebna kako bi se poljoprivrednicima iz Brezovice uštedio novac i vrijeme.
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d početka ove godine 
Gradina je bogatija za 
jednu novo/staru udru-
gu. Riječ je o Smirinu, 

udruzi novog imena, proširenih 
aktivnosti, no i dalje baziranoj 
na temeljima KUD-a Gradina 
koji je djelovao pune 23 godine. 
Kako doznajemo od predsjednice 
Marijane Matić, „Smirino“ nas-
tavlja čuvati tradiciju i promovi-
rati kulturnu baštinu kroz razne 
aktivnosti. Od planirane izrade 
brošura, izdavanja knjiga do iz-
rade ukrasnih predmeta koje će 
stvarati po uzoru na tradicijske 
tehnike baka i djedova. 
- Naš moto je pokazati da uz 
zajedništvo možemo stvarati um-
jetnost. Znatan dio stanovništva 
općine Gradina i šire okolice 
čine ljudi koji su doselili na ovo 
područje tijekom ili nakon Do-
movinskog rata, tako da u Udru-
zi imamo obitelji iz različitih 
krajeva, što starosjedioca, ali 
i Srijemaca, Bosanaca, Herce-
govaca, Dalmatinaca, Ličana, 
što nas je i potaknulo za naziv 
„Smirino“. Svaka članica donije-
la je iz svoga kraja svoju kulturu 
življenja i običaje. Primjerice, 
jedna od njih je donijela u 
Udrugu domaće platno koja 
smo pretvorili u poklon-torbice 

za vino, med, kulen ili kobasicu. 
Izrađujemo veće i manje for-
mate. Nekada je takvih torbica 
bila puna Slavonija, Podravina, 
Bosna i Hercegovina, a danas ih 
možete vidjeti tek na sajmovima 
s ručnim izradama. Naše radi-
onice se održavaju u prostoru 
Udruge, ali trenutno radimo od 
kuće zbog cijele epidemiološke 
situacije - ističe predsjednica 
Udruge. 

NOVO NA TRAGU
 STARINE 

Na radionicama pokazuju kako 
im za materijal može poslužiti 
bilo što – mašta nema grani-
ca, pa tako staru plahtu mogu 
pretvoriti u ukrasnu posudu za 
cvijeće.
- Jednu takvu ukrasnu posudu 
dobijemo oblikujući rukama 
staru plahtu u željeni oblik i po 
potrebi je izrežemo. Zatim je 
umočimo u cementno mlijeko, 
a nakon što se osuši, ona ima 
gotov oblik ukrasne posude. Po 
potrebi je tada izbrusimo i os-
likamo po želji - rekla je Mari-
jana Matić, napomenuvši kako 
članice educiraju i u izradi i 
šivanju novih, nosivih predmeta 

koji također nastaju od recik-
liranih materijala. 
- Od starog platna ili odjeće koje 
članice same posjeduju, kao što 
su dijelovi starih tkanja ili od 
takozvanih krpara, radimo pod-
logu za torbe, ruksake ili ukrasne 
vrećice - objašnjava Marijana 
Matić.
Na redu je potom ukrašavanje. 
Dijelovi starih „pepita“ ili kar-
iranih košulja izrađuju se u 
mašne koje ušiju u torbe, a od 
starih traperica izrezuju džepove 
i ručke.

-  Vraćamo stare vri-
jednosti iz zaborava 
i kombiniramo ih s 
novima. Od starih 
traperica jed-
nostavno napra-
vimo cijelu torbu. 
Od nečega što je 
odbačeno, napravimo 
novo, moderno. Je-
dini problem je što imamo 
kućanske šivaće strojeve koji ne 
mogu šivati deblje materijale pa 
se ponekad zaista namučimo ti-
jekom izrade. Jedna industrijska 

šteperica u radu bi nam i te 
kako dobrodošla - dodaje Mari-
jana Matić. 
Kako bi motivirali mlade, odvoji-

li ih od televizora i društvenih 
mreža, Udruga ih želi okupiti 
na edukativnim radionicama, 
predavanjima, tečajevima. Žele 

ih, kaže, osvijestiti zašto su dio 
tradicije, kako mogu pridonijeti 
svome kraju te im prenijeti nova 
znanja, vještine.
- Za mlade je korisno da nauče 
stare zanate kao što su izrada 
sapuna od masti kako su to naše 
bake radile ili izrada svijeća od 
voska, te da svoje talente usmjere 
u svoju tradiciju. To je nešto što 
će i njima i njihovoj djeci ostati 
u naslijeđe. Jer, ukoliko mladi 
zaborave svoje običaje, oni će 
izumrijeti - ističe Marijana. 

HUMANITARNI RAD
Rad ove gradinske udruge već je 

prepoznat i kroz humanitar-
nu djelatnost – uoči blag-

dana skupljaju namirnice 
i peku suhe kolače koje 
zatim daruju potrebiti-
ma. Ono što je nastalo na 
dobrim temeljima, nas-

tavit će i u budućnosti, a to 
je potvrdila i predsjednica 

Udruge Marijana Matić. 
- Neke aktivnosti odlučili smo 

zadržati, pa tako u povodu 
uskrsnih blagdana planiramo 
skupljati namirnice i peći suhe 
kolačiće koje ćemo zatim darovati 
potrebitima. Imamo i zanimljivu 
tradiciju koja nas je obilježila još 

prije promjene naziva udruge. 
Naime, naše sadašnje članice 
bile su uključene u izradu prve 
pisanice naše općine koja je os-
likana upravo u našoj udruzi. 
Isto tako planiramo biti prvi u 
ukrašavanju okoliša, kao i pre-
thodnih godina. 
Udruga „Smirino“ pokrenula 
je i 1. dječju županijsku lik-
ovnu koloniju „Vendelinska 
druženja“ s ciljem motiviranja 
školaraca na kreativnost i lik-
ovno stvaralaštvo. 
- Dovodimo ih u prirodu gdje 
uživaju u ljepoti okoliša pa kroz 
opuštenu atmosferu i komu-
nikaciju jedni s drugima dolaze 
do novih inspiracija i ideja za 
stvaralaštvo. Slikaju na platnu 
raznim tehnikama. Ove godine 
je zadana tehnika vodene boje, 
a odredio ju je voditelj likovne 
kolonije za županiju Igor Fučkar 
- govori nam naša sugovornica.
U budućnosti planiraju formi-
rati grupu žena koje bi kuhale 
karakteristična jela iz kraja iz 
kojeg su doselile. 
- Od bosanskih pita, izljevače, 
hercegovske raštike, ličkog ku-
pusa do starosjedilačke žiruše. 
Naravno, za sve nam je potrebna 
pomoć Općine u sufinanciranju 
našega rada kako bismo uspjeli 
provesti sve svoje projekte - 
zaključila je Marijana Matić. 

• Kako bismo motivirali mlade, odvojili ih od televizora i društvenih mreža, želja nam je okupiti ih na edukativnim radionicama, predavanjima, 
tečajevima. Osvijestiti ih zašto su dio tradicije, kako mogu pridonijeti svome kraju i prenijeti im nova znanja, vještine, poručili su iz Udruge.  

NA PODRUČJU GRADINE DJELUJE NOVA UDRUGA “SMIRINO“ 

Čuvaju tradiciju izrađujući od starih 
materijala ukrasne predmete  

SLUČAJ M. JEZERČIĆA KOJI U KOLICIMA NE MOŽE U OPĆINSKI SUD 
UKAZAO NA PROPUST KOJI SE MORA ŠTO PRIJE RIJEŠITI

Kako osobe s invaliditetom 
mogu na ročište? 
Ispred Općinskog suda u Virovitici u 
petak, 12. ožujka, odvijala se naoko prava 
drama koja je ukazala na važan propust 
za koji je u skoroj budućnosti potrebno 
manje opravdanja, a daleko više sluha i 
akcije.
Naime, Miroslav Jezerčić (33) iz Viro-
vitice, stopostotni invalid, nije mogao 
na ročište koje mu je bilo zakazano u 11 
sati jer je – u kolicima. Zgrada Općinskog 
suda u Virovitici, na kojem je zakazano 
ročište, nema prilaznu rampu ni dizalo za 
potrebe osoba s invaliditetom, već samo 
stepenice.

KVAKA 22 – NE MOŽE SAM, 
UNIJETI GA NITKO NE SMIJE

Protokoli pak propisuju da osobu u kolici-
ma nitko ne smije fizički unijeti u prosto-
rije suda zbog eventualnih ozljeda, pa se 
Miroslav, koji je došao u pratnji članova 
obitelji i odvjetnice N. Ružičke, našao u 
gotovo bezizlaznoj situaciji. Ročište mu 
je bilo vezano za dobivanje odštete nakon 
priznatog statusa 100-postotnog stup-
nja invaliditeta. Ne pojavi li se, kaže, na 
ročištu, izgubit će pravo o kojem mu ovisi 
budućnost.
- Tijelo mi je nakon propucavanja prije 
gotovo šest godina i dalje puno gelera, 
zbog kojih mi se svakog trena mogu stvor-
iti nove opasnosti. Nedostaje mi nekoliko 
kralježaka, nemam debelo crijevo, nem-
am nikakav osjet u donjem dijelu tijela, 
oporavka nogu i stopala također nema, a 
stoma koja mi se nalazi na desnoj strani 
abdomena može se, kaže liječnik, svakog 
trena zatvoriti. Zato mi je ovo ročište, 
razumjet ćete, životno bitno jer se tiče 
odštete i moje budućnosti - upozorio je M. 
Jezerčić dok je njegova odvjetnica razgov-
arala sa sutkinjom M. Jelavić, nadležnom 
za cijeli slučaj, kako bi se ova naizgled 
bezizlazna situacija riješila.
Nije prvi put da je Miroslav ostao izvan 
neke ustanove ili institucije zbog ovakvih, 
tehničkih problema. Ako ne postoji prilaz 
ili dizalo, on ne može ući u zgradu.
Druga varijanta je da se predstavnici in-
stitucije prilagode, da se približe klijen-
tima ili strankama u postupku. Neki su to 
voljni učiniti, no neki i ne, kaže Miroslav 
iz iskustva.  Čak i tada, kada se pronađe 
alternativno rješenje, ono nije uvijek do-
bro.
- Prije nekoliko godina ovdje su me uni-
jeli, na prvi kat, također na jedno ročište, 
ali nakon toga je nastao problem. Post-
avilo se pitanje tko će odgovarati ako im 
slučajno ispadnem ili se netko ozlijedi. 
Postoji mogućnost da se sudac ili sut-
kinja spuste s kata ili da se ročište održi 
u prizemlju, ali i tada me netko preko ste-
penica mora unijeti u prostor suda i kroz 
vrata. Dakle, opet kršimo propise. A ako 
se ne pojavim na ročištu, gubim pravnu 
bitku. Kako to riješiti?  - pitao je Miroslav 
Jezerčić ne samo svoju pratnju, već i Mir-
janu Žagar, predsjednicu Udruge osoba 
s tjelesnim invaliditetom VPŽ, koja je s 
njima čekala pred sudom, kao i novinare 
koje je zainteresirao cijeli slučaj i ukazao 
na probleme s kojima se često susreću 
osobe s invaliditetom, a koji se, očito, ne 
rješava brzinom kojom treba.

ZABORAVLJAJU RAMPE I 
DIZALA

Mirjana Žagar kaže kako slično 
proživljavaju i u situaciji kada moraju 
u Centar za socijalnu skrb, Zavod za 
mirovinsko osiguranje, Katastar, Poreznu 
upravu, pa i Hrvatsku poštu. Potonja ima 

rampu, ali je, kaže, neispravna.
- Neki dan su ljudi ženu u kolicima morali 
doslovno unijeti u poštu. U ovim drugim 
institucijama ponekad službenici siđu s 
kata i izađu ispred zgrade kako bi nam 
izašli ususret, a u Centar za socijalnu 
skrb znaju i nositi naše članove u kolici-
ma preko stepenica. No, to nije rješenje. 
Potrebno je misliti na osobe s invalidite-
tom, pogotovo sada kada ima puno ener-
getskih obnova zgrada i kada bi se valjalo 
i rampe i dizala uključiti u planove.
I ova zgrada, Općinskog suda, prošla je 
nedavno energetsku obnovu, ali se nitko 
nije sjetio osoba s invaliditetom, kako će 
oni ući u sud. Nažalost situacija je teška 
i u javnom prijevozu – osobe u kolicima 
ne mogu ni u autobus ni u vlak, odnosno 
potpuno su nemoćne ako nemaju osobno 
vozilo. Apeliramo samo da se netko sjeti 
tih potreba kako nam neke osnovne us-
luge i one koje moramo ostvariti ne os-
tanu nedostupne - moli M. Žagar.

DOGODIO SE NESPORAZUM
U petak se dogodio nesporazum, istakn-
uo je Zoran Mandić, glasnogovornik 
Općinskog suda u Virovitici. Nakon što 
smo odmah kontaktirali sud i tražiti ko-
mentar cijele situacije, Z. Mandić nam je u 
telefonskom razgovoru objasnio kako sut-
kinja u konkretnom ročištu nije računala 
na dolazak M. Jezerčića budući da on ima 
zakonskog opunomoćenika, odnosno 
odvjetnicu, za koju se pretpostavilo da će 
u njegovo ime sama predstavljati slučaj.
- Riječ je o nesporazumu. Budući da g. 
Jezerčić ima opunomoćenika, sutkinja 
je računala kako on neće nazočiti ročištu 
jer ga se nije očekivalo. Da je g. Jezerčić 
ranije najavio da i on osobno želi biti na 
ročištu, tada bismo mu maksimalno izašli 
ususret. I inače izlazimo ususret osobama 

otežane pokretljivosti  – sudac ili sutkinja 
u takvim slučajevima ročište ili raspravu 
održe u prostorijama u prizemlju, a u 
ovom slučaju bismo ročište najvjerojat-
nije zakazali u prostorijama Prekršajnog 
suda gdje postoji dizalo za osobe s invalid-
itetom - ističe glasnogovornik Z. Mandić, 
koji kaže kako i sutkinja nadležna u ovom 
slučaju uvijek izlazi ususret osobama koje 
ne mogu do njene sudnice, pa im je tim 
više žao zbog ovog nesporazuma.
Sucima nije strana ni praksa da u potre-
bi izađu i izvan zgrade suda za potrebe 
slučaja, kao ni odlazak u kuće osobama 
koje su nepokretne ili teško pokretne, a 
stranke su u postupcima i moraju dati 
izjavu, kaže.
Ovo ročište tako je zapravo održano u 
prisutnosti opunomoćenice, a za svako 
sljedeće M. Jezerčić samo se treba ranije 
najaviti, objasnio je. 
- Mi ćemo se maksimalno prilagoditi i 
buduća ročišta održati u adekvatnijim 
uvjetima - rekao je glasnogovornik Z. 
Mandić.  Priznaje kako je doduše riječ 
o alternativnom rješenju i da razumije 
problem osoba s invaliditetom koje fizički 
ne mogu u zgradu suda i da bi svakako 
trebalo napraviti rampu ili dizalo, a o 
čemu će odlučivati nadležni.
M. Jezerčić na to je rekao da će ispoštovati 
proceduru vezanu uz naredna ročišta i 
ranije se najaviti, ali i da apelira na post-
avljanje rampe ili dizala uz Općinski sud. 
Ne samo zbog njega, kaže, već i zbog svih 
drugih koji će ovdje i u drugim instituci-
jama potražiti ostvarenje svojih prava. 
Bez rampe ili dizala to će im biti teško. 
Ako uslugu nije moguće ostvariti digi-
talnim putem ili uz pomoć posrednika, 
već isključivo osobno, to će im ostati – 
nemoguće. 

• Nije prvi put da je Miroslav ostao izvan neke ustanove 
ili institucije zbog ovakvih, tehničkih problema. Ako ne 
postoji prilaz ili dizalo, on ne može ući u zgradu.

Marija Lovrenc 

Riječ je o nesporazumu. Budući da g. Jezerčić ima opunomoćenika, 
sutkinja je računala kako on neće nazočiti ročištu jer ga se nije 
očekivalo. Da je g. Jezerčić ranije najavio da i on osobno želi biti na 
ročištu, tada bismo mu maksimalno izašli ususret. I inače izlazimo 
ususret osobama otežane pokretljivosti – sudac ili sutkinja u takvim 
slučajevima ročište ili raspravu održe u prostorijama u prizemlju, a 
u ovom slučaju bismo ročište najvjerojatnije zakazali u Prekršajnom 
sudu gdje postoji dizalo za osobe s invaliditetom, ističe glasnogov-
ornik Z. Mandić.

Jedna od glavnih zadaća svih 
općina u Virovitičko-podravskoj 
županiji, pa tako i općini Gradina, 
razvoj je infrastrukture u svojim 
naseljima. S obzirom da je gra-
dinska općina poznata po svojim 
lovnim i ribolovnim resursima, 
ali isto tako i razvijenoj poljo-
privredi, konstantno se radi na 
tome da se žiteljima ovog naselja 
što više olakša bavljenje svojim 
djelatnostima. Prema riječima 
načelnika općine Marka Ajčeka, 
jedan od glavnih zadataka u tom 
naselju je gradnja mosta preko 
Županijskog kanala.
- Radi se o mostu koji je prijeko 
potreban budući da se s druge 
strane Županijskog kanala nalazi 
oko 600 hektara poljoprivrednih 
površina mještana Brezovice, što 

oranica, što povrtnjaka i voćnjaka 
- rekao je Ajček, napomenuvši 
da stari drveni most koji se 

trenutačno tamo 
nalazi odavno nije 
u funkciji i preko 

njega ne mogu prijeći ni pješaci, 
a kamoli motorna vozila ili radni 
strojevi.
- Ovaj most napravljen je pede-
setih godina prošlog stoljeća, a 
preko njega je prešlo na tisuće 
tona tereta. Dakako, s vremena 
na vrijeme na njemu su obavl-

jani razni popravci, mijen-
jani su potporni stu-

povi, grede, daske 
i slično, no već 
odavno nije u 
funkciji i došlo 
je vrijeme da 
se napravi novi, 

moderniji most. 
S obzirom da se 

radi o vlasništvu Hrvatskih voda, 
oni će i financirati njegovu izgrad-
nju. Prošle jeseni obavljena su i 
ispitivanja kanala, odnosno mulja 
u koji su se po ondašnjim plano-
vima trebali ukopati potporni 
stupovi - priča načelnik Ajček o 
planovima koji su se naglo mor-
ali promijeniti i to zbog jedne – 
crnke. I to one s perajama, koja 
voli vodu. 
Naime, Javna ustanova za up-
ravljanje zaštićenim dijelovima 
prirode VPŽ upozorila je da u 
Županijskom kanalu obitava 
riba pod nazivom crnka koja je 
zaštićena vrsta te se njena staništa 
moraju sačuvati. Riječ je o sitnoj 

slatkovodnoj ribi koja naseljava 
močvarna i poplavna područja 
velikih europskih rijeka, a kod 
nas obitava uz rijeke Dravu, Savu 
i Dunav. Njezina ugroženost proi-
zlazi iz antropogenih utjecaja kao 
što su regulacija vodotoka, izgrad-
nja nasipa i odsijecanje poplavnih 
zona rijeka, isušivanja močvarnih 
područja te unosom invazivnih 
stranih vrsta i onečišćenjem 
vodenih tijela. Preferira vode 
sa sniženom količinom kisika, 
što dodatno limitira broj drugih 
vrsta riba koje tu mogu preživjeti. 
Zbog toga se često javlja i u blago 
onečišćenim vodama, jer tu dola-
zi do smanjenja količine kisika ili 
čak potpune anoksije. Njoj ti uv-

jeti odgovaraju, to je njen siguran 
muljeviti dom. Planovi o mostu 
morali su se tako promijeniti. 
- Most se sigurno neće moći gra-
diti s potpornim stupovima koji bi 
trebali biti zakopani u mulj, nego 
metalnom konstrukcijom koja ne 
bi imala doticaj s vodom već će 
biti zabetonirana s jedne i druge 
strane obale. U konačnici to bi bio 
most desetak metara dug i oko 
pet metara širok, a preko njega 
bi slobodno mogli prelaziti radni 
strojevi i motorna vozila - rekao je 
Marko Ajček, dodavši da je grad-
nja novog mosta prijeko potrebna 
kako bi se poljoprivrednicima iz 
Brezovice uštedio novac i vrijeme. 
Od glavne ceste do mosta izradili 

bi i oko 500 metara pristupne 
ceste, tako da bi Brezovčani do 
svojih oranica koje su udaljene 
oko kilometar imali desetak 
minuta vožnje, a ovako moraju ići 
okolnim putem, dugim oko deset 
kilometara. 
- S obzirom da u sezoni radova 
nekada treba od kuće do njive ili 
povrtnjaka prometovati i neko-
liko put dnevno, onda znamo ko-
liko bi most značio mještanima. 
Vjerujem da ćemo od Hrvatskih 
voda uskoro dobiti informaciju 
da bi se moglo krenuti s ovim, 
za mještane Brezovice, izuzetno 
važnim projektom - zaključio je 
Ajček.

• Most se sigurno neće moći graditi s potpornim stupovima koji bi trebali biti zakopani u mulj, nego metalnom konstrukcijom koja ne bi imala doticaj s vodom već će biti zabetonirana s 
jedne i druge strane obale. U konačnici bi to bio most desetak metara dug i oko pet metara širok, a preko njega bi slobodno mogli prelaziti radni strojevi i motorna vozila, rekao je Marko 
Ajček, dodavši da je gradnja novog mosta prijeko potrebna kako bi se poljoprivrednicima iz Brezovice uštedio novac i vrijeme.
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lazbena škola „Jan 
Vlašimsky“ iz Viro-
vitice pripada redu 
najuspješnijih glaz-

benih škola u Hrvatskoj, a 2019. 
godine dobila je i titulu najbolje. 
Da je to i više nego zasluženo, 
govore i odlični rezultati djece 
i njihovih učitelja na mnogo-
brojnim natjecanjima na kojima 
je škola osvajala uglavnom prva, 
druga i treća mjesta. Titula je to 
koju treba opravdati, pa vođeni 
tom mišlju glazbenici nastavl-
jaju redati svoje uspjehe. 
Koronavirus prošle je godine 
nažalost onemogućio natjecanje 
učenika, ali zato je ove godine 
održano već nekoliko natjecanja 
na kojima su učenici ponovno 
bili uspješni i tako nastavili 
osvajanje niza prvih, drugih i 
trećih nagrada te priznanja, a 
bilo ih je ukupno 16.

POČETAK U STILU 
PRVAKA 

Prve nagrade u svojim katego-
rijama i pravo na odlazak na 
državno natjecanje koje će se 
ovaj mjesec održati u Zagrebu 
osvojili su učenica Leona Sever 
čija je mentorica Kristina Sever 
(solo pjevanje), Palma Ramljak, 
mentorica Karolina Petrović 
(glasovir), Lara Černi, men-
torica Mirna Mihalković (biser-
nica), Dinko Magenhajm, men-
tor Jurica Perharić (brač) i Sara 
Vranić čija je mentorica Barbara 
Bogojević (solfeggio).
Osim njih uspjeh osvojenim 
drugim i trećim nagradama te 
priznanjima ostvarili su Julija 
Prevedan (solo pjevanje), Kris-
tian Matković, Petra Boljevčan, 
Ivano Đurasević i Lucija Dvo-
jak (gitara), Marko Vidić, Una 
Bjelajac, Lovro Moslavac i Klara 

Volenik (glasovir) te Leona Sev-
er i Nives Široki (solfeggio).

POVEZANOST KLJUČ 
ODLIČNOG USPJEHA

Ravnatelj Glazbene škole „Jan 
Vlašimsky“ Damir Mihaljević 
ocijenio je to odličnim uspje-
hom za koji su zaslužni i učenici 
i njihovi nastavnici, ali i roditelji 
učenika.
- Upravo je dobra povezanost 
te tri kategorije najzaslužnija za 
uspjeh naše glazbene škole kroz 
sve ovo vrijeme, kada smo iz 
godine u godinu redali uspjehe 

zbog kojih je naša glazbena 
škola svrstavana u red najboljih 
- rekao je s ponosom ravnatelj 
Damir Mihaljević, podsjetivši 
pritom da se ipak radi o školi iz 
manjega grada koja je na svim 
natjecanjima rame uz rame s 
glazbenim školama iz Zagreba i 

drugih većih sredina. 
COVID-19 NE MOŽE BITI 

ISPRIKA
- Biti jedna od najboljih škola 
ili pak najbolja kako je to i bilo 
2019. godine, izrazito je ve-
liki uspjeh, ali nema opuštanja, 
nego treba isto,  pa i bolje nas-

taviti i u daljnjem radu. Mnogi 
su se „izvlačili“ na situaciju s 
koronom, no mi smo, vjerujem, 
dokazali da se i u ovim otežanim 
uvjetima može kvalitetno raditi i 
pripremati. Tako smo u skladu s 
odlukama Stožera civilne zaštite 
RH odmah pristupili sustavu 

rada u otežanim uvjetima. U 
školskim klupama imamo više 
od 400 polaznika, odnosno 352 
učenika i studenta glazbe i oko 
60 polaznika dječje Igraonice, 
što nam je uobičajeni godišnji 
prosjek. Poduzeli smo sve mjere 
da bi naši učenici i djelatnici bez 
bojazni mogli pohađati nastavu 
po modelu A, odnosno „licem 
u lice“, što znači da smo osim 
maski, dezinfekcijskih sred-
stava, redovnog provjetravanja 
i dezinficiranja prostorija post-
avili i pregrade na školskim klu-
pama gdje se odvija teoretska 
nastava - kaže Mihaljević.
U vrijeme lockdowna, podsjeća, 
nastava je bila organizirana 
online.  Da u svakom zlu ima 
i dobroga, pokazao je upravo 
primjer online suradnje. 
- Učenici su sami sebi najbolji 
kritičari pa su se trudili snim-
iti što bolji uradak i poslati ga 
profesorima, tako da je tu bilo 
uistinu odličnih izvedbi. Kada 
još tome dodamo i roditelje 
koji su svojoj djeci pružili punu 
podršku, onda je jasno kako je 
došlo do odličnih rezultata koje 
su naši učenici i njihovi mentori 
ostvarili na natjecanjima - poh-
valio je učenike, nastavnike i 
roditelje Damir Mihaljević, te 
im i ovom prigodom čestitao 
i zahvalio na predanom radu. 
Zahvalio je i Gradu Virovitici i 
Virovitičko-podravskoj županiji 
te svima koji su dali doprinos da 
ova škola bude u vrhu glazbenih 
škola u Hrvatskoj. 
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• Mnogi su se „izvlačili“ na situaciju s koronom, no mi smo, vjerujem, dokazali da se i u ovim otežanim uvjetima 
može kvalitetno raditi i pripremati. U skladu s odlukama Stožera civilne zaštite RH odmah smo pristupili 

sustavu rada u otežanim uvjetima. U školskim klupama imamo više od 400 polaznika, odnosno 352 učenika i 
studenta glazbe te oko 60 polaznika dječje Igraonice, što nam je uobičajeni godišnji prosjek, kaže D. Mihaljević.

PANORAMA

Bruno Sokele 

GLAZBENA ŠKOLA  “JAN VLAŠIMSKY“ VIROVITICA NASTAVLJA U STILU NAJBOLJIH GLAZBENIH ŠKOLA U HRVATSKOJ 

Iza uspjeha svakog učenika krije 
se podrška mentora i roditelja

Situacija s COVID-19 prošle je godine nažalost onemogućila natjecanje 
učenika, ali zato je već ove godine održano nekoliko natjecanja na kojima 
su učenici ponovno bili uspješni i tako nastavili osvajanje niza prvih, 
drugih i trećih nagrada te priznanja, a bilo ih je ukupno 16.

Češka beseda Virovitičko-
podravske županije održala 
redovnu skupštinu
U Glazbenoj školi „Jan Vlašimsky“ u Virovitici u petak, 5. 
ožujka, najmlađa udruga pripadnika češke nacionalne manjine u 
Hrvatskoj, Češka beseda Virovitičko-podravske županije, održala 
je redovnu godišnju skupštinu. Predsjednica Udruge pozdravila je 
sve prisutne i predložila radni odbor za vođenje skupštine na čelu 
s tajnikom Udruge Zdravkom Perom.
- Od posljednje skupštine naša Beseda je sudjelovala na manifest-
aciji „Čijanje perja“ u Grubišnom Polju, a na poziv gradonačelnika 
Vyškova Karla Jurke bili smo i na tradicionalnom Novogodišnjem 
balu - naglasila je predsjednica Jasna Per-Kožnjak te podsjetila 
kako je kao predstavnica Čeha u VPŽ sa zamjenicom župana 
Bjelovarsko-bilogorske županije Tanjom Novotni Golubić u 
rujnu posjetila sela Dolci i Jošava u kojima žive češke obitelji, te 
da su prijatelji Udruge iz Vyškova poslali stradalima iz Sisačko-
moslavačke županije donaciju u iznosu 26.000 CZK. Pozdravim 
riječima telefonom se javio Josef Kachlík iz Vyškova, a nazočnima 
su se također obratili Ana-Marija Štruml Tuček, Bohdana Pěva 
Šolcová te Jana Amosa Komenskog.  

Izvor: Češka beseda VPŽ

GRADSKA KNJIŽNICA I ČITAONICA VIROVITICA

Održano predavanje i radionica na 
temu “Mali jezični savjeti“ 
U Gradskoj knjižnici i čitaonici Virovitica u petak, 12. 
ožujka, obilježeni su Dani hrvatskoga jezika koji se odlu-
kom Hrvatskog sabora iz 1997. održavaju svake godine 
od 11. do 17. ožujka u spomen na usvajanje Deklaracije 
o nazivu i položaju hrvatskoga književnog jezika iz 1967. 
Predavanje „Mali jezični savjeti“ održala je Marina 
Mađarević, mag. edukacije hrvatskog jezika i književnosti, 
nastavnica u Katoličkoj osnovnoj školi Virovitica. Marina 
je svestrana i nadarena, piše knjige za djecu i mlade, 
književne i kazališne kritike, bavi se stručno-znanstvenim 
radom i tajnica je Ogranka Matice hrvatske Virovitica.
Na predavanju i radionici sudionike je savjetovala kako 
izbjeći česte pogreške koje činimo u svakodnevnom 
pisanju i govorenju. Petnaestak posjetitelja, poštujući 
propisane epidemiološke mjere, prisjetilo se nekih važnih 
pravopisnih pravila, obnovili su znanja i naučili najnovije 
promjene u normi hrvatskog standardnog književnog 
jezika. 

Izvor: Gradska knjižnica i čitaonica Virovitica 
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• U naše aktivnosti bile su uključene osobe svih obrazovnih 
kategorija, od onih koji su završili samo osnovnu školu do 
fakultetski obrazovanih. Za sve njih u Pučkom otvorenom učilištu 
„Omega“ bilo je organizirano osposobljavanje za računalne 
operatere. Dio polaznika pohađao je nastavu redovnim putem, 
a dio online, tako da ovom prilikom želim zahvaliti ravnateljici 
Učilišta koja se pobrinula da sve prođe u najboljem redu, 
zadovoljna je nakon projekta bila voditeljica Suzana Štimac. 

PROJEKTI
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Job Klub, jedinstveni centar za usluge 
i informiranje mladih o mogućnostima 
zapošljavanja, završio je prvi trotjedni 
program radionica za mlade nezaposlene 
osobe. Grupu od sedam polaznika  kroz 
motivacijske radionice i radionice mekih 
vještina (kreativnost, prilagodljivost, spo-
sobnost rješavanja problema) usmjerilo 
se na samo traženje posla i predstavljanje 
poslodavcima. Psihologinja Hrvatskog 
zavoda za zapošljavanje – Područni ured 
Virovitica Dragana Jandrić za polaznike 
je pripremila radionice, a vodila ih je psi-
hologinja Jasna Per-Kožnjak iz Psihološkog 
centra „Putokaz“. 
- Iako je danas zadnji dan ovih radionica, 
mi ćemo nastaviti s radom i nakon toga 
dogovoriti onoliko individualnih konzul-
tacija koliko svakome treba za izlazak na 
tržište rada. Nadam se da je svima ovo bilo 
jedno pozitivno iskustvo, da su stekli nova 
znanja i vještine te upoznali nove ljude – 
zaključila je M. Gadanac.

ZANIMLJIVO I KORISNO 
Da je stvarno tako, potvrđuje i iskustvo 
Ivane Drpić i Laure Javurek, dviju polazni-
ca prve grupe radionica.
- Job Klub je jedno odlično i pozitivno 

iskustvo. Bilo je stvarno zanimljivo, poučno 
i zabavno. Upoznala sam puno novih ljudi 
i naučila nove stvari. Neke svoje vještine 
koje posjedujem, meke i komunikacijske, 
sam izoštrila i izbrusila kroz ove radionice 
– s osmijehom na licu priča Ivana.
Laura Javurek iskreno otkriva da je 
ispočetka bila skeptična prema cijelom 
iskustvu, ali drago joj je da je bila u krivu. 
- Nisam znala što se ovdje radi, koga ću up-
oznati i kako će sve proći, ali sada, na zad-
njem danu radionica, moram priznati da 
je bilo odlično. Upoznala sam fantastične 
ljude s predivnim iskustvima i mislim da 
smo jedni drugima postali velika potpora 
i motivacija. Pazimo jedni druge i dajemo 
preporuke za određene poslove – zado-
voljno kaže Laura te otkriva kako će se neki 
od polaznika nastaviti „družiti“ kod istog 
poslodavca na sezonskom poslu.
Svi koji su zainteresirani za sudjelovanje u 
nekoj od idućih radionica ili samo trebaju 
pomoć oko pisanja molbe ili životopisa 
mogu se javiti svom stručnom savjetniku 
za zapošljavanje, osobno doći u prostorije 
Job Kluba ili se javiti na e-mail job.club.
virovitica@gmail.com.

• Iako je danas zadnji dan ovih radionica, mi ćemo nastaviti s radom i 
nakon toga dogovoriti onoliko individualnih konzultacija koliko svakome 
treba za izlazak na tržište rada. Nadam se da je svima ovo bilo jedno 
pozitivno iskustvo, da su stekli nova znanja i vještine te upoznali nove ljude – 
zaključila je M. Gadanac.

ZAVRŠEN PRVI PROG�M �DIONICA ZA 
MLADE U OKVIRU JOB KLUBA 

Ivana Drpić: Job Klub 
je odlično i pozitivno 
iskustvo 

Laura Javurek

R E P U B L I K A   H R V A T S K A
VIROVITIČKO-PODRAVSKA ŽUPANIJA

               GRAD VIROVITICA
              GRADONAČELNIK   

Na temelju članaka 39. Statuta Grada Virovitice-pročišćeni tekst (‘’Službeni vjesnik 
Grada Virovitice”, br. 3/18), čl. 23. Odluke o zakupu i kupoprodaji poslovnog pros-
tora (“Službeni vjesnik Grada Virovitice, broj:2/14, 10/14, 2/19),  članka 20. Odluke 
o načinima i uvjetima postavljanja montažnih objekata, privremenih građevina, 
ugostiteljskih terasa i pokretnih naprava („Službeni vjesnik Grada Virovitice“br.5/19) 

i Studije izvodljivosti – Integralni razvojni program Virovitice „5 do 12 za Dvorac“, dana 12. pros-
inca 2019. godine, Gradonačelnik Grada Virovitice, raspisuje

JAVNI NATJEČAJ
za zakup poslovnog prostora caffe bara u Dvorcu Pejačević

I. Raspisuje se javni natječaj za davanje u zakup poslovnog prostora koji u naravi predstavlja 
prostor caffe bara ukupne površine 37,80m2. Poslovni prostor nalazi se u sjeveroistočnom 
dijelu prizemlja Dvorca Pejačević, izgrađenog na dijelu čk.br.960 na Trgu bana Josipa Jelačića 
k.b.23, zgrada spomeničke baštine površine 1274m2 upisane u zk.ul.br. 1207 k.o. Virovitica-
centar.
Poslovnom prostoru omogućeno je korištenje vanjske terase smještene uz poslovni prostor 
ukupne površine 58,00 m2.
Poslovnom prostoru daju se na korištenje dva sanitarna čvora smještena u prizemlju istočnog 
dijela Dvorca Pejačević.

II. Poslovni prostor opisan točkom I. ovog natječaja daje se u zakup u stanju u kakvom se nal-
azi, na vremenski rok od (5) pet godina. 
Poslovni prostor opremljen je inventarom i opremom za obavljanje ugostiteljske djelatnosti 
koja se daje u zakup. Popis inventara i opreme smještene u poslovnom prostoru popisan je u 
Procjeni tržišne vrijednosti opreme izrađene od strane Stalnog sudskog vještaka Marija Pažina, 
dipl.ing., iz rujna 2019.godine. 

III. Zakupnik se obvezuje u poslovnom prostoru koji je predmetom ovog natječaja za sve 
vrijeme trajanja zakupa zaposliti 5 osoba i to 1 voditelja i 2 djelatnika na neodređeno vrijeme, 2 
osobe kao pomoćno osoblje na određeno vrijeme. 

IV. Radno vrijeme caffe bara određeno je trajanjem radnog vremena Gradskog muzeja kako 
slijedi: ponedjeljak od 09:00 do 14:00 sati, utorak, srijeda, četvrtak i petak od 09:00 do 19:00 
sati, subota od 10:00 do 14:00 sati i od 16:00 do 19:00 sati, nedjeljom po najavi.

V. Početni iznos zakupnine utvrđen je u iznosu od 135,07 kuna/m2, (uvećano za PDV), ukupno 
predstavlja mjesečni iznosi zakupnine od  6.382,05 kuna.
Zakup vanjske terase odredit će se uvjetima iz članka 20. Odluke o načinima i uvjetima post-
avljanja montažnih objekata, privremenih građevina, ugostiteljskih terasa i pokretnih naprava 
(„Službeni vjesnik Grada Virovitice“ br.5/19).
Zakupnina za zakup inventara s kojim je poslovni prostor opremljen određena je u    mjesečnom 
iznosu od 1.473,74 kune. 

VI. Prilikom ulaska u posjed za korištenje poslovnog prostora, zakupnik se obvezuje dati osigu-
ranje u iznosu uplate jednog mjeseca zakupa unaprijed.
Prilikom ulaska u posjed za korištenje opreme i inventara zakupnik se obvezuje dati osiguranje 
(ovjerenu zadužnicu) u iznosu procijenjene vrijednosti inventara u visini od 98.249,33 kune.
Prilikom napuštanja poslovnog prostora ukoliko nema štete ili drugih materijalnih nedostataka 
na inventaru, koji se nalazi u zakupljenom poslovnom prostoru ili nepodmirenih troškova, 
zakupniku će se vratiti iznos unaprijed uplaćene zakupnine.

VII. Ponudu za zakup mogu podnijeti sve fizičke osobe i sve pravne osobe registrirane za obav-
ljanje ugostiteljske djelatnosti, s prebivalištem odnosno sjedištem u Republici Hrvatskoj, uz 
obvezno plaćanje jamčevine u iznosu od 10% od početne cijene. Jamčevina se uplaćuje na broj 
IBAN HR5523600001849100001, model 68, 9016-OIB i to u roku od 8 dana od dana  objave 
natječaja.

VIII. Rok za podnošenje ponuda je 8 dana od dana objave natječaja.

IX. Prednost prilikom ocjenjivanja ponuda imat će ponuditelj koji ponudi veći iznos za zakup 
naprijed navedenog poslovnog prostora.  

X. U poslovnom prostoru koji je predmet ovog natječaja može se obavljati samo ugostiteljska 
djelatnost. 

XI. Pisana ponuda mora sadržavati: Naziv odnosno osobno ime natjecatelja, naziv poslovnog 
prostora za koji se podnosi ponuda, ponuđeni iznos mjesečne zakupnine izražen u apsolutnom 
iznosu, a ne u postotku ili opisnom iznosu u odnosu na druge natjecatelje.

XII.Uz pisanu ponudu natjecatelj je dužan dostaviti sljedeće:original ili presliku dokaza o uplati 
propisane jamčevine, presliku osobne iskaznice ukoliko je natjecatelj fizička osoba, presliku akta 
o upisu pravne osobe u službeni registar nadležnog tijela, dokaz da natjecatelj nema duga prema 
Gradu Virovitici i trgovačkim društvima u većinskom vlasništvu Grada Virovitice po bilo kom 
osnovu, potvrdu o broju zaposlenih u vrijeme podnošenja ponude, potvrdu iz područnog ureda 
Porezne uprave u Virovitici da ponuditelj nema blokiran račun-ne starije od 30 dana, BON 1 - za 
prethodno obračunsko razdoblje, dokaz se dostavlja u izvorniku ili ovjerenoj preslici, i ne smije 
biti stariji od 30 dana od dana objave natječaja, BON 2 (SOL 2) koji se odnosi na glavni račun 
ponuditelja. Ponuditelj treba dokazati da nije imao blokiran račun u posljednjih 6 mjeseci,

XIII.Nepotpune i nepravodobne ponude neće se razmatrati,  

XIV.O odabiru najpovoljnije ponude ponuditelji će biti obaviješteni u roku od 8 dana od dana 
otvaranja ponuda,

XV. Ponude se podnose na adresu: Grad Virovitica, Trg kralja Zvonimira 1, s naznakom «za 
natječaj – zakup poslovnog prostora caffe bara u Dvorcu Pejačević “–ne otvarati«,

XVI. Sve informacije  mogu se dobiti u Upravnom odijelu za financije i gospodarstvo Grada 
Virovitice, Trg kralja Zvonimira 1, tel. 033/721-981, po najavi prostor se može razgledati svakim 
radnim danom od 08:00 do 14:00 sati.

KLASA:372-03/19-02/29
URBROJ:2189/01-02-02/2-19-3
U Virovitici, Gradonačelnik Ivica Kirin, dipl.ing.

PROJEKTI

Europska unija
“Zajedno do fondova EU”

Ivana Drpić

ZAVRŠNA KONFERENCIJA JOB KLUBA

Od 55 osoba koje su bile uključene 
u projekt, zaposlilo se njih 27 

U gradskoj vijećnici Grada Vi-
rovitice u petak, 12. ožujka, 
održana je završna konferencija 
projekta „Zajedno za mlade kroz 
Job klub“. Projekt je prijav-
ljen na natječaj za dodjelu be-
spovratnih sredstava u sklopu 
Poziva „Lokalne inicijative za 
poticanje zapošljavanja – faza 
3“ kojemu je glavni cilj bio us-
postavljanje jedinstvenog centra 
za usluge i informiranje mladih 
o mogućnostima zapošljavanja.  
Nositelj projekta bio je Hrvats-
ki zavod za zapošljavanje – 
Područni ured Virovitica, a part-
neri na njegovoj provedbi bili su 
Grad Virovitica, Razvojna agen-
cija VTA i Udruga kluba mladih 
Virovitica. 
Vrijednost projekta iznosila je 
804.922,53 kune, a u potpunos-
ti je financiran sredstvima Eu-
ropske unije.
Završnu konferenciju pred-
vodila je voditeljica projekta 
iz virovitičkog Područnog 
ureda Hrvatskog zavoda za 
zapošljavanje Suzana Štimac, 
koja je tom prigodom izrazila 
zadovoljstvo postignutim rezul-
tatima.
- Kada se sve zbroji, smatram 
da su rezultati ovog projekta 
odlični. Od 55 osoba koje su se 
uključile u njegovu provedbu, 
njih 26 pronašlo je posao, jedna 
je osoba otvorila vlastiti obrt, 
a jedna je otišla u inozemstvo. 
Vjerujem da bi rezultati bili 
i bolji da su ograničenja uz-
rokovana koronavirusom bila 
povoljnija, tada bi dobar dio 
naših članova odradio sezonske 
poslove, no nažalost od toga nije 
bilo ništa. U naše aktivnosti bile 
su uključene osobe svih obra-
zovnih kategorija, od onih koji 
su završili samo osnovnu školu 
do fakultetski obrazovanih. 
Za sve njih u Pučkom otvore-
nom učilištu „Omega“ bilo je 
organizirano osposobljavanje 
za računalne operatere. Dio 
polaznika pohađao je nastavu 
redovnim putem, a dio online, 
tako da ovom prilikom želim 
zahvaliti ravnateljici Učilišta 

koja se pobrinula da sve prođe 
u najboljem redu - zadovoljna je 
nakon projekta bila voditeljica 
Suzana Štimac. 
U sklopu projekta Job klub je do-
bio i svoju prostoriju, ali ona se 
njegovim završetkom više neće 
koristiti. No, kako je istaknula 
Suzana Štimac, sve konzult-
acije i ostale aktivnosti koje su 
provođene bit će prebačene u 
prostorije Hrvatskog zavoda za 
zapošljavanje – Područnog ure-
da Virovitica, gdje će članovima 
i dalje na raspolaganju biti Mar-
tina Gadanac, jedna od koris-
nica spomenutog projekta.

KORISNE RADIONICE 
- Do nedavno sam i sama 
bila nezaposlena osoba, a 
zahvaljujući projektu „Zajedno 
za mlade kroz Job klub“ dobila 
sam novu priliku i nakon njego-
va završetka ostajem raditi kao 
stručna savjetnica na Zavodu 
za zapošljavanje, nastavljam 
raditi s našim članovima, što 
mi je izuzetno drago. Tijekom 
trotjednih radionica, za koje 
smatram da su članovima bile 
najzanimljiviji dio, nekako smo 
se svi međusobno povezali. Svi 
su ovdje došli s istim ciljem, 
pronaći posao, a tijekom ove 
dvije godine naučili smo dovolj-
no novih informacija s kojima se 
lakše možemo snaći na tržištu 
rada - dodala je Martina.
O kakvim se radionicama točno 
radilo, pojasnila je psihologinja 
Jasna Per Kožnjak.
- Konkretno radilo se o radi-
onicama mekih vještina kojima 
se mladi ljudi žele bolje pred-
staviti, koje im pomažu da 
budu empatični, da budu timski 
suradnici. Kroz njih su stjecali 
upravo takvu vrstu znanja, 
naučili su puno novoga o sebi, 
ali i o cijelom društvu. Izuzetno 
sam zadovoljna odazivom i 
odličnom suradnjom. Mladi su 
pokazali aspiraciju, motivaciju 
i želju za učenjem, što je jako 
bitno budući da tek kada kroče u 
poslovni svijet, počinje i vrijeme 
nekog novog učenja - zaključila 
je Jasna Per-Kožnjak.

GLAZBENA ŠKOLA  “JAN VLAŠIMSKY“ VIROVITICA NASTAVLJA U STILU NAJBOLJIH GLAZBENIH ŠKOLA U HRVATSKOJ 
UČENICI O PRIPREMAMA ZA 
NOVE IZAZOVE  

Natjecanje nam 
je izvrstan model 
za usavršavanje 
ljubavi prema 
glazbi 
Nakon ravnatelja razgovarali smo i s 
učenicima i njihovim nastavnicima koji 
će uskoro na državno glazbeno natje-
canje u Zagreb. Prva nas je dočekala 
prvonagrađena na natjecanju u Slavon-
skom Brodu Lara Černi, koja je već neko-
liko godina prvak u bisernici.
Kako nam je sama otkrila, prva nagrada 
nije je iznenadila s obzirom na prijašnja 
iskustva. 
- Već nekoliko godina sudjelujem na 
županijskim, regionalnim, državnim i 
međunarodnim glazbenim natjecanjima 
i već imam uhodan sistem vježbanja. Bila 
sam uvjerena da nagrada neće niti sada 
izostati - rekla nam je ova mlada umjet-
nica koja pohađa 5. razred Glazbene škole 
kod nastavnice Mirne Mihalković.
Odmah pored Lare 
bio je još jedan mladi 
tamburaški umjetnik, 
Dino Magenhajm, koji 
na svom braču, kako 
neki kažu „izvodi čuda“. 
Dokazao je to na brojnim 
natjecanjima, nedavno i 
u Slavonskom Brodu. 
- Volim tamburaška glazbala, a ta 
ljubav je naslijeđena od nekih članova 
moje obitelji koji također sviraju i vole 
tamburašku glazbu. Ovo je tek početak, 
jer ja i moj brač namjeravamo uskoro 
krenuti na  Glazbenu akademiju - rekao 
nam je Dinko Magenhajm, učenik 4. raz-
reda srednje škole, kojemu je nastavnik 
Jurica Perharić.
Smatra se da je prvi glazbeni instrument 
u povijesti ljudskog roda bio glas, a i da-
nas je to vodeće „glazbalo“, neovisno radi 
li se o solistima ili glazbenim sastavima.
Jedna od umjetnica lijepoga glasa je so-
pranistica Leona Sever, koja je više put 
dokazala da se dobar glas daleko čuje.
- Odmalena volim pjevati što je primijetio 
i moj otac koji me je i uputio da pjevam 
pod paskom glazbenih znalaca, u mojem 
slučaju nastavnice i mentorice Kristine 
Domović. Sudjelovala sam na brojnim 

natjecanjima, ali tek na ovogodišnjem 
koje je održano u Karlovcu osvojila sam 
prvo mjesto. Vjerujem da je ovo moj 
početak ulaska među najbolje i vjerujem 
da ću to ostvariti i na državnom natje-
canju - rekla je Leona Sever kojoj je nas-
tavnica Kristina Domović.
Učenica 6. razreda Glazbene škole „Jan 
Vlašimsky“ Palma Ramljak, koja svoje 
glazbeno umijeće pokazuje na glaso-
viru, spada također u red najuspješnijih 
mladih glazbenika u školi, a to nam je 
potvrdila i njena nastavnica i mentorica 
Karolina Petrović. Palma također pripada 
i u skupinu učenika koji se nerado hvale 
svojim uspjesima, a svoju ljubav prema 
glazbi dijeli sa sestrom koja svira violinu.
- Upravo ta kombinacija violine i gla-
sovira jako mi se svidjela, pa sam i odab-
rala glasovir ili klavir za svoj instrument. 
Osim što ću i dalje nastaviti svirati duete 
sa svojom sestrom, također ću se i natje-

cati jer smatram da je to odličan način za 
usavršavanje glazbenika, a vjerujem da 
uspjesi neće izostati, tim više što je glazba 
moj životni odabir - rekla nam je prva na 
natjecanju u Novskoj Palma Ramljak. 
Za Saru Vranić kolege učenici, njena 
mentorica Barbara Bogojević, ali i brojni 
glazbeni pedagozi na natjecanjima kažu 
da je mladi genijalac za solfeggio. 
- Priznajem da mi je na prvom mjestu 
solfeggio pa tek onda moj instrument 
glasovir, no to ne znači da ne volim svi-
rati, dapače. No svidjelo mi se ući dublje 
u teoriju glazbe i na taj način otkriti što 
ona sve nudi. Možda kod nas nema puno 
solfeggista, ali su vrlo kvalitetni, a jedan 
dio njih ima i apsolutni sluh, što je ve-
lika prednost u ovom slučaju. Radom i 
trudom može se puno, pa je i meni tako 
uspjelo biti na prvom mjestu solfeggista 
u Hrvatskoj - rekla nam je slavodobitnica 
na natjecanju u Zadru Sara Vranić.
Svi nagrađeni učenici i njihovi nas-
tavnici, kao i ravnatelj Damir Mihaljević 
vjeruju da će se ovaj uspjeh i na velikom 
državnom natjecanju učenika i studenata 
glazbe i plesa nastaviti. Ono slijedi odmah 
nakon održanih regionalnih natjecanja od 
22. do 28. ožujka ove godine u Zagrebu.



18. OŽUJKA 2021. I ČETVRTAK I VIROVITIČKI LIST

U subotu, 20. ožujka, od 
15.30 sati lopta će se nakon 
duge pauze ponovno za-
kotrljati na terenima 4. lige 
Bjelovar – Koprivnica – Vi-
rovitica. Petnaesto natje-
cateljsko kolo, odnosno 
prvo proljetno, spojit će na 
stadionu Park suhopoljske 
Grofove i Slatinu. Proljetni 
dio sezone počinje tjedan 
dana kasnije u odnosu na 
plan. Klubovi su u tom 
periodu odradili nekoliko 
trening utakmica o kojima 
imamo malo informacija, 
stoga u detaljnu analizu o 
trenutnim formama ovih 
dviju momčadi nećemo 
ulaziti. Sa sigurnošću je-
dino možemo reći kako 
Suhopolje u posljedn-
jem pripremnom sus-
retu odigranom protiv 
Papuka protekle subote 
nije izgledalo najbolje. 
Orahovački trećeligaš 
lakoćom se obračunao sa 
žuto-zelenima i uvjerljivo 
slavio rezultatom 5:1.

OSVJEŽILI REDOVE 
Oba sastava tijekom zim-
skog prijelaznog roka 
osvježila su svoje igračke 
redove. U Suhopolje su 
stigli Gabrijel Palčić iz 
Bratstva, Marko Čolić iz 
Rezovca, Ante Tomić iz 
Čačinaca, te donedavni 
igrač Tomislava iz Drnja, 
Eric Augusto Akassou. 
I u Slatini se ove zime 
nije mirovalo. Uz neko-

liko odlazaka klubu su 
pristupili Mario Jozić koji 
dolazi iz Ćeralija, Rene 
Prugovečki koji je stigao 
iz Turanovca, Robert Bun-
jevac iz Rezovca, Nikola 
Kristić iz Bratstva, a pred 
kraj prošlog mjeseca iz 
brazilskog Legiao Futebol 
Cluba stigao je Luander 
Paz Rodrigues. Iako je i 
kod Slatine u planu bila 
posljednja provjera prije 

nastavka prvenstva, koja 
se također trebala odigrati 
proteklog vikenda, do nje 
nije došlo budući da su dva 
protivnika koja su bila u 
planu za odigravanje sus-
reta otkazali utakmicu.
Kao najavu za subotnju 
utakmicu valja napomenu-
ti kako su ova dva protivni-
ka u prvom međusobnom 
ogledu odigranom prošle 
godine na stadionu Antu-

na Tone Butorca u Slatini,  
susret završili miroljubi-
vim rezultatom 1:1. Pem-
per je u najavi susreta iz-
javio kako se potajno nada 
pobjedi, ali istu želju ima i 
trener Suhopolja Tomislav 
Filipović. Tko će biti u pra-
vu te kakve su mogućnosti 
obje ekipe u nastavku se-
zone, saznat ćemo već ove 
subote.

Nakon duge stanke ovog 
vikenda na terene izlaze 
momčadi 3. HNL Sjever. 
U subotu, 20. ožujka, ig-
raju se susreti 15. kola. 
Već u prvom kolu nas-
tavka u Orahovici se igra 
županijski derbi između 
Papuka i Virovitice. 
U prvom dijelu prven-
stva u Virovitici domaća 
momčad bila je uvjer-
ljiva. Virovitičani su tada 

pobijedili Orahovčane 
4:0, međutim u protek-
lih šest mjeseci mno-
go toga se promijenilo 
u svlačionicama oba 
kluba. Trenere Vjeko-
slava Vučetu i Stjepana 

Mađarića zamijenili su 
Goran Bosilkovski i Mar-
tin Majdenić. U igračkom 
kadru također je došlo do 
promjena. Mateo Desić i 
Angelo Bernardo Radović 
više nisu igrači Virovitice, 
a Antun Marković i Borna 
Mimić više ne igraju za 
Papuk. 
Nakon završetka jesen-
skog dijela natjecanja 
Papuk se nalazi na šestom 
mjestu s 20, a Virovit-
ica na desetom mjestu 
sa 16 osvojenih bodova. 
Oba kluba u skladu s 
mogućnostima vezanim 
uz pandemiju koronavi-
rusa odradila su izuzet-
no kvalitetne pripreme. 
Nemaju kažnjenih igrača 
i svi bi igrači u ovom sus-
retu trebali biti na raspo-
laganju trenerima. 

PAPUK 
DEKLA-

SIRAO 
SUHOPOLJE

Papuk je prošle sub-
ote odigrao posljednju 
pripremnu utakmicu 
na suhopoljskom sta-
dionu Park uvjerljivo 
pobijedivši domaćeg 
četveroligaša Suhopolje 
rezultatom 5:1. Strijelci 
su bili Marin Čavić, 
Matija Matoković, 
Marin Zdelar i Matej 
Rukavina.
- Ulazak u susret bio 
je vrlo dobar. Otvorili 
smo utakmicu ranim 
pogotkom, nakon toga 
smo imali još dva brza 
gola, a potom mali pad 
u igri koji je rezulti-
rao i pogotkom u našoj 

20 I SPORT

Sport

Sastaju se Papuk i Virovitica, Bosilkovski i Majdenić žele 
otvoriti polusezonu pozitivnim rezultatom

POČETAK PROLJETNOG DIJELA NATJECANJA 3. HNL SJEVER DONOSI ŽUPANIJSKI DERBI U ORAHOVICI

Mario Šolc

TABLICA  3. HNL                                                          ( hns-cff.hr )

OTVORENJE 4. LIGE BJELOVAR – KOPRIVNICA – VIROVITICA: SUHOPOLJE I SLATINA IGRAJU NA STADIONU PARK 

Očekuje se žestoka borba za tri boda
• Tko će biti u pravu te kakve su mogućnosti obje momčadi u nastavku sezone, saznat ćemo već ove subote.

M. Rajnović, M. Šolc

RK VIRO 
VIROVITICA

Traže pomoć 
simpatizera u 

izradi monografije 
“RK Virovitica – 70 

godina“ 
Uprava Rukometnog kluba 
Viro Virovitice poziva sve sim-
patizere kluba da im pomognu 
u prikupljanju fotografija 
za pripremu knjige – foto 
monografije „RK Virovitica – 
70 godina” koju autor Matija 
Pavličević planira završiti do 
ljeta ove godine. Fotografije 
prikupljaju do kraja ožujka pa 
ovim putem mole sve ljubitelje 
rukometa u Virovitici da skinu 
prašinu sa starih albuma, zavire 
u podrume i tavane te pomog-
nu da se povijest virovitičkog 
rukometnog kluba prezentira u 
najboljem mogućem svjetlu.
Za sve detalje zainteresirani se 
mogu obratiti putem e-maila: 
rkviro@rk-viro-virovitica.com 
ili na broj mobitela: 098/921-
6819.                                   M. Š. 

PRVENSTVO 
HRVATSKE U KROSU U 
VARAŽDINU 
Ekipna zlata za 
Petru i Luciju 
Keleković
Varaždin je bio domaćin 
ekipnog Prvenstva Hrvatske 
u krosu. Sveukupni pobjednik 
je AK Agram koji je slavio u 
9 od 12 uzrasnih kategorija. 
Inače, za Agram nastupa i 
troje Virovitičana, Petra i 
Lucija Keleković te Tin Tumpić 
(mlađi juniori – 4 km). Svi oni 
treniraju u Virovitici uz trofe-
jnog trenera Zlatka Tota, ali 
nastupaju za Agram. I svi troje 
su se popeli na postolja. 
Kadetkinja Petra Keleković 
je pojedinačno bila 4., ali je 
ekipno došla do zlata u utrci na 
1 kilometar. Lucija Keleković 
je pak bila deveta u utrci na 2 
kilometra mlađih juniorki, no 
i ona je ekipno stigla do zlata. 
Tim Tumpić je pojedinačno 
bio 4., ali je ekipno stigao do 
bronce. Treba napomenuti 
kako je u Varaždinu nastupio i 
Virovitičanin Marino Bloudek 
koji brani boje AK Kvarner. 
On je u seniorskoj utrci na 4 
kilometra s pet sekundi pred-
nosti slavio ispred Tomislava 
Novosela iz Karlovca. Ekipno 
je to Kvarneru bilo dostatno za 
broncu.
Na prvenstvu su nastupile i 
tri selekcije Atletskog kluba 
Virovitica.
Mlađe kadetkinje u sastavu 
Neva Barčanac, Nela Pleša, 
Nikolina Kojić, Inja Jambrišak 
i Mia Teskera osvojile su 12. 
mjesto u konkurenciji 18 ekipa.
Kadetkinje su trčale u sastavu: 
Vera Špiranec, Andrea Kovač, 
Lamija Dragosavljević i Zara 
Prebeg. Bile su sedme u 
konkurenciji 17 ekipa. Paula 
Rakijašić, Sara Špiranec i Petra 
Gladović istrčale su stazu od 
4 km u seniorskoj konkuren-
ciji i na kraju zauzele sedmo 
mjesto u konkurenciji 16 ekipa. 
Atletski klub Virovitica osvojio 
je ukupno 13 bodova, s kojima 
je zauzeo 12. mjesto među 27 
klubova koji su nastupili na 
ovom prvenstvu. 

M. Šolc

• U Orahovicu putujemo ostvariti pozitivan rezultat. 
Prvenstvo je dugačko, idemo stepenicu po stepenicu, 

optimistično je najavio susret županijskih rivala trener 
Virovitice Goran Bosilkovski. 

G
or

an
 B

os
ilk

ov
sk

i



VIROVITIČKI LIST I ČETVRTAK I 18. OŽUJKA 2021. I 21

U SKLOPU PROJEKTA  “OTVORIMO VRATA ZDRAVLJA“

Građani će moći besplatno izmjeriti 
krvni tlak i razinu šećera u krvi 
U sklopu projekta „Otvorimo vrata zdravlja“ održat 
ćemo 18. ožujka akciju mjerenja tlaka i šećera 
ispred Gradske knjižnice i čitaonice. Počinjemo u 
9 sati. 
Uz pridržavanje epidemioloških mjera i preporuka 
članovi Centra za edukaciju, savjetovanje i 
humanitarno djelovanje Krugovi zajedno s 
kolegicama iz Udruge invalida rada Virovitica 
prisutnim će građanima mjeriti vrijednosti tlaka 
i šećera. Također će  u razgovoru s građanima 
poticati aktivan odnos prema vlastitom zdravlju i 
brigu o životnim izborima koje pridonose prevenciji 
bolesti. 
Građanima koji će pristupiti mjerenju darovat 
ćemo jabuke –  kraljice voća, kao simbola zdrave 
prehrane, zdravlja i vitalnosti.  
Projekt je financiran iz Europskog socijalnog 
fonda, Operativnog programa Učinkoviti ljudski 
potencijali 2014. - 2020. 
Projektom promoviramo zdravlje i prevenciju 
bolesti s naglaskom na najvećim zdravstvenim 
problemima stanovništva, pobolijevanju i 
smrtnosti koje su povezane s kroničnim nezaraznim 
bolestima, što se povezuje s nezdravim stilovima 
života. 
Budući da je stanovništvo u manjim i ruralnim 
sredinama u težem je položaju u odnosu na 
stanovništvo u gradovima ovim projektom i 

aktivnostima dolazimo do građana iz tih sredina i 
potičemo bolju informiranost o zdravim životnim 
navikama kojima se u značajnoj mjeri mogu 
prevenirati bolesti i problemi sa zdravljem. 
Bolji pristup preventivnim programima i aktivna 
briga o zdravlju pridonijet će poboljšanju 
zdravstvene slike na područjima provedbe, u 
Bjelovarsko-bilogorskoj, Virovitičko-podravskoj, 
Sisačko-moslavačkoj, Požeško-slavonskoj županiji. 
Sve projektne aktivnosti kao i stručni tekstovi na 
temu zdravlja nalaze se na internetskom portalu 
„Vrata zdravlja“ koji je kreiran i pokrenut u sklopu 
projekta. 
Ukupan iznos EU potpore za projekt „Otvorimo 
vrata zdravlja“ iznosi 492.600,15 HRK. 
Projektom su predviđene sljedeće aktivnosti: 
• edukacija članova udruga za mjerenje tlaka i 
šećera (održana 18. siječnja u Virovitici), 
• predavanja i radionice na temu zdrave prehrane
• izrada brošure „Zdravi slatkiši“ s receptima, 
• informiranje o projektu kroz internetski portal 
„Vrata zdravlja“ i objave stručnih članaka
o prevenciji bolesti i promicanju zdravlja,
• objave na internetskim portalima partnerskih 
organizacija i gradova kao i korisnika, 
• akcije mjerenja tlaka i šećera na javnim 
površinama partnerskih organizacija i gradova.                        
                               Tihana Pandl, voditeljica projekta                                                  

PROJEKTI
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Pitomača se na Gmanju želi revanširati 
Čazmi, Presečan visoko postavio letvicu  

• I dalje ćemo težiti lijepom i brzom nogometu, pokušat ćemo se 
nadigravati sa svim momčadima u ligi i očekujem još bolje rezultate u 
odnosu na jesenski dio. Cilj nam je završiti u samom vrhu, kaže Presečan.

Ovog vikenda nastavlja se natjecanje u četvrtim 
nogometnim ligama, a nogometaši Pitomače svoj 
prvi proljetni susret igraju na domaćem terenu. 
Gost na Gmanju u susretu 16. kola 4. lige Bjelovar-
Koprivnica-Virovitica bit će momčad desetopla-
sirane Čazme.
Nakon kvalitetno odrađenih priprema pitomački 
strateg Ivan Džogi Presečan visoko je postavio let-
vicu za proljetni dio prvenstva.
- Jedva čekamo prvi sudački zvižduk. Vrlo sam za-
dovoljan odrađenim pripremama, odaziv igrača na 
treninzima bio je izuzetno dobar, tako da spremni 
dočekujemo prvenstvo. I dalje ćemo težiti lijepom 
i brzom nogometu, pokušat ćemo se nadigravati sa 
svim momčadima u ligi i očekujem još bolje rezul-
tate u odnosu na jesenski dio. Cilj nam je završiti u 
samom vrhu - kaže Presečan.

NASTAVAK POZITIVNE SERIJE 
Ovog proljeća u „plavom“ dresu neće biti 
napadača Antonija Babeca, koji je otišao u re-
dove županijskog prvoligaša Podravca iz Sopja. 
Svoju posljednju provjeru pred početak natje-
canja nogometaši Pitomače imali su zapravo 
međusobnom trening utakmicom proteklog vik-
enda na novom pomoćnom terenu s umjetnom 
travom jer im je momčad Prekodravca iz Ždale s 
kojom su imali dogovoren pripremni susret otka-
zala doslovno u posljednji trenutak.
- Odigrali smo zanimljivu trening utakmicu u tra-
janju dva puta po 35 minuta. Igralo se opušteno, 
bez ikakvih dodatnih zadataka - rekao je Presečan 
i kroz smijeh dodao kako je na kraju pobijedila 

Zdelarova ekipa.
Pitomačani su jesenski dio sezone završili na vi-
sokom 5. mjestu sa sedam pobjeda, šest poraza i 
jednim neriješenim ishodom te 22 osvojena boda, 
što je 14 manje od vodećeg Ferdinandovca i 12 od 
drugoplasirane Bilogore 91’ iz Grubišnog Polja. 
Presečanovi nogometaši nastojat će ovog vikenda 
nastaviti pozitivnu seriju rezultata koju su jesenas 
završili laganom pobjedom u županijskom der-
biju protiv Slatine (3:0 zgodicima Nikole Plavšića 
i Mateja Babića), a ujedno se revanširati Čazmi 
od koje su u prvom kolu na gostovanju izgubili s 
visokih 4:1. 
Utakmica se igra u subotu, 20. ožujka, s početkom 
u 15 sati.

T. Szabo

mreži. Drugo poluvrijeme otvorili smo 
slično kao i prvo, brzim pogotkom. S 
naše strane bio je to agresivan pristup, 
čvrsta i gusta obrana, u napadu smo 
uglavnom težili kontrama i polukon-
trama što je izgledalo jako dobro, 
ali moramo još malo popraviti real-

izaciju - rekao je nakon te 
utakmice strateg Martin 

Majdenić i najavio okršaj 
s Viroviticom.

- To je županijski derbi. 
Veliki izazov i motiv za obje 

momčadi. Igrači se međusobno 
dobro poznaju. Očekujem pob-
jedu koja bi nas učvrstila među 
prvih šest momčadi koje će 
se plasirati u doigravanje 
za prvaka - optimističan 
je Majdenić. 

BOSILKOVSKI 
ŽELI ISKORAK NA 

LIGAŠKOJ 
LJESTVICI

Virovitičani su odradili 
kvalitetne pripreme u kojima 
su odigrali i pet trening utak-
mica u kojima su zabilježili 
dvije pobjede, dva remija i 
jedan poraz. Trener Goran 
Bosilkovski zadovoljan je 
učinjenim. Zbog poslovnih 
obveza nekoliko  igrača je pro-

pustilo dio treninga, ali uvjeren je da će u 
nastavku ligaškog natjecanja naprav-

iti iskorak na tablici. U rad 
prve momčadi su uključeni 
najbolji juniori, koji poste-
peno stječu iskustvo u se-
niorskoj konkurenciji. 
- Pred nama je županijski 
derbi. To su utakmice pune 
naboja u kojima se osim za 
bodove igra i za prestiž. 

Domaća momčad je 
satkana od kvalitet-

nih igrača i favoriti 
su na svom travn-
jaku. Mi u Ora-
hovicu putujemo 
ostvariti pozitivan 
rezultat. Prven-
stvo je dugačko, 
idemo stepenicu 
po stepenicu - sus-

ret županijskih ri-
vala optimistično je 
najavio trener Viro-
vitice Goran Bosilk-
ovski. 
Zbog epidemioloških 
mjera utakmica će se 
igrati bez nazočnosti 
gledatelja. 

Martin Majdenić
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Slavonija golovima Dunkovića i Foteza 
porazila Graničar Bušetinu 

1. ŽNL: DERBI 17. KOLA OVE NEDJELJE U SOPJU, NOGOMETNI VIKEND OTVARAJU BRATSTVO I SLAVONIJA

U nedjelju, 14. ožujka, 16. ko-
lom 1. ŽNL počeo je proljetni 
dio sezone na nogometnim te-
renima Virovitičko-podravske 
županije. Dugoočekivani nas-
tavak nogometnog natjecanja 
počeo je po izuzetno lošim, za 
igru gotovo i nemogućim vre-
menskim uvjetima.
Na dva terena vjetar i jaka kiša 
bili su nepremostiva prepreka 
nogometašima da dođu do 
zgoditaka. Riječ je o susretima u 
Borovi između Borove i Gradine 
te u Čađavici između domaće 
Mladosti 1930. i Ćeralija.
Vodeća momčad lige, Sloga iz 
Zdenaca, s novim strategom na 

klupi Ivicom Evićem došla je do 
tri boda na gostovanju kod Mla-
dosti u Čačincima pobijedivši 
4:1. Dva zgoditka za Slogu 
postigao je Florijan Rupčić, a 
po jedan Mario Duspara i Bor-
na Mimić. Strijelac za domaću 
momčad bio je Ivan Ugarković. 
Najbolji na terenu bio je igrač 
Sloge David Bušljeta.
Voćin je na svom „domaćem” 
terenu u Ćeralijama ubacio pe-
tardu Mikleušu. Novi voćinski 
vođa napada Franjo Perić za 21 
minutu postigao je četiri zgodit-
ka i ponio naslov igrača utak-
mice. Peti zgoditak je postigao 
Hrvoje Čović na početku drugog 

dijela.
Drugoplasirana Graničar 
Bušetina dva puta je vodila u 
Sladojevcima, ali je u posljedn-
jim trenucima domaća Slavonija 
došla do tri boda. Dva zgoditka 
za Slavoniju postigao je Igor 
Dunković, a jedan Patrik Fotez. 
Strijelci za goste iz Bušetine bili 
su Samuel Spudić i najbolji to-
pnik lige Karlo Petrinić. Gosti 
su propustili niz prilika da dođu 
do uvjerljive pobjede, posebice 
Karlo Petrinić i Filip Jeličić, što 
ih je na kraju koštalo bodova.
U Miljevcima su domaća Mla-
dost i Bratstvo iz Gornjeg Bazja 
podijelili bodove rezultatom 
2:2. Gosti su dva puta vodili, ali 
su u posljednjoj minuti primili 
zgoditak i ostali bez punog pli-
jena. Strijelci za Mladost bili su 

igrač Bratstva Mario Karnik (au-
togol) i domaći igrač Alen Keler. 
Zgoditke za Bratstvo postigli 
su Dino Milinović i mladi Mi-
hael Viljevac. Uz autogol Mario 
Karnik je u sudačkoj nadoknadi 
vremena zaradio i crveni kar-
ton.
Dinamo je na svom terenu u 
Četekovcu minimalnom pobje-
dom došao do tri boda zgodit-
kom Marija Košoroga na samom 
početku susreta. U nastavku su 
Rezovčani propustili nekoliko 
odličnih prilika za promjenu 
rezultata.
PONOVNO NOGOMET NA 
VIROVITIČKOM TVIN-u

Ovog vikenda igraju se susreti 
17. kola. U subotu, 20. ožujka, na 
Školskom vrtu u Gornjem Bazju 
otvaraju ga Bratstvo i Slavonija 

iz Sladojevaca. Bratstvo je favor-
it, ali Slavonija je prošle nedjelje 
pokazala da bez problema može 
parirati momčadima iz samog 
vrha. 
U Miljevcima igraju dvije Mla-
dosti. Domaća se grčevito bori za 
svaki bod kako bi očuvala ligaški 
status, a gostujuća iz Čačinaca 
nalazi se u vrhu tablice. 
Graničar Bušetina u svom Be-
reku u ogledu s Dinamom iz 
Četekovca pokušat će se isk-
upiti za neplanirani poraz u Sla-
dojevcima.
Vodeća Sloga iz Zdenaca putuje 
na drugo uzastopno gostovanje, 
ovog puta igra kod Podravca 
u Sopju. Domaća momčad 
ojačana s nekoliko iskusnih 
igrača pokušat će momčadi iz 
Zdenaca nanijeti prvi ligaški po-

raz u ovoj sezoni.
Rezovac je na virovitičkom 
TVIN-u domaćin Voćinu, koji 
igra sve bolje. Ovdje bi rezultat 
trebao biti neizvjestan do samo-
ga kraja. 
Mikleuš na svom terenu 
ugošćuje Mladost 1930. iz 
Čađavice. Domaćima bodovi 
trebaju za priključak sa sredi-
nom tablice, a gostima za bijeg 
sa začelja.
Ćeralije na svom terenu trebaju 
pobjedu ako planiraju ostati u 
društvu županijskih prvoligaša, 
a gosti iz Borove pobjedom bi se 
učvrstile u sigurnoj zoni. 
Sve se utakmice igraju se u 15 
sati prema epidemiološkim 
pravilima bez nazočnosti gle-
datelja.

M. Šolc

• Graničar Bušetina u svom Bereku u ogledu s 
Dinamom iz Četekovca pokušat će se iskupiti za 
neplanirani poraz u Sladojevcima.

TABLICA 1. ŽNL                                                               ( ŽNS VPŽ )

Rezultati utakmica 16. 
kola: Mladost Čačinci 
– Sloga Zdenci 1:4, Bo-
rova – Gradina 0:0, Mladost 
1930. Čađavica – Ćeralije 
0:0, Voćin – Mikleuš 5:0, 
Dinamo Četekovac – Rezo-
vac 1:0, Slavonija Sladojevci 
– Graničar Bušetina 3:2 i 
Mladost Miljevci – Bratstvo 
Gornje Bazje 2:2. Podravac iz 
Sopja bio je slobodan.

Raspored utakmica 
17. kola: Bratstvo Gornje 
Bazje – Slavonija Sladojevci, 
Mladost Miljevci – Mladost 
Čačinci, Graničar Bušetina – 
Dinamo Četekovac, Rezovac 
– Voćin, Mikleuš – Mladost 
1930. Čađavica, Ćeralije – Bo-
rova i Podravac Sopje – Sloga 
Zdenci. Gradina je slobodna.
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U 
Virovitici 
održan 
seminar sudaca 
županijskih liga

Na terenima sportskog 
kompleksa Vegeška u 
Virovitici u nedjelju, 14. 
ožujka, uoči početka pro-
ljetnog dijela natjecanja, 
održan je redoviti semi-
nar sudaca županijskih 
liga. Nakon prijave i 
predaje osobnih kartona 
s liječničkim pregledima, 
održana je provjera 
tjelesnih sposobnosti. 
Predavanje o najnovijim 
promjenama Pravila 
nogometne igre održao je 
savezni sudački instruk-
tor, sudački kontrolor 
te povjerenik za suđenje 
županijskih nogometnih 
liga Kristijan Strusa. 
Seminar je završen 
provjerom teorijske 
spremnosti sudaca.

M. Š. 

Rukometašice 
Pitomače pale 
u susjedskom 
derbiju protiv 
Đurđevčanki

U subotu, 13. ožujka, u 
17. kolu 2. hrvatske lige 
Sjever rukometašice 
Pitomače izgubile su u 
Đurđevcu od domaće is-
toimene ekipe u vječitom 
susjedskom derbiju 
32:26. Pitomača je bila 
bolja u prvom poluvre-
menu. U posljednjih 
deset minuta utakmice 
igračice Đurđevca u dva 
navrata odlično koriste 
igračicu više i dolaze do 
kapitalne prednosti od 
šest zgoditaka, koju su 
zadržale do kraja ovog 
susreta. Najefikasnije u 
gostujućim redovima bile 
su Tamara Štefanec s de-
set i Nina Ferić sa sedam 
zgoditaka. Pitomačanke 
su tako ostale na 4. mjes-
tu s 24 boda, a svoj idući 
susret igraju u subotu, 
20. ožujka, s desetopla-
siranim Vinkovcem.

T. S. 

U 16. kolu 1. HRL Sjever u subotu, 
6. ožujka, rukometaši Viro Virovitice 
na svom parketu u sportskoj dvorani 
Osnovne škole Ivane Brlić-Mažuranić 
poraženi su od vodeće momčadi lige, 
Rudara iz Ruda, rezultatom 39:32.
Od samog početka susreta vodila se 
bespoštedna borba za svaku loptu. 
Igrao se rukomet pun tempa. Na-
padi su bili efikasni, a zgodici atrak-
tivni. Momčadi su se u prvom dijelu 
izmjenjivale u prednosti. U tri navrata 
domaći rukometaši su imali prednost 
od dva zgoditka (9:7, 10:8 i 11:9). 
Iskusniji gosti u posljednjih deset 
minuta prvog dijela odlaze na četiri 
zgoditka prednosti. Na odmoru je re-
zultat bio 20:16 za Rudar.

PRUŽILI ODLIČAN OTPOR
Igrači Viro Virovitice bolje ulaze u 
drugi dio. Imali su priliku doći na dva 
zgoditka zaostatka, ali nisu realizirali 
napad. U osam minuta Rudar odlazi 
na osam zgoditaka prednosti (28:20). 
Momčad trenera Damira Vašarevića 
nije se predavala i u 57. minuti 
smanjuje zaostatak na četiri pogotka 
(36:32). U tim trenucima razbranio se 
Dino Meter, a u napadu je Dubravko 
Benko svojim frkovima izluđivao 
gostujuće vratare. U posljednje četiri 
minute oba trenera u igru uvode 
mlađe igrače. Gosti ponovno odlaze 
na sedam zgoditaka prednosti.
- Pružili smo odličan otpor vodećoj 

momčadi lige. Pred nama su sada 
ključne utakmice u kojima trebamo 
izboriti opstanak u prvoligaškom 
društvu. Već u Vidovcu pokušat ćemo 
iznenaditi domaći sastav - rekao je 
nakon utakmice tajnik Viro Virovitice 
Saša Žada.
Viro Virovitica: Karlo Štimac, Dino 
Meter, Dominik Arsić, Vladimir 
Flanjak 8, Tim Čevelak 2, Hrvoje 
Vašarević, Leon Dujmović 1, Mateo 
Mijatović 1, Mateo Brašnić Ferreira 3 
(1), Dominik Sabo 4, Mateo Drinovac 
2, Matko Crljenić 3, Antonio Starčević, 
Karlo Starčević i Dubravko Benko 8. 
Trener: Damir Vašarević.
Prošle subote u 17. kolu rukometaši 

Viro Virovitice poraženi su na gosto-
vanju u Vidovcu rezultatom 39:33. 
U prvom poluvremenu Virovitičani 
su većim dijelom bili u prednosti. U 
jednom navratu imali su tri zgoditka 
viška (12:9), ali su to domaći Zel-
jari uspjeli anulirati, pa se na odmor 
odlazi s prednošću Vidovca 19:16.
U drugom dijelu Vidovčani vode s 
nekoliko zgoditaka prednosti, ali 
rukometaši Viro Virovitice nisu se 
predavali. U nekoliko navrata ozbilj-
no su priprijetili približivši se na dva-
tri pogotka zaostatka, ali više od toga 
nisu uspjeli. 
U posljednjih desetak minuta domaća 
momčad odlazi na nedostižnih šest 

zgoditaka prednosti. Kod Viro Viro-
vitice najefikasniji su bili Dubravko 
Benko sa sedam i Mateo Brašnić Fer-
reira sa šest zgoditaka.
- S 39 primljenih pogodaka ne 
možemo razmišljati o pozitivnom 
rezultatu - nakon utakmice kratko je 
prokomentirao trener Viro Virovitice 
Damir Vašarević.
Viro Virovitica: Dino Meter, Karlo 
Štimac, Antonio Pavić 3, Vladimir 
Flanjak 4, Tim Čevelak 2, Hrvoje 
Vašarević, Leon Dujmović 2, Dominik 
Arsić, Mateo Brašnić Ferreira 6 (1), 
Ivan Vrbančić, Deni Vilček, Dominik 
Sabo 3, Marko Đeri 2, Matko Crljenić 
1, Mateo Drinovac 3 i Dubravko Ben-
ko 7. Trener: Damir Vašarević.

BORBA ZA OPSTANAK
Rukometaši Viro Virovitice nakon 
više od godinu dana vratili su se u 
virovitički „hram rukometa“, sports-
ku dvoranu Tehničke škole. U sub-
otu, 20. ožujka, u 19 sati upravo će u 
toj dvorani odigrati jednu od ključnih 
utakmica za opstanak u društvu 
prvoligaša. U 18. kolu 1. HRL Sjever 
dočekuju zagrebački Medveščak. 
Pobjedom bi napravili veliki korak u 
bijegu sa začelja tablice. 
- U toj utakmici ići ćemo na glavu - 
susret je najavio virovitički strateg 
Damir Vašarević. 
Zbog epidemioloških mjera suzbijan-
ja koronavirusa utakmica se igra bez 
nazočnosti gledatelja. 

Mario Šolc

NAKON DVA PORAZA RUKOMETAŠI VIRO VIROVITICE OČEKUJU ODLUČUJUĆU UTAKMICU

U ogledu s Medveščakom igrat će 
se na sve ili ništa

S nova dva poraza rukometašice 1234 Virovitice 
gotovo sigurno napuštaju prvoligaško društvo 

1. HRL: OSJEČANKE I SPLIĆANKE UVJERLJIVO SLAVILE PROTIV LAVICA

Ni u posljednja dva natjecateljs-
ka kola rukometašice 1234 Viro-
vitice nisu upisale nove bodove. 
Susret u Osijeku, koji je odigran 
6. ožujka, završio je rezulta-
tom 34:19 u korist domaćina. 
Izabranice trenera Franje 
Metera uspješno su parirale 
raspoloženim Osječankama 20 
minuta kada je rezultat još uvi-
jek bio u egalu (7:7). Serijom 
od 11:2, koju je predvodila Dora 
Lacković sa sedam pogodaka, 
susret je ipak bio odlučen do 
kraja prvih 30 minuta. Rezul-
tat je na poluvremenu glasio 
18:9. U drugom dijelu utak-

mice preostalo je samo rutinski 
dovršiti susret, što su domaće 
rukometašice i učinile te ost-
varile pobjedu s čak 15 pogoda-
ka prednosti.
U redovima Lavica svega četiri 
igračice upisale su se u listu 
strijelaca. Najefikasnije su bile 
Ivana Kirin i Nina Milovanović 
sa šest pogodaka, dok je jedan 
manje postigla Tena Mioč-
Cabadaj. Uz njih se u strijelce 
upisala i Marija Medved koja je 
dva puta zatresla mrežu.
Ništa bolje nije bilo ni proteklog 

vikenda kada su Virovitičanke 
na domaćem terenu dočekale 
sedmoplasiranu ekipu Splita 
2010.
Iako je i ovaj susret dobro kren-
uo, virovitičke predstavnice nisu 
uspjele napraviti iznenađenje. 
Gošće su u drugih 30 minuta 
prelomile susret i uvjerljivo 
slavile rezultatom 27:40. 
Sve dobro kod Virovitičanki vi-
djeli smo u prvom dijelu kada 
su rezultat držale u egalu do 

27. minute. U posljednje tri 
minute prvog dijela serijom 
3:0 Splićanke odlaze na četiri 
pogotka prednosti, a s četiri 
pogotka u prvih pet minuta 
nastavka susret je praktički bio 
riješen. Rezultat je tada glasio 
18:26. Samo 9 postignutih i 18 
primljenih pogodaka u drugom 
poluvremenu dovelo je do još 
jednog uvjerljivog poraza. Nina 
Milovanović i Marija Medved 
bile su najefikasnije u ovom sus-

retu, dok je Martina Majkovčan 
upisala 10 obrana.
Rukometašice 1234 Virovitice 
tako se i dalje nalaze na posljed-
njem mjestu ligaške ljestvice s 
jednim osvojenim bodom iz 19 
odigranih susreta, čime je nji-
hovo ispadanje iz prvoligaškog 
društva gotovo neizbježno. 
Lavice svoj sljedeći susret igraju 
27. ožujka kada će gostovati kod 
desetoplasirane Murvice.

M. Rajnović

• Najefikasnije su bile Ivana Kirin i Nina Milovanović sa šest pogodaka, dok je jedan manje postigla Tena 
Mioč-Cabadaj. Uz njih se u strijelce upisala i Marija Medved, koja je dva puta zatresla mrežu.

TABLICA 1. HRL                                                                 (hrs.hr)

Matej Rajnović

• U 18. kolu 1. HL Sjever virovitički rukometaši dočekuju zagrebački Medveščak. Pobjedom bi 
napravili veliki korak u bijegu sa začelja tablice. 
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PROJEKTI
TEHNOLOŠKO-INOVACIJSKI CENTAR U VIROVITICI SPOJ JE ZNANOSTI, POLJOPRIVREDE, BIOTEHNOLOGIJE I PREHRAMBENE TEHNOLOGIJE

Uz pomoć suvremene opreme i istraživanja omogućit će 
kvalitetniju proizvodnju i konkurentnije domaće proizvode 
Kvalitetniji i konkurentniji 
domaći proizvod nastao na te-
melju znanstvenog istraživanja i 
stručne podrške u svim segmen-
tima poljoprivredne proizvodnje, 
od polja do kupca – sve to i puno 
više cilj je novog Tehnološko-
inovacijskog centra u Virovitici 
koji će u lipnju ove godine ot-
voriti svoja vrata proizvođačima, 
istraživačima i svim zainteresir-
anima.  
Riječ je o hvalevrijednom pro-
jektu vrijednom 17.571.604,21 
kuna, koji je  realiziran iz Europ-
skog fonda za regionalni razvoj. 
Vizija mu je postati referentno 
istraživačko mjesto u Slavoniji, 
ali i u cijeloj kontinentalnoj 
Hrvatskoj, za dva važna cilja 
– savjetovanje te analizu i raz-
voj u području poljoprivrede, 
biotehnologije i prehrambene 
tehnologije. 
Nositelj projekta je Virovitičko-
podravska županija, a partneri 
Fakultet agrobiotehničkih znano-
sti u Osijeku (u trenutku potpi-
sivanja Poljoprivredni fakultet 
u Osijeku) i Prehrambeno-
tehnološki fakultet u Osijeku.  
Istraživačka struktura koju nudi 
TIC ima za cilj dugoročan razvoj 
poljoprivrede i gospodarstva ne 
samo na području Virovitičko-
podravske županije, već i šire. 

TRI ODSJEKA ZA 
POTREBE TRŽIŠTA 

- Djelovanje TIC-a bit će važno 
za pojedinu regiju pri stvaranju 

strategija proizvodnje i maksi-
malnog iskorištavanja resursa, 
kako svog znanja, tako i svojih 
tehnologija. TIC će nuditi važeća 
i prihvaćena istraživanja koja će 
biti iskoristiva za poljoprivredne 
strategije i smjerove u tom sek-
toru - kaže ravnateljica TIC-a 
Ivana Nemet. 
TIC će usmjeriti svoje djelo-
vanje na dva odjela istraživanja: 
Prehrambeno-tehnološki odjel 
i Poljoprivredni odjel te odsjeke 
za mlijeko, med i ljekovito bilje. 
Moderna laboratorijska oprema i 
kvalitetan kadar bit će na raspo-
laganju ne samo akademskoj 
zajednici i istraživačima, već i 
poljoprivrednicima, gospodarst-
venicima, javnim ustanovama, 
odnosno svima koji bi od usluga 
TIC-a mogli imati koristi. Od 
analize meda, mlijeka, ljekovi-
tog bilja pa sve do savjetodavnih 
usluga, primjerice, gdje je bolja 
ispaša za pčele, kako povećati 
kvalitetu ljekovitog bilja i proiz-
vesti vrhunsko eterično ulje, us-
luge TIC-a razvijat će se u skladu 
s potrebama tržišta. 
- Djelatnost će ići u skladu sa 
zahtjevima gospodarstvenika, 
poljoprivrede i tržišta. Naručena 
je velika paleta uređaja, dovoljna 
za kvalitetan početak. Vjerujemo 
da ćemo u prvoj godini dana ot-
kriti koje su to potrebe na tržištu 

i u skladu s njima provoditi 
istraživanja i analize. Ovaj centar 
omogućit će poljoprivrednicima 
u budućnosti i potrebnu akredi-
taciju njihovih proizvoda - kaže 
Ivana Nemet.   
TIC uključuje i posebnu labora-
torijsku i proizvodnu opremu, 
koja je raspoređena na tri odsje-
ka: med, mlijeko i ljekovito bilje. 
Ujedno, nabavljena je i oprema 
za terenski rad, posebno za 
područje meda. 
- Izdvojili bismo samo neke od 
uređaja: postrojenje za proiz-

vodnju eteričnog ulja, Soxhlet 
aparaturu s vodenom kupelji za 
određivanje masti, spektrofo-
tometar, konduktometar, mik-
roskope, polarimetar, uređaj za 
određivanje vlakana, uređaj za 
mjerenje polifenola i klorofila, 
termohigrometar. U ovoj fazi 
naručena je oprema za normalno 
funkcioniranje svakog laborato-
rija, od laboratorijskog posuđa 
do perilica, uređaja za pranje i 
dezinfekciju - ističe ravnateljica 
koja kaže kako rad na ovakvim 
uređajima omogućava mnogo-
brojne smjerove koji će odrediti 

kasniji razvoj svakog od odsjeka. 
POSEBNA MODULARNA 

DVORANA 
Uz analitički i istraživački dio, 
TIC će igrati važnu savjetodavnu 
i edukacijsku ulogu u budućnosti. 
Danas se ovaj novi i moderni 
centar može pohvaliti posebnom, 
modularnom konferencijskom 
dvoranom koja može primiti i to 
350 ljudi. 
- Cijeli TIC sagrađen je tako da 
omogućava okupljanje velikog 
broja sudionika u svoj prostor, 
a posebnost je konferencijska 
dvorana koja se po potrebi može 
pretvoriti u tri zasebne cjeline, 
odnosno prostora. I kao cjelina, 
ali i kao tri zasebna prostora, 
nudi zasebnu zvučnu izolaciju i 
potrebnu audio opremu za svaki 
od njih, pa se istovremeno ovdje 
mogu odvijati tri potpuno neo-
visna događaja. Orijentiramo se, 
dakle, i na provedbu edukacija, 
seminara i konferencija, po 
potrebama poljoprivrednika, ali 
i drugih sudionika i korisnika. 
Naravno, svi događaji odvijat će 
se sukladno epidemiološkoj situ-
aciji - poručuje Ivana Nemet. 
Uspostavljanjem infrastruk-

ture i laboratorijske opreme, 
odnosno početkom rada, post-
avit će se osnovni preduvjeti za 
povezivanje s projektnim part-
nerima i osmišljavanja smjera 
u kojem će razvijati suradnju: 
odabir kulture, ciljanih spoje-
va, implementiranje u stvarnu 
proizvodnju i slično. Ove godine 
planiraju istražiti mogućnost 
koje pružaju istraživanja putem 
fondova i projekata kako bi 
dodatno proširili područje 
svoga rada, poboljšali postojeće 
odsjeke i još bolje pratili potrebe 
i zahtjeve poljoprivrednih gos-
podarstvenika.
- Trajni cilj nam je upotpunjavati 
svoju uslugu i raditi primjenjiva 
istraživanja po kojima možemo 
biti poznati i diljem Europe - 
poručuju iz TIC-a, u kojem će 
raditi stručnjaci i znanstvenici 
kako bi kroz primijenjenu 
znanost pridonijeli razvoju gos-
podarstva i poljoprivrede.   

• Djelatnost će ići u skladu sa zahtjevima gospodarstvenika, poljoprivrede i tržišta. Naručena je velika paleta uređaja, dovoljna za 
kvalitetan početak. Vjerujemo da ćemo u prvoj godini dana otkriti koje su to potrebe na tržištu i u skladu s njima provoditi istraživanja i 
analize. Ovaj centar omogućit će poljoprivrednicima u budućnosti i potrebnu akreditaciju njihovih proizvoda, istaknula je Ivana Nemet.   

ODRŽANA ZAVRŠNA KONFERENCIJA PROJEKTA „I MI ZASLUŽUJEMO PRILIKU“

Kroz projekt naknadno se educiralo i osposobilo 
27 osoba, a gotovo trećina se odmah i zaposlila  

U Gradskom društvu Crvenog 
križa Virovitica 15. ožujka 2021. 
godine održana je završna 
konferencija projekta „I mi 
zaslužujemo priliku“. Projekt 
je financiran sredstvima iz Eu-
ropskog socijalnog fonda, Op-
erativnog programa učinkoviti 
ljudski potencijali 2014. – 2020. 
u sklopu poziva Podrška socijal-
nom uključivanju i zapošljavanja 
marginaliziranih skupina u 
iznosu od 1.032.935,44 kuna. 
Projekt je započeo s provedbom 
1. travnja 2019. godine, trajat će 
do 31. ožujka 2021., a usmjeren 
je na povećanje mogućnosti 
zapošljavanja i smanjenje rizika 
socijalne isključenosti margin-
aliziranih skupina s područja 
Virovitičko-podravske županije 
kroz verificirane programe 
obrazovanja/osposobljavanja 
odraslih.
Sudionici u projektu osposo-
bljavali su se kroz tri verificirana 

programa i to: program za obavl-
janje poslova gerontodomaćina/
ce, njegovatelja/ice i obavljanje 
knjigovodstvenih poslova. Veri-
ficirane programe provodilo je 
Pučko otvoreno učilište Aspekt, 
a do sada je 27 osoba završilo 
osposobljavanje, od kojih je 10 
korisnika zajamčene minimalne 
naknade, a 17 dugotrajno neza-
poslenih osoba. Osobe koje su 
završile osposobljavanje dolaze 
iz svih jedinica lokalne samou-
prave s područja djelovanja 
GDCK Virovitica. Osposoblja-
vanje za obavljanje poslova 
gerontodomaćina/ce završilo je 
9 osoba, za obavljanje poslova 
njegovatelja/ice 8 osoba, a za 
obavljanje knjigovodstvenih 

poslova završilo je 10 osoba.

SOCIJALNO 
MENTORSTVO 

Trenutno se 5 osoba osposo-
bljava u programu za obavljanje 
poslova gerontodomaćina/ice 
koje će završiti 26. ožujka 2021. 
godine.
U okviru projekta dva socijalna 
mentora zaposlena u Gradskom 
društvu Crvenog križa Viro-
vitica korisnicima zajamčene 
minimalne naknade koji su bili 
uključeni u projektne aktivnosti 
pružali su uslugu socijalnog 
mentorstva. Kroz provedenu 
edukaciju za socijalno men-
torstvo koju su završili socijalni 
mentori, Gradsko društvo Cr-

venog križa Virovitica je ojačalo 
kadrovski kapacitet za pružanje 
usluge socijalnog mentorstva. 
Socijalno mentorstvo odvijalo 
se svaki mjesec invdividu-
alno s korisnicima, pri čemu 
im je pružena stručna pomoć, 
podrška, ohrabrenje, motivaci-
ja, ali i informacije vezane uz 
aktualno stanje na tržištu rada. 
Tijekom 24 mjeseca usluge soci-
jalnog mentorstva koristilo je 26 
korisnika zajamčene minimalne 
naknade koji imaju prebivalište 
na području šest jedinica loka-
lne samouprave na kojem dje-
luje GDCK Virovitica. Gradsko 
društvo Crvenog križa Viroviti-
ca ostvarilo je tako provedbom 
projekta 3 puta veće pokazatelje 

od  predviđenih.
Za polaznike programa ospo-
sobljavanja u ovom projektu 
organizirano je 5 radionica 
razvoja mekih vještina, tri radi-
onice održane su u organizaciji 
Psihološkog centra „Putokaz“, a 
dvije radionice su organizirane 
u suradnji s Hrvatskim zavodom 
za zapošljavanje – Područni 
ured Virovitica.

Najveći uspjeh, odnosno rezul-
tat provođenja ovog projekta je 
činjenica da se 8 osoba zapos-
lilo nakon završetka osposoblja-
vanja.
Ovaj projekt je od iznimne 
važnosti za zajednicu jer pruža 
priliku osobama koje nisu u 
financijskoj mogućnosti na-
knadno se obrazovati/osposo-
biti i na taj način povećati svoju 
konkurentnost na tržištu rada.

Projekt je sufinancirala Europska 
unija iz Europskog fonda za 

regionalni razvoj.
Sadržaj članka isključiva je 

odgovornost Virovitičko-podravske 
županije.

Projekt je sufinancirala Europska unija iz Europskog socijalnog fonda
Sadržaj članka isključiva je odgovornost Hrvatskog Crvenog križa                                       

Gradskog društva Crvenog križa Virovitica

• Osobe koje su završile osposobljavanje dolaze iz svih jedinica lokalne samouprave s područja djelovanja GDCK Virovitica. 
Osposobljavanje za obavljanje poslova gerontodomaćina/ce završilo je 9 osoba, za obavljanje poslova njegovatelja/ice 8 osoba, a 
za obavljanje knjigovodstvenih poslova završilo je 10 osoba.
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Hrvatska je zbog dobrih epidemioloških prilika prošle godine bila 
prepoznata kao sigurna destinacija, na čemu nastavlja raditi i u ovoj 
godini. Uz već na tržištu poznatu oznaku Svjetskog vijeća za putovanja 
i turizam (WTTC) Safe Travels, pokrenuta je velika kampanja Mini-
starstva turizma i sporta te Hrvatske turističke zajednice za oznaku 
„Safe stay in Croatia“, koja domaćim i stranim turistima govori da se u 
Hrvatskoj primjenjuju zdravstveni i sigurnosni protokoli, što je u pan-
demiji izuzetno važno.
Oznaka predstavlja važan kotačić u etabliranju Hrvatske kao sigurne 
i poželjne destinacije, ali i poticaj svim dionicima u lancu 
putovanja – od benzinskih postaja do zračnih luka i tra-
jekata, hotelima, marinama, privatnim apartmani-
ma, muzejima i drugim atrakcijama za nastavak 
pridržavanja epidemioloških mjera.
Oznake će, osim turističkih subjekata, moći 
koristiti i drugi u lancu putovanja, uključujući 
razne turističke sadržaje, kulturne i prirodne 
atrakcije itd. 

ISKORISTITI 
PRILIKE 

Protokoli će biti usklađeni s preporukama 
Hrvatskog zavoda za javno zdravstvo (HZJZ). 
Uključivat će i naljepnicu s QR kodom koja se 
može izložiti na vidljivom mjestu u objektu, a 
vodit će i na posebnu internetsku stranicu koja je 
izrađena u svrhu promoviranja i komuniciranja ovog 
nacionalnog projekta. Ministarstvo će oznake besplatno 
dodjeljivati i voditi evidenciju te sa sustavom turističkih zajed-
nica nadzirati njihovu primjenu.
Turistička zajednica Virovitičko-podravske županije pozvala je sve 
dionike iz turističkog i s turizmom povezanih sektora da se uključe u 
nacionalnu akciju i prijave se za dobivanje oznake. 
Cilj kampanje je i istaknuti turističke osobitosti svake hrvatske regije, 
odnosno županije po kojima je ona prepoznatljiva u Hrvatskoj i šire, te 
pomoći svim sudionicima u turističkom sektoru da prevladaju izazove 
pandemije, poštujući sve epidemiološke mjere pri pružanju usluga.
Kako kaže Josip Mikolčić iz Turističke zajednice Virovitičko-podravske 

županije, naša županija prepoznata je kao mjesto „zelenog“, odnosno 
ekološkog turizma, temeljenog na spoju netaknute prirode i domaćih 
proizvoda vrhunske kvalitete. 
- Govorimo o posebnosti našega kraja koji je ujedno i jedna turistička 
regija, a koja domaćim i stranim posjetiteljima zaista može ponuditi 
poseban doživljaj i uslugu. Od posjete zaštićenim dijelovima prirode, 
Parku prirode Papuk – UNESCO svjetskom geoparku i UNESCO 
prekograničnom Rezervatu biosfere Mura-Drava-Dunav, preko 
Virovitičkih ribnjaka i Križnice, do Plemićke rute i obnovljenih dvora-

ca i kurija koji predstavljaju našu posebnu priču. Priroda, 
koja je naše najveće blago, u ovom se kontekstu pan-

demije pokazala najtraženijom destinacijom te ot-
vorila i našoj županiji nove prilike. Pozivam sve 

dionike u turističkom sektoru da je iskoriste 
i da se prijave za ovu nacionalnu oznaku. 
Drago mi je što je od početka kampanje 
do danas već prijavljeno 30 subjekata - 
kaže  J. Mikolčić iz Turističke zajednice 
Virovitičko-podravske županije.
Sigurno, prepoznatljivo i posebno – to 
je zajedničko sadržajima koje domaćim 

i stranim turistima može ponuditi 
Virovitičko-podravska županija, kaže J. 

Mikolčić. Pandemija koronavirusa promije-
nila je način na koji posjetitelji provode svoj 

odmor – sada se traže destinacije u prirodi, 
destinacije koje će omogućiti svojevrsnu izolaciju 

od drugih, a omogućiti šetnju u šumi, bicikliranju na 
stazama uz rijeke i jezera, rekreaciju s malim krugom ljudi te 

uživanje u domaćim delicijama. Prilika je to za sve iznajmljivače, ugos-
titeljske objekte, pružatelje sportskih i zabavnih usluga da se prijave 
za dobivanje oznake „Safe stay in Croatia“, a koja će gostima pokazati 
da su sve mjere i preporuke uzeli ozbiljno i da ih provode po svim pro-
tokolima.
- Ova oznaka nije samo međunarodni znak raspoznavanja kvalitete u 
turizmu, već i oblik potpore svim subjektima u turističkom sektoru, 
koji je i najviše pogođen pandemijom. Oznaka je, dakle, izravan oblik 
pomoći od kojeg će ove godine svi imati koristi - poručuje J. Mikolčić. 

PROJEKTI

TURISTIČKA ZAJEDNICA VIROVITIČKO-PODRAVSKE ŽUPANIJE  POZIVA DIONIKE U 
TURISTIČKOM SEKTORU DA SE UKLJUČE U VELIKU NACIONALNU KAMPANJU 

Oznakom “Safe stay in Croatia” jamči 
se sigurnost i poštovanje svih protokola 
vezanih uz pandemiju
• Priroda, koja je naše najveće 
blago, u ovom se kontekstu 
pandemije pokazala najtraženijom 
destinacijom te otvorila i našoj 
županiji nove prilike. Pozivam sve 
turističke subjekte da je iskoriste 
i da se prijave za ovu nacionalnu 
oznaku. Drago mi je što je od 
početka kampanje do danas 
već prijavljeno 30 turističkih 
subjekata, kaže Josip Mikolčić iz 
Turističke zajednice Virovitičko-
podravske županije. 

TEHNOLOŠKO-INOVACIJSKI CENTAR U VIROVITICI SPOJ JE ZNANOSTI, POLJOPRIVREDE, BIOTEHNOLOGIJE I PREHRAMBENE TEHNOLOGIJE

Uz pomoć suvremene opreme i istraživanja omogućit će 
kvalitetniju proizvodnju i konkurentnije domaće proizvode 

DO PRIJAVE UZ JEDAN KLIK MIŠEM 

Mali vodič do oznake 
“Safe stay in Croatia“ 

Prijave se podnose isključivo putem 
mrežne stranice www.safestayincroatia.

hr na sljedeći način:

•  Na početnoj 
stranici potrebno 
je kliknuti na 
„Prijavi se“.

• Potom će se 
otvoriti obrazac 
u kojem je 
potrebno popu-
niti sva ponuđena 
polja kako bi prijava 
bila valjana.

• Iz padajućeg izbornika je potrebno odabrati 
kategoriju i potkategoriju poslovanja, a u rubrici 
po nazivom „Ime pružatelja usluge“ potrebno je 
upisati ime subjekta/pravne osobe.

• Zatim u rubrici pod nazivom „Naziv objekta 
prijave“ potrebno je upisati ime pod kojim sub-
jekt želi biti prikazan u tražilici, odnosno ime po 
kojem je subjekt prepoznatljiv u javnosti (ime 
hotela, restorana, kampa, atrakcije i dr.)

• Po ispunjenju prethodno navedenog, a prije 
odabira „Pošaljite svoju prijavu“ obvezno je 
potvrditi pristanak na nadzor provedbe svih pro-
tokola te da je subjekt upoznat sa svim elemen-
tima zaštite privatnosti osoba.

• Ukoliko je subjekt ispravno popunio sva 
polja, na ekranu će se ispisati poruka zahvale na 
sudjelovanju. Nakon toga tim „Safe stay in Croa-
tia“ pregledat će prijavu i o njenoj uspješnosti 
obavijestiti korisnika putem prijavljenog e-maila 
te će ga uvrstiti u popis nositelja nacionalne 
oznake sigurnosti „Safe stay in Croatia“. Ime ob-
jekta/pružatelja usluga bit će vidljivo na mrežnoj 
stranici.

• Nakon registracije oznaku preuzmite u 
nadležnoj turističkoj zajednici.
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Oglasi
PRILOG VIROVITIČKOG LISTA

PRIMAJTE Virovitički list na svoju kućnu adresu. 
Pretplatite se ili obnovite pretplatu • 033/740-000

Rok za prijem malih oglasa i javnih zahvala je ponedjeljak, 29. ožujka, do 12 sati. Idući 
broj Virovitičkog lista izlazi 1. travnja.

VAŠ GLAS
ČITA VAŠ OGLAS

060 515 515
PRODAJEM kuću u Virovitici, Kraševo 
naselje ili mijenjam za manji stan u Virovitici, 
certifikat P-721 2014 521. Mob. 091/598-
4561.
............................................................................
PRODAJEM gradilište u Virovitici 966 m2, 
na kojem se nalazila stara kuća. Gradilište 
je udaljeno pet minuta hoda od centra grada 
u Ilićevoj ulici 28. Mob. 098/9900-799, 
098/232-548.
............................................................................
PRODAJEM katnicu u Virovitici  od oko 250 
m2 ili ju mijenjam za dvosobni stan u Zagrebu. 
Mob. 098/271-723.
............................................................................
PRODAJEM kuću katnicu u bivšem Kraševom 
naselju u Virovitici, etažno centralno grijanje, 
B energetski certifikat ili zamjena za manji 
stan uz nadoplatu. Mob. 098/170-3457.
............................................................................
PRODAJEM kuću namještenu u Suhopolju 
Ivana Mažuranića 17, 72m2, sve komunalije, 
voda, struja, plin, klima. Jedno staro jutro 
okućnice, ograđeno, 1/2 jutra zasađenih oraha. 
Cijena 32.000 eura. Mob. 098/995-3885.
............................................................................
PRODAJEM stan površine 62 m2 u Virovitici, 
Pejačevićeva ulica ili mijenjam za manji. Mob. 
095/594-3068.
............................................................................
PRODAJEM prasce do 25 kg. Mob. 099/565-
4126.
............................................................................
PRODAJEM zečeve, domaće maslinovo ulje sa 
Brača flaširano. Mob. 098/946-5721.
............................................................................
PRODAJEM mlin čekićar, staru vagu sa 
utezima. Mob. 091/168-1982.
............................................................................
PRODAJEM veliku runilicu kukuruza, 
kukuruz, žutu zob, ječam, mast. Mob. 
098/163-0380.
............................................................................
PRODAJEM samoutovarnu prikolicu, kosilicu, 
olt kosu, spavaću sobu, ormar trokrilni, stol i 
4 stolice, vitreksovu muzilicu. Tel. 777-162.
............................................................................
PRODAJEM olt sadilicu 4 reda za kukuruz. 
Tel. 048/896-022.
............................................................................
PRODAJEM spavaću sobu. Mob. 099/753-
3524.

............................................................................
PRODAJEM plastične cijevi za kućnu 
kanalizaciju, 32 m sa ostalim priključcima, 
širina 110 mm nekorištene. Mob. 099/590-
1382. 
............................................................................
PRODAJEM šumu Čačinci Vranovac. Mob. 
091/602-2684.
............................................................................
PRODAJEM prskalicu traktorsku 440 l, runjač 
traktorski za kukuruz. Mob. 091/606-0632.
............................................................................
PRODAJEM krmaču za klanje 180 kg, prasce 
do 25 kg, nazimicu 140 kg. Tel. 548-277.
............................................................................
PRODAJEM dvosobni stan 62 m2 ili mijenjam 
za manji u Virovitici, Pejačevićeva 5. Mob. 
095/594-3068.
............................................................................
PRODAJEM kombajn u dobrom stanju, 
samohodnu kosilicu traktor. Mob. 091/509-
3630.
............................................................................
MIJENJAM sjetvospremač od 3 m za 2,20. 
mob. 098/309-266. 
............................................................................
IZNAJMLJUJEM jednosoban namješteni 
stan u Virovitici. Mob. 098/436-895.
............................................................................
PRODAJEM tanjuraču 20 diskova leskovačka, 
plug 10 cola, špricu 330 l kao nova, prekretač 
sijena. Mob. 091/608-2680.
............................................................................
PRODAJEM traktor 74.g., Fiat Pandu 2006.g. 
1.3, utovarnu prikolicu, Fiat Bravo 2008.g. 1.9. 
Mob. 095/903-0428.
............................................................................
PRODAJEM Opel Astru karavan diesel. Mob. 
098/135-9148.
............................................................................
PRODAJEM svinju 140 kg. Tel. 730-347.
............................................................................
PRODAJEM prasce do 35 kg. Tel. 774-179.
............................................................................
PRODAJEM ormare za dječju sobu sa 
radnim stolom za 100 eura, u dobrom stanju. 
Sjetvospremač, traktorsku runilicu, mlin 
traktorski, rasipač. Mob. 099/732-5502.
............................................................................
PRODAJEM sijeno u balama, rasipač. Tel. 
777-247.
............................................................................

BESPLATNI MALI OGLASI
DO DESET RIJEČI

Kuće

Stanovi

Vozila

Poslovni prostor

TEKST OGLASA (MOLIMO UPISATI ČITKO, VELIKIM TIS-
KANIM SLOVIMA, IZMEĐU RIJEČI OSTAVITI RAZMAK) 
- MOŽE SE ODNOSITI SAMO NA JEDAN PREDMET ILI US-
LUGU.

PODACI O OGLAŠIVAČU

IME I PREZIME

TELEFON

ADRESA

OIB

POTPIS

Oglasi s više od deset riječi neće biti objavljeni. Kupon za besplatne male 
oglase odnosi se samo na navedene rubrike (molimo označiti rubriku). Kupon 
s oglasom treba stići u redakciju najkasnije do utorka u 12.00 sati (poštom 
ili osobno). 

BR. 3255/56 I 18. 3. 2021.

Poznanstva

Poljoprivreda

Ostalo

SLUŽI SAMO ZA POTREBE UREDNIŠTVA

Kupon vrijedi samo do 
izlaska sljedećeg broja.

PRETPLATNIČKI KUPONPRETPLATNIČKI KUPON

Za �zičke osobe akcijska cijena samo 99 kn  

12 MJESECI - inozemstvo (cijena 800 kn)

Ime: ............................................................. Prezime: .................................................................
OIB. ..................................................................................................................................................
Ulica i broj:...................................................................................................................................
Mjesto: ......................................................... Poštanski broj: ...................................................
Država: ..........................................................................................................................................
Kupon pošaljite na adresu: “Virovitički list”, Rusanova 1/9, 33000 Virovitica
Poštom ćete primiti uplatnicu a dokaz o uplati pošaljite poštom ili mailom (racun@icv.hr)

PRODAJEM krmaču sa 7 prasaca, svinju oko 
200 kg. Mob. 097/645-1287.
............................................................................
PRODAJEM svinju 140 kg. Tel. 774-108.
............................................................................
PRODAJEM niskotlačnu prešu za sijeno i 
slamu, mašinu za izradu betonskih blokova. 
Mob. 098/986-8773. 
............................................................................
PRODAJEM gume za auto sa alu felgama 195 
65 15. Tel. 777-148.
............................................................................
PRODAJEM motor skuter 49 kubika ili 
mijenjam za Tomos ispravan. Tel. 681-104.
............................................................................
PRODAJEM kukuruz, sijeno i otavu u rolo 
balama, prekretač sijena, krave simentalke. 
Tel. 771-481.
............................................................................
PRODAJEM svinju 180 kg, rasipač umjetnog 
traktorski, sadnice oraha, mercedes E 220 cdi 
99.g., crijep bramac 3 palete novi crni, polovni 
mala kikinda, gume ljeto zima 175 65 14, felge 
14, 15 coli, bure hrastovo 350 l. Vikendicu u 
Špišić Bukovici na ravnom. Tel. 731-217.
............................................................................
PRODAJEM Opel Merivu 2014.g. u odličnom 
stanju. Mob. 091/661-1545.
............................................................................
PRODAJEM invalidska kolica 350 kn, motorne 
škare na benzin 400 kn. Tel. 729-375.
............................................................................
PRODAJEM auto prikolicu registrirana, 
kosilicu za travu 400 kn. Tel. 731-904.
............................................................................
PRODAJEM traktorsku špricu 450 l, leđnu 
špricu, poklanjam olt sadilicu dvorednu. Mob. 
098/945-5182.
............................................................................
PRODAJEM slamu u kocka balama, 
balirku, poteznicu, drljaču, sjetvospremač, 
elektromotor. Tel. 787-747.
............................................................................
PRODAJEM svinju oko 130 kg. Tel. 787-
604.
............................................................................
PRODAJEM kuću kod Našićkog Brezika, 
namještena, plus oranica. Mob. 099/423-
3495.

Za sve informacije potražite nas na 

Facebooku pod “Dom Baturina“ 
internet stranici baturina.hr ili 

na broj telefona 033/618-800 ,
mob. 099/215-3722

Baturina – više od 20 godina posvećeni 
vašem zdravlju i kvaliteti života!

............................................................................
PRODAJEM invalidska kolica nova, madrac 
dekubitus novi. Mob. 099/631-0268.
............................................................................
PRODAJEM sjeme suncokreta. Tel. 730-219.
............................................................................
PRODAJEM dvoiposobni stan, Mihanovićeva 
ulica, ima podrum i garažu. Mob. 091/566-
5454.
............................................................................
PRODAJEM šivaću mašinu, pisaću mašinu, 
dva lustera, kauč, pelene za odrasle, knjige 
razne, drvenu zipku. Mob. 091/566-5454.
............................................................................
PRODAJEM sušaru, stroj za kamilicu, 
separator za kamilicu, rasipač gnojiva, drljaču, 
valjak, mlin čekičar. Mob. 091/554-8450.
............................................................................
PRODAJEM runilicu za kukuruz, tanjurače 
24 diska, sadilicu za kukuruz. Mob 098/903-
0914.
............................................................................
PRODAJEM vikendicu sa vinogradom i 
voćnjakom u Podgorju. Tel. 722-505.
............................................................................
PRODAJEM prikolicu. Tel. 543-500.
............................................................................
PRODAJEM Renault Senic 1.5 2014.g., 
Opel Asconu 1977.g., akvarij 200 l sa svom 
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SJEĆANJA

TUŽNO SJEĆANJE

ŽELJKO SEKEREŠ

26. 3. 2001. - 26. 3. 2021.
Uspomene su dio naših života 

u kojima nam neizmjerno 

nedostaješ.

Tvoja sestra Jana i šogor Iva

Hrvatski duhani
Osječka 2, 33 000 Virovitica

opremom, mobitel samsung A31 i A40, bicikl, 
gume i felge. Mob. 098/801-123.
............................................................................
PRODAJEM mesnate svinje oko 160 kg 
moguća obrada i dostava, romanovske ovce, 
poklanjam prozorska krila. Mob. 098/992-
2554.
............................................................................
PRODAJEM stariju kuću pored Našica, velika 
okućnica. Mob. 091/730-8764.
............................................................................
PRODAJEM invalidska kolica iz Austrije. Tel. 
770-172.
............................................................................
PRODAJEM gume može za kukuruz, osovina i 
kućište za cirkular. Tel. 732-023.
............................................................................
PRODAJEM sadnice oraha francuski franket, 
sadnice lješnjaka i kestena, vinogradske 
breskve. Mob. 098/325-180.
............................................................................
TRAŽIM gospođu za druženje. Mob. 
099/818-9467.
............................................................................
PRODAJEM sjemenski krumpir crveni i 
krumpir za jelo, dostava besplatna. Tel. 
048/328-033.
............................................................................
PRODAJEM masažnu fotelju bijelu ima 
tabure za noge, nije korištena, povoljno. Tel. 
563-036. 
............................................................................
PRODAJEM sadilicu krumpira dvorednu, 
prikolicu, priključke za frezu, rasipač gnojiva. 
Mob. 098/940-7232.
............................................................................
PRODAJEM zečeve za obradu. Mob. 099/407-
4436.
............................................................................
PRODAJEM guseni plinski kamin plamen, 
mlin, stol i dvije klupe, korito za furenje svinje, 
ražanj od rostfraja, bicikl. Mob. 098/942-
1601.
............................................................................
KUPUJEM mali ursus. Mob. 099/742-1520.
............................................................................
PRODAJEM janjce do 40 kg, ovce, rolo bale 
sijena. Mob. 091/508-0022.
............................................................................
PRODAJEM kukuruz. Mob. 098/169-2559.
............................................................................
PRODAJEM namještenu kuću katnicu u 
Slatini, može za stan od 60 m2 u Slatini ili 
Virovitici. Mob. 097/792-6880.
............................................................................
PRODAJEM svinju 160 kg. Tel. 786-220.
............................................................................
PRODAJEM Kiu pride očuvanu. Mob. 
098/503-614.
............................................................................
PRODAJEM stan i kuću u Virovitici, Opel 
Astru karavan 1.7D. Mob. 098/504-185.
............................................................................
PRODAJEM kuću ukupna površina 437 m2, 
centar Virovitice. Mob. 099/887-8510.
............................................................................
RADIM sve muške poslove u vrtu i voćnjaku. 
Mob. 091/768-9705.
............................................................................
PRODAJEM ili iznajmljujem stan kod robne 
kuće 81 m2. Mob. 099/561-6984.
............................................................................
PRODAJEM ili mijenjam kutni masivni šank i 
policu te sobni stolić. Mob. 095/868-0525.
............................................................................
PRODAJEM ili mijenjam alu felge 15 cola, 
četiri vijka, rezervna čelična felga gratis za 
600 kn. Mob. 095/868-0525.

SJEĆANJE
na voljenog supruga i oca

ZLATKA MOSLAVCA

17. III. 2013. - 17. III. 2021.
Uvijek si u našim srcima i

mislima.

Tvoji najmiliji

SJEĆANJE
na dragog kolegu

ZLATKA MOSLAVCA

17. III. 2013. - 17. III. 2021.
Kolege iz ICV-a i Ogranka 

umirovljenih novinara  Virovitice

TUŽNO SJEĆANJE
na dragu kolegicu

BLAŽENKU GRDENIĆ
27. III. 2020. - 27. III. 2021.

Kolege iz ICV-a

TOMISLAV
UZELAC - CAGER

10. III. 2012. - 10. III. 2021.
Prolazi vrijeme, ali bol ne briše, 
što dalje ide, bol boli sve više. 

Teško je bol u duši kriti, u srcu 
plakati, a nasmijan biti. Teško 
je biti živ i do tvog groba poći, 

teško je čekati i znati da više nečeš 
doći. Zauvijek ćeš ostati u našim 

srcima, mislima i sjećanjima.
Tvoja supruga s djecom, roditelji, 

te sestra s obitelji.

TUŽNO SJEĆANJE
na voljenog jedinog sina

DARKA KOVAČEVIĆA

10. III. 2016. - 10. III. 2021.
Prošlo je pet godina patnje i boli 

ali majčinu bol ništa umanjilo 

nije. Fališ mi jedini moj sine.  

Zahvaljujem svima koji posjećuju 

tvoj vječni dom.

Tvoja tužna majka 

i tvoja obitelj

KUPON
Moj dom Virovitica

50 kuna
Donosiocu ovog bona odobravamo popust od čak 

Napomena: Kupon vrijedi za kupovinu veću od 200 kn 
i samo za jednu kupovinu, a može se iskoristiti do 31. 3. 2021. godine.

POSLJEDNJI POZDRAV
našoj dragoj majci, punici i baki

MARIJI TAUŠAN
koja je naglo preminula u 77. 

godini života. 

Počivala u miru Božjem!

Ožalošćeni: sin Dalibor, kći 

Zorica, zet Željko i unuk Thomas.

SJEĆANJE
na Voljene roditelje

STRIČEVIĆ  
MILOSAVA –MILJA  

1940. - 2018.

STRIČEVIĆ  JANKO                        
1939. - 2019.

Premalo je riječi, a previše tuge da Vam  

kažemo koliko Vas volimo i koliko nam 

nedostajete.

S ljubavlju i tugom: sin Anđelko, snaha 

Jasmina, unuci Marija i Marko, brat 

Miloš, šogorica Ivanka
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Feljton
Malo o Malom Velikom Čovjeku – Vlatko Medvecki, lipanj 1959. – prosinac 2020. (II)

Pišu srednjoškolci Gimnazije Petra Preradovića u Virovitici, generacija 1974. – 1978.
GIMNAZIJSKE CRTICE

VIS Korona i kako 
je Medo 
smirio 
Davsija 
Moram reći da još 
nisam došao k sebi od 
Medine smrti. Medu 
nikada nisam i neću 
moći usporediti ni s 
jednim čovjekom kojega 
poznajem, a znam 
ih jako puno. Ovo je 
jedna crtica iz našeg 
poznanstva koju želim 
podijeliti s vama. 
Radnja se događa 
u domu u Cabuni. 
Subota navečer, početak 
zabave. Svirci se uho-
davaju. Svira VIS KORONA (vokalno-instru-
mentalni sastav) u sastavu: Vlatko Medvecki 
Medo – klavijature i vokal, Davor Hock Davsi 
– bubnjevi i Marijan Šimić Limun – gitara i 
vokal.
Pouzdano ne znam, ali mislim da je sastav 
iznikao iz KUD-a Suhopolje. Za tehniku se 

brinuo Mladen Malešević. E, sada, što mi je 
ostalo upečatljivo?!
Stajao sam negdje na sredini sale i gledao u 
svirce: s desne strane Medo, Davor u sre-

dini, Limun s lijeve 
strane. Medo svira, 
gleda u klavijature, 
iznimno mršavi Limun 
dinamično svira 
električnu gitaru, a 
Davsi u sredini sve 
poskakuje na bubnje-
vima. I ja, koji se baš 
ne razumijem u glazbu, 
čujem da je ispao – 
promašio ritam. Medo 
ga je pogledao s osmi-
jehom na licu. A Davor, 
kada je shvatio da je 
ispao iz takta, odmah 
se smirio na stolici! 
Napravio je prijelaz na 
bubnjevima, ili kako 
se to već zove, uhvatio 
ritam i sve je opet bilo 
u redu.
Dječačka je to priča iz 

života od prije 44-45 godina. Vama možda nije 
zanimljiva, ali kada se spomene Medo, to mi 
prvo padne na pamet. Osim toga, indikativan 
je i naziv VIS-a – Korona, kao i njegov kraj.

Prisjetio se: Radomir Borotić Buco

ĐURĐICA DRAGIVOJEVIĆ IZ ŠPIŠIĆ BUKOVICE IZRAĐUJE PISANICE QUILLING TEHNIKOM  

Prekrasni ukrasi i danas aktualni baš kao i prije 500 godina 
kada su nastali kao imitacija filigranskom ukrašavanju 

Bliži nam se Uskrs, vrijeme kada će 
svatko svoj stol ukrasiti košaricama punih 
pisanica. Neki će ove tradicionalne sim-
bole Uskrsa potražiti u trgovinama, a neki 
će naručiti ručno rađene ili se pak sami 
okušati u oslikavanju. Postoje mnoge teh-
nike izrada pisanica, a jedna od najstarijih 
je quilling (kviling). Riječ je o tehnici 
staroj više od 500 godina kojom su se prvi 
koristili svećenici i časne sestre koji su pa-
pirnatim trakicama oponašali umjetnost 
oblikovanja žice od plemenitih metala, 
točnije filigrana. Početkom 19. stoljeća ta 
je tehnika gotovo izumrla, ali zahvaljujući 
pojavi interneta i osobama poput Đurđice 
Dragivojević iz Špišić Bukovice i danas 
opet živi. 
Dragica je jedna od rijetkih osoba koje se 
bave ovom tehnikom izrade. Kako nam je 
otkrila, osim papira, vremena, strpljenja 
i vježbe ne treba joj ništa više. Zauzvrat 
dobije razne, beskrajno maštovite uskrsne 
ukrase i pisanice.  
Quilling, odnosno savijanje papira, zase-
ban je hobi koji omogućuje izradu raznih 
predmeta, od cvijeća, čestitki, slika. U 
ovo vrijeme Đurđica ga koristi za izradu 
pisanica. 

POTREBNA VOLJA 
I STRPLJENJE

- Ovom tehnikom se bavim oko pet 
godina. Prilikom posjeta jednom sajmu 
vidjela sam predmete izrađene upravo 
tom metodom i odlučila se u tome 
okušati sama. Bilo je uspješno – us-
pjela sam do sada napraviti svaki rad 

kako sam zamislila - priča nam 
Đurđica.

Da bi se dobio 
predmet izrađen 

ovom tehnikom, 
potrebno je na-
motavati trakice 
raznobojnih 
papira na iglu 
predviđenu za 
quilling ili u 

zamjenu koris-
titi čačkalicu. Tako 

nastaju različiti oblici, 

a namoti  papirića lijepe se na papir-
natu podlogu ili jaje, odnosno ovisno 
što se želi izraditi. 
Pisanice su sada „na programu“, a 
najljepšu dosad, kaže, napravila je kao 
poklon za župnika. U pripremi za Uskrs 
izradi oko 60 pisanica. Za jednu joj 
treba oko tri sata, dok za punu košaricu 
tjedan dana. U svemu, kaže Đurđica, 
ima pomoć svog supruga Božidara. 
-  Ljudi su skloniji kupovini tvorničkih 
ukrasa. Osobno smatram da se rukot-
vorine ne cijene dovoljno, a problem 
je u poimanju važnosti Uskrsa. Svatko 
od nas može donijeti odluku ovaj Uskrs 
učiniti posebnim, provesti ga s obitelji 
u izradi pisanica ili nekome uljepšati 
uskrsni dan tako što će se odlučiti 
izdvojiti koju kunu i umjesto tvorničkih 
nekoga usrećiti kupnjom ručno 
izrađenim pisanicama - zaključila je 
Đurđica Dragivojević.

• „Quilling“  je tehnika stara više od 500 godina, kojom su se prvi koristili svećenici i časne sestre koji su 
papirnatim trakicama oponašali umjetnost oblikovanja žice od plemenitih metala, točnije filigrana

NEKOLIKO RIJEČI O STUDENTSKIM DANIMA 
Kako smo u ranim jutarnjim 
satima Medi pojeli sve što je imao u kući 
Ništa nije išlo pravim redoslijedom, nego 
našim (ne)redom. Neki od nas otišli su 
na studij u različite gradove. Idući nas-
tavak ovog serijala o Vlatku – Medi dat 
će tek neke okvirne činjenice o njegovu 
životu tijekom punoljetne dobi, ali sada 
se opet vraćamo crticama o Medi, o 
dobroti i prijateljstvu.
Radnja se događa u Bukovačkoj ulici 
(broj je neprikladno dati), mislim da 
je bila 1984. godina. Mrkla noć. Noćni 
tramvaji rijetko su vozili u Zagrebu 
nakon ponoći, bilo je oko 1-2 sata. Davsi 
i Grga bili su s curama i nisu znali kamo 
bi. Netko je predložio: pa hajd’mo kod Mede, tamo su svi uvijek dobrodošli, pogotovo mi koji smo 
zajedno od vrtića, od 1963. godine.
Probudili smo Medu i rekli da smo gladni. Imali smo neku bocu lošeg, jeftinog vina sa sobom, već 
otvorenu, malo ispijenu…
Medo vadi domaće pile koje mu je majka Jolanka spremila i peče ga za nas, raspojasane boeme. 
Pile je bilo pojedeno oko 4, pola 5 ujutro. Kada smo se najeli i popili Medi sve što smo našli u kući, 
netko od nas, zločestih pametnjakovića, sjetio se da su počeli voziti prvi jutarnji tramvaji i da je 
pravo vrijeme krenuti svojim putem. 
Medo, tužan i budan, gleda, pomalo i gladan, jer smo mu progutali pile – jelo za dan ili dva, popili 
sve, čak i kavu, a on skoro ništa i kaže: „A ma kuda ćete sad?“ 
I sada još vidimo njegove iznenađene, plave, velike oči. To je bilo jedno od naših bezobraznijih 
ponašanja prema Vlatku. Međutim, on se nikada, ali baš nikada nije naljutio na nas, već je to 
spominjao kao šalu, nježno i prijateljski nas zafrkavajući. 

Prisjetili se: Davor Hock Davsi i Branko Grisogono Grga

Virovitički list, 1977.
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Marica Žanetić Malenica, 
Split

PETA JE 
PRESUDILA

„Konačno si se rashladio, više ti neće bit 
vruće“, mrmljala je sebi u bradu stojeći 
kraj njegova lijesa prije nego što rodbina, 
prijatelji i znanci ne počnu, polako poput 
kolone mrava, prilaziti i stiskati joj ruku, 
grliti je, sliniti po njezinu licu, govoriti joj 
ofucane sućutne riječi.  
        Ivan je bio košarkaš u klubu u 
kojemu je i ona trenirala, pa se visina 
podrazumijevala. Ali lijepe plave oči i 
šarm koji obara s nogu zapravo su pre-
sudili pri njihovu prvom susretu. Njezino 
uspaljeno tijelo podalo mu se prije no što 
se glava razbistrila nakon dva mojita na 
prazan želudac. Mjesec i pol poslije sve je 
ukazivalo na trudnoću. Vjenčali su se na 
brzinu, ali pred oltar nisu stali. Njemu se 
nekako žurilo, a i ona je htjela u lije-
poj, uz tijelo pripijenoj vjenčanici boje 
šampanjca, preduhitriti trudnički trbuh 
i tračeve. Bila je zaljubljena i sretna 
otprilike prva dva-tri mjeseca. A onda je 
shvatila da je tek žrtva osvete njegovoj 
dugogodišnjoj djevojci koja je, usprkos 
njegovu neslaganju, otišla u Španjolsku 
sa svojom ženskom ekipom. Doznala je 
također da je i ona zatrudnjela tek koji 
dan prije nje i odlučila roditi. Bivša je 
rodila sina kojeg je priznao, ona mu je 
rodila kći. I tako su sestra i brat po ocu 
odrastali odvojeno, njihova kći uz oca, 
njegov sin uz poočima. 
        Nakon desetak podnošljivih bračnih 
godina Ivan se preselio u drugu sobu, 
tobože zbog vrućine. Njemu je odgov-
aralo da spava uz upaljenu klimu, što je 
bilo pogubno za njezine dišne organe. A 
kad se jednom napusti bračna postelja 
teško se više u nju vraća. A i da mu nije 
bilo vruće, vjerojatno bi izmislio nešto 
drugo kako bi joj uskratio ono malo 
meda što ženi brakom pripada. Jer, on 
se i nadalje ponašao poput slobodna 
muškarca koji je tek zabunom vezan 
bračnim zavjetom. Vjenčani prsten 
ionako nije nosio.
        Znala je ona da šara okolo i nije oko 
toga pravila problem, bila je ravnodušna, 
kakve znaju postati iznevjerene žene. 
Svoja učestala izbivanja iz kuće pravdao 
je rekreativnim igranjem u ekipi veterana 
i treniranjem djece u klubu. Na kraju 
ništa više nije niti pitala, osim novca, a 
oko toga on nije pravio problem. Utjehu 
je nalazila u novim cipelama, torbici 
ili finom i skupom komadu odjeće. I u 
svojoj kćeri. 
        „Ona je jedino dobro koje si mi dao“, 
bile su posljednje riječi koje je uputila 
svojemu mužu prije no što se odmakla od 
lijesa prekrivenog vijencem od njih dvije. 
        I dok su joj poznati i nepoznati 
prilazili, a ona poput lutke kimala glavom 
i izgovarala „hvala“, razmišljala je o tre-

Čitanje, a posebice pisanje njeguje i potiče i virovitički 
ogranak Matice hrvatske. Vodeći se time da potaknu 
i druge na uživanje u pisanoj riječi došli su na ideju 
raspisati natječaj za kratku kriminalističku priču. 
Natječaj je organiziran i proveden prošle godine, a nosio 
je naziv „Kristalna pepeljara“ po romanu jednoga od 
najplodonosnijih hrvatskih pisaca kriminalističkoga 
romana Milana Nikolića (1924. – 1970.), ujedno i 
dragoga nam „virovitičkoga Simenona“, koji je neke od 
svojih najdojmljivijih rečenica zapisao upravo u okrilju 
virovitičkoga doma. Slijedeći trag koji je Nikolić ostavio 

u žanru kriminalističkoga romana, Ogranak je pokrenuo 
ovaj natječaj iz kojeg je proizašlo mnoštvo zanimljivih i 
posebnih priča. 
Peteročlano povjerenstvo u sastavu prof. dr. Vinko 
Brešić, predsjednik i članovi Vlasta Golub, prof., Marina 
Mađarević, prof., Ivana Vidak, prof. i Mirjana Vodopić, 
prof., nisu imali nimalo lak zadatak, odabrati tri najbolje 
priče. 
Nagrađene i pohvaljene priče Međunarodnog 
književnog natječaja „Kristalna pepeljara“ za najbolju 
kriminalističku priču 2020.: 

1. „Dragi dnevniče“ autorice Marije Hardi.
2. „Krv s nebesa“ autorice Željke Franov iz Križa
3. „Vječna slava pripovjedača“ autora Marija Šimudvarca 
iz Oroslavlja
4. „Peta je presudila“ autorice Marice Žanetić Malenice iz 
Splita (pohvaljena priča)
Njihove priče donosimo vam u nastavcima u našem 
tjedniku Virovitičkom listu. U ovom broju donosimo 
vam priču  „Peta je presudila“ , autorice Marice Žanetić 
Malenica. 

R. T. K., Ilustracija: Freepik 

OBJAVLJUJEMO NAJBOLJE KRATKE KRIMINALISTIČKE PRIČE IZ NATJEČAJA “KRISTALNA PEPELJARA“

“Peta je presudila“ - posebno pohvaljena priča zbog 
njezinih uzornih obilježja kriminalističke priče

nutku kada je konačno pukla. 
        Bilo je to pola godine nakon što je od 
posljedica nesretnog slučaja umro njihov 
prijatelj i susjed Marko. Iza njega je osta-
la udovica Senka s odraslim sinom i u još 
uvijek dobrim ženskim godinama. Družili 
su se godinama, nerijetko zajedno bla-
govali. Imala je razumijevanja za njegove 
pozive Senki u kojima ju je tješio i nudio 
pomoć. I ona ju je nazivala i učestalo 
odlazila do nje sve dok nije primijetila da 
je Senka nekako živnula. Radovala se što 
više ne kuka i ne plače kao 
prvih mjeseci, pripisivala 
je to njezinu vedrom duhu 
i optimističnoj naravi koja 
će joj, hvala Bogu, održati 
„glavu iznad vode“. A 
onda je, jedne od onih 
besanih noći, vidjela s 
prozora kako Ivan izlazi iz 
zgrade u kojoj Senka živi 
u neke ure neprimjerene 
za posjet. Vrlo brzo je 
zbrojila dva i dva. Čula 
ga je kad je ušao u stan i 
izišla u spavaćici iz sobe. 
        „Još si budna?! 
Trening se otegao. Baš je 
neka sparna noć, mogla 
si mi, dok se istuširam, 
napraviti limunadu da se 
rashladim, presušio sam, 
jezero bih popio.“
        Nije ništa rekla, samo 
ga je okrznula pogledom koji od te noći 
više nije bio isti. Prvo je prešla granicu 
između ljubavi i ravnodušnosti, a noćas 
je prešla onu između ravnodušnosti 
i mržnje. I dok je prešutno tolerirala 
njegove avanture s nepoznatim ženama, 
Senku mu nikako ne može oprostiti. Niti 
će Senki oprostiti njega. Od toga dana 
oboje je prekrižila dvostrukom crtom, za 
nju su bili mrtvi.  
        „Kako je nije sram? Učas se od 
ucviljene pretvorila u veselu udovicu. 
I od svih muškaraca baš njega je našla 
da je tješi u krevetu. Bože, kako su ljudi 
prijetvorni i kvarni“, pomislila je praveći 
limunadu s vodom iz frižidera. I dok je 
on veselo pjevušio ispod tuša zadovoljst-
vom zadovoljena mužjaka, stavila je 
njegovu omiljenu kriglu na stol i vratila 
se u krevet.
        Sad je barem znala s kim je, mogla 
ih je zamisliti. Većina žena bi Senku s 
osobitim užitkom počupala za kosu i 
svašta joj izgovorila, većina žena bi i s 
njim zakrvila, moguće i razvod tražila. 
Ona nije učinila ništa od toga. Zbog 
sebe i kćeri. Htjela ju je pri kraju studija 
sačuvati od stresne situacije koju bi 
njihov razvod izazvao. Svoje postupke 
i riječi je još i mogla kontrolirati, ali 
osjećaj mržnje baš i nije. Bujala je u njoj 
kao dizano tijesto. 
        Onda je u nekim novinama pročitala 

vijest o smrti mladog peruanskog 
nogometaša: „Dvadesetsedmogodišnji 
Ludvin Florez Nol iz Perua završio je 
meč nakon čega se osjetio loše. Prema 
riječima njegove žene Flores, popio je 
čašu vode s ledom i “nedugo nakon toga 
osjetio jaku bol u grudima”. U bolnici je 
preminuo“. 
        Sinulo joj je. Od toga dana mu 
je, svaki put kad bi pravila limunadu, 
koju je onako znojan ispijao u nekoliko 
halapljivih gutljaja, stavljala po tri kocke 

leda. A onda je dodala i četvrtu. Kao da 
je tim čašama limunade igrala s njim 
ruski rulet. Nije znala hoće li i koja po 
redu kocka leda za njega biti kobna, ali 
priželjkivala je da jedna to bude. 
        I bila je. Ona peta, prije tri dana. 
Kad je rekao da je bio na treningu, čak 
mu je i povjerovala. Imao je drugačiji 

izraz lica nego kada bi dolazio iz krivo-
lova. Svejedno, po uhodanoj navici digla 
se s kauča, seriju koju je gledala stavila 
je na pauzu i otvorila frižider. Nije ni 
trebao reći da mu napravi limunadu. 
Uzela je limun i bocu ledene vode. Kad je 
limunada bila gotova, zastala je s rukom 
na frižideru kraj dijela koji je izbacivao 
led. Kockice su krenule jedna za drugom. 
Jedan, dva, tri, četiri. Pustila je i petoj da 
im se pridruži.
        Dok je on, žedan čim prijeđe kućni 
prag, ispijao kriglu u nekoliko gutljaja, 
ona se vratila u položaj gledateljice s 
daljinskim u ruci. Odjednom je, preko 
oka, primijetila da se s njim nešto 
događa. 

         „Nije mi dobro, boli me 
u grudima“, uspio je reći prije 
nego što se stropoštao na pod. 
Digla se, prišla mu okamen-
jena lica. Shvatila je da je 
situacija ozbiljna i nazvala 
Hitnu pomoć. Došli su brzo. 
Tražili su je broj mobitela i 
rekli da će joj se javiti. Poziv 
je stigao oko ponoći. 
        „Je li gospođa Levicki?“, 
pitao ju je službeni ženski 
glas.
        „Da, ja sam.“
        „Zovem vas iz bolnice. 
Žao mi je gospođo Levicki, 
vaš suprug je preminuo prije 
pola sata. Došlo je do srčanog 
zastoja. Zagrijano tijelo je 
doživjelo šok, ledena tekućina 
koju je popio bila je okidač 
vrlo rijetkog kardiovaskular-
nog refleksa. Primite moju 

sućut“, rekla je sestra s Odjela intenzivne 
njege.
        „Mora da je ona peta presudila“, 
pomisli i odloži mobitel na stol. Popila je 
apaurin i otišla u krevet. Kćer će nazvati 
ujutro.  

Četvrtoplasiranu kriminalističku priču „Peta je presudila“, autorice Marice Žanetić Malenica, pod zaporkom Sami 18, koja je osvojila 6  bo-dova povjerenstvo je posebno pohvalilo zbog njezinih uzornih obilježja kriminalističke priče.
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Slatki pelin ili mir-
isni pelin (latin-
ski: Artemisia annua) 
jednogodišnja je 
zeljasta biljka iz roda 
pelina (Artemisia) 
koji pripada porodici 
glavočika (Asteraceae). 
U prirodi raste kao 
korovska biljka. 
U zdravstvene svrhe 
se koristi cvijeće i 
lišće koje se suši, a 
koje sadrži mnoge 
aktivne tvari kao što 
su biljni tanini. Lišće 
zbog svoje posebne 
strukture ne truli te se 
stoga može koristiti u 
antiseptičkim proiz-
vodima.

Istraživanja su poka-
zala da pelin pomaže u 
borbi protiv nekih vrsta 
crijevnih bakterija, 
među kojima su E. coli 
i Salmonella. No ne 
samo da pelin uništava 
loše bakterije, on tako 
djeluje i na gljivice. 
Ako sumnjate na neku 
infekciju, svakako 
se obratite liječniku 
prije nego posegnete za 
biljnim lijekovima.

Pelin potiče apetit i služi 
za okrepu

Izvor: adiva.hr, krenizdravo.hr, foto. Freepik

Fata daje podatke na šalteru. 
- ‘Koliko imate godina?’ 
- ‘29.’ 
- ‘Ali, to ste mi rekli i prije tri godine.’ 
- ‘Pa nisam ja od onih žena koje danas 
pričaju jedno, a sutra drugo!’

Prozove učiteljica Muju i pita ga koja je 
najveća luka u Indiji!? 
 Okreće se on oko sebe, nema pojma . . . 
 Utome će mu Suljo iz druge klupe šapnuti 
- Bombaj, Mujo, Bombaj! 
- Šta ću bombat kad ništa ne znam! – odgo-
vori mu Mujo.

Mujo užurbano ulazi 
kod zubara i kaže mu: 
- Doktore, treba izvaditi 
zub, ali bez anestezije 
- samo ga iščupajte i 
završite s tim. 
- Uf, bilo bi dobro da su i ostali moji paci-
jenti tako hrabri! O kojem zubu je riječ? 
- Fato, pokaži mu zub koji te boli!

Dođe Mujo kod doktora i kaže:
 Doktore ja jako kašljem i teško dišem!
Pušiš li cigarete?
 Pušim, ali ne pomaže!

  net.hr

LABIRINT

VAŽNI TELEFONSKI BROJEVI

SUDOKU PUZZLE 
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SUDOKU                                            A. Kovač

• Udruga umirovljenika Virovitica
Telefon: 033 721 069

• Komunalni info centar
Besplatni telefon: 0800 9995, Fax: 801-587
e-mail: komunalni.poslovi@virovitica.hr 

• HCK Gradsko društvo Crvenog 
križa Virovitica

Referada: 033/729-459
Socijalna samoposluga: 033/727-008
e-mail: crveni-kriz-virovitica@net.hr 

MOZGALICE                                            A. Kovač

Legenda o najljepšoj 
vili po kojoj je grad 
nazvan, zazidana je 
u njegove temelje 

od strane okrutnog 
velmože na kojeg se 

srušilo vilinsko 
prokletstvo. 

Koji je to grad? 
–––––– ––––

(Ružica grad)

Razmišlja 
Mujo naglas: 

- Kada ne možeš nekog pobjediti, 
ti mu se pridruži. 

I šta sad da radim, da letim s 
komarcem po kući?

          net.hr

Čaj od pelina
Pola ili jednu čajnu žličicu suhog lišća 
pelina stavite u šalicu ili staklenku. Lišće 
potopite u jednoj šalici vruće vode. Neki 
recepti zahtijevaju da ona bude kipuća, a 
drugi navode da ne mora biti.

Čaj od pelina preporučuje se:

•    bolesnicima kojima je operativnim 
putem uklonjena žučna vrećica

 •   u malim količinama za liječenja katara 
mjehura

•    kod upalnih nadražaja bubrega

•    pelin djeluje na stvaranje i poboljšanje 
krvi, kao i na poboljšanje cirkulacije

•    čaj vrlo uspješno istjeruje gliste

Pelinov čaj uzima se na žlice, više puta 
na dan, jer sadrži otrov tujon koji izaziva 
vrtoglavicu i glavobolju. Pelin se nikada ne 
smije kuhati, nego ga treba preliti kipućom 
vodom i odmah procijediti.

U svakom 
slučaju važno 
je da koristite 
najviše jednu 
čajnu žličicu 
lišća, jer je nji-
hov okus vrlo jak 
i gorak.

Neka mješavina čaja i vode odstoji nekoliko 
minuta. Zasladite je ako želite, ali imajte na 
umu da ćete i tako vrlo teško neutralizirati 
prirodnu gorčinu biljke. Čaj je najbolje piti 
nakon jela, jer će se tako lakše apsorbirati i 
probaviti, nego na prazan želudac.

Ako želite neutralizirati gorak okus, 
pomiješajte čaj od pelina s drugim biljnim 
čajevima, kao što je čaj od mente ili anisa. 
Lišće možete potopiti i u već pripremljenom 
biljnom čaju.

Pelin nije namijenjen dugotrajnoj uporabi. 
Pazite da ne prelazite preporučene doze, jer 
pelin može biti otrovan, osobito kada nije 
u suhom obliku. Prekomjerna ili upotreba 
pelina dulja od četiri tjedna može uzroko-
vati: mučnine, povraćanje, nemir, nesanicu, 
vrtoglavicu, drhtavicu.
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on-line izdanje:
www.icv.hr;

e-mail: vijesti@icv.hr

KRIŽALJKA                                                    B. Sokele
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VRSTA 
ZAČINSKE 
BILJKE, 
CORIANDER, 
MN. 

RUDIMENTALNI 
ORGANI, SKR.

PUNI 
JAKOSTI, 
SNAŽNI

VIROVITIČKO 
PRIGRADSKO 
NASELJE

STRUČNJAK 
ZA ORUŽJE

POSAO, 
DJELATNOST

POTAKNUTI, 
POKRENUTI
INICIJATIVU

RIJEČKA 
ŽENSKA 
GLAZBENA 
GRUPA

OTOK NA 
JADRANU

GLAZBENIK 
HENDRIX

OBRADIVA 
POVRŠINA, 
NJIVA

POČETAK 
ABECEDE

VRSTA PAPIGE

NOVINARKA I 
GLUMICA 
ČULINA

KEMIJSKA 
OZNAKA 
ZA RADIJ

RIMSKI 500

GRAD U 
INDIJI

OSOBA KOJA 
SKUPLJA I 
PRODAJE KRPE

OSOBE KOJE 
PROVODE 
TIRANIJU_________

JUŽNO VOĆE

JEDNOZNA-
MENKASTI 
BROJ   _________

Ž. IME NORAH

POTVRDA, 
UVJERENJE, 
MN

ŽITELJ 
„ZELENOG 
OTOKA“

FILM I PJESMA 
DAVIDA 
BOWIEA_________

AUSTRIJA

ROD PUZASTIH 
ZELENIH 
TRAJNICA

LOS ANGELES _________

„MUSIC VIDEO“

DREVNI SIRIJSKI 
GRAD NA 
OBALI EUFRATA

HRV. GLUMICA 
ĆURKOVIĆ_________

SODA - VODA

RIJEKA U
TIROLU
_________

GL. GRAD 
SENEGALA

KEM. OZNAKA
ZA JOD_________

INDUSTRIJSKA 
BILJKA 

POGODBENI 
VEZNIK  _________

SAM COOKE

NEZAO-
BLJENA, 
BEZ 
IZBOČINA
 (PLOHA)

GOMILA, HRPA 
(SIJENA)_________

PJEVAČICA 
LAUPER

Uživajte u mozgalicama Mladena Mrčele

PRONAĐI 10 RAZLIKA

PELUDNA PROGNOZA  ZA VIROVITICU I OKOLICU
PELUDNA PROGNOZA ZA VIROVITICU I OKOLICU 

 

 
Datum 

 

 
Drveće 

 
Trave 

 
Korovi 

 
Prevladavajuća pelud 

 

Četvrtak 
18.3.2021.  

 

 
 

 
čempresi, jasen 

 

Petak 
19.3.2021. 

 
 
 

  
čempresi, jasen 

 

Subota 
20.3.2021. 

 
 
 

  
čempresi, jasen 

 

Nedjelja 
21.3.2021. 

 
 
 

  
čempresi, jasen 

 

Legenda:  
 

 

 

Zelena boja – niska koncentracija 
Označava koncentraciju peludi koja će u malom broju jako osjetljivih osoba uzrokovati alergijske simptome 

 
 

 

Žuta boja – umjerena koncentracija 
Označava koncentraciju peludi koja u većini alergičnih osoba uzrokuje simptome 

 
 

 

Crvena boja – visoka koncentracija 
Označava koncentraciju peludi koja kod svih alergičnih osoba uzrokuje simptome 

 
 

Ljubičasta boja – vrlo visoka koncentracija 
Označava koncentraciju peludi koja kod svih alergičnih osoba uzrokuje simptome, a koji u jako alergičnih osoba 
mogu biti vrlo teški 
 

 
 

 

Nije zabilježena koncentracija peludi  
                                                                   Izvor podataka: Zavod za javno zdravstvo “Sveti Rok” Virovitica   

 
 

 
 
 
 
 
 
 

Urednica Virovitičkog lista: Marija Lovrenc, mob. 099 489 7262, marija@icv.hr, urednica portala www.icv.hr Mirjana Lukačić, mob. 098 914 9643, mirjana@icv.hr, Novinari i 
fotografi: Marija Lovrenc, Mirjana Lukačić, Željka Đaković Leš, Bruno Sokele, Matija Rođak, Tin Szabo, Ena Aragović, Mario Šolc, Matej Rajnović, Antonio Fišli, 
Vladimir Grgurić, Foto-Begović, Ivan Bedeković. 
Lektura i korektura Renata Turković-Kasumović; Grafička obrada Martina Moslavac;  Marketing  033 740 000.
Izdavač Informativni centar Virovitica d.o.o. Direktor Robert Cenger. Adresa 33000 Virovitica, Ferde Rusana 1/9. 
Telefon: centrala 740 000.
List izlazi četvrtkom. Žiroračun Slatinske banke d.d. Slatina IBAN: HR4024120091131006789. Inozemne uplate na devizni račun broj IBAN: HR4024120091131006789 
kod Slatinske banke d.d. Slatina (za Virovitički list). Cijena ekonomske propagande 70 kn + PDV po centimetru u stupcu, na prvoj i zadnjoj strani dvostruko. Natječaji, javne 
prodaje i sl. po posebnom cjeniku. Tisak Tiskara Zagreb d.o.o.
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bs GLUMICA
KAZALIŠTA 
VIROIVITICA

AMERIČKI 
KOŠARKAŠ 
MADUT

NEPRAVILNOST
 U RAZVOJU
 NEKE BOLESTI

FIGURA U 
ŠAHU, 
KONJ

GLASATI SE 
POPUT 
MAGARCA, 
REVATI

ONAJ KOJI JE 
NAPUNIO 
GODINE SLUŽBE, 
KOJI JE U 
PENZIJI

NADIMAK HRV. 
GLAZBENIKA 
ŽELJKA 
LONČARIĆA

MAJSTOR 
BORILAČKIH 
VJEŠTINA AMIR

AZIJSKA 
TROPSKA 
BILJKA 
TRAJNICA 

ANTUN NALIS

„MUNICIJA“ 
ZA PRAČKU

VRSTA 
VELIKE 
PAPIGE

SPISAK 
UMRLIH, 
OBITARIJ 
(RAZG.)

NORTH
CAROLINA

GRAD U
NJEMAČKOJ

GRAD U 
ARMENIJI

VIROVITIČKA 
KULTURNA 
USTANOVA

MILJENKOVA 
IMENJAČA _________

GRAD U 
NJEMAČKOJ

ŽENSKO IME 
SARAH_________

GLUMAC 
VIROVITIČKOG 
KAZALIŠTA 
DRAŠKO

ČAMAC ZA 
BRZE VODE   _________

ČEŠKA
BIATLONKA
JIRINA

KEM. OZNAKA 
ZA DUŠIK

PREDMET 
KOJIM SE 
ZATVARAJU 
BOCE

„RESEACH 
TRAINING-
NETWORK“_________

RIMSKI 500

„NORTH“

ŽENSKO IME 
ELLA _________

ANTE 
PARADŽIK

INDIJSKA TV 
PRODUCENTICA 
KAPOOR

BRZOJAV_________

AUTO OZNAKA 
NAŠICA

ANTUN RADIĆ
_________

POZNATA 
TURSKA
 TEKSTILNA IND

POSTAVKA, 
TVRDNJA_________

NJEMAČKA 
KEM. INDUSTRIJA 

GRAD NA 
FILIPINIMA

BROD KOJI JE 
POTONUO 
1912. G.  _________

INDIJSKO JELO

VRSTA 
BILJKE, 
TRATORAK

HRVATSKI
SINEAST
IVICA

RUKOMETAŠ 
PATRIK

AUTO OZNAKA 
ZA PULU _________

KRUPNI 
KAPITALIST
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Dolaskom ljepšeg i sunčanijeg vre-
mena radno je i živo u brojnim vi-
nogradima na našem području. Sadi 
se mlada loza, nastavlja se rezidba i 
privezivanje čokota i lucnjeva vezi-
cama i bužirima, a započelo se i s 
proljetnom prihranom dušičnim 
gnojivima. Kao preventiva od jednog 
od najljućih neprijatelja, napada crne 
pjegavosti i pepelnice, koji se na rozg-
vi primjećuju u obliku crnih točkica i 
pjega, odnosno narančastih mrlja, 
naši vinogradari aktivno zaštićuju 
lozu mješavinom bakrenih preparata 
s dodatkom sumpora, a jajašca cr-
venog pauka i štitastih uši suzbijaju 
mineralnim uljima.
Izabrali smo jedan lijep i sunčan dan 
te posjetili naše prelijepo vinogorje na 
obroncima Bilogore u Golom Brdu, 
na kojemu se nalazi i imanje OPG 
Barčan. Odlučili smo malo „smetati“ 
gazdi Zlatku Barčanu i njegovom pri-
jatelju Peri koji su imali pune ruke 
posla, odnosno loze. 
- Valja iskoristiti današnje lijepo i 
sunčano vrijeme. Na ovom mjes-
tu posađeno je oko 3200 panjeva 
nasada, odnosno oko 80 posto 
graševine i 20 posto rajnskog rizlinga 
- informirao nas je Zlatko, ponosni 
proizvođač vinske kapljice koja je i 
ove godine dobila zlato na nedavnom 
ocjenjivanju vina u Virovitici. 
Zlatko je inače djelatnik MUP-a Vi-
rovitica, ali i tajnik Udruge vinogra-
dara i voćara „Sveti Vinko“. OPG je 
osnovao početkom 2014. godine kao 
nadogradnju malenog obiteljskog 
poljoprivrednog gospodarstva, a koje 
tradiciju uzgoja vinove loze njeguje 
već više od dva desetljeća. Zemljište 
s klijeti, pratećim objektima i pod-
rumom prostire se na površini 
zemljišta oko 1 hektara i smješteno je 
na sjevernim obroncima virovitičkog 

vinogorja, iznad mjesta Golo Brdo. S 
najviše točke, koja se nalazi na oko 
170 metara nadmorske visine, za lije-
pog i vedrog vremena pogled seže sve 
do rubnog područja općine Pitomača 
uz rijeku Dravu, odnosno do obron-
aka brda Meček sjeverno od grada 
Pečuha u Mađarskoj. Dok uživamo 
u pogledu, Zlatko je nastavio s pred-
stavljanjem svoga „blaga“. 

VIROVITIČKA VINA OSEBU-
JNOG MIRISA I OKUSA 

- Proizvodnja grožđa bazirana je na 

sortama graševina i rajnski rizling, 
nakon čije se prerade dobije oko 
30-35 hl vina, osebujnih cvjetnih 
mirisa i izbalansiranih kiselina koje 
naglašavaju svježinu i zaokruženost 
okusa, specifičnih upravo za područje 
virovitičkog vinogorja. Važno je na-
pomenuti da namjeravamo proširiti 
proizvodnju, tako da u konačnici 
dobijemo oko 5000 litara vina. 
Dakako da pritom želimo i zaštiti 
brand, pa smo ove godine prvi put 
išli prema Zavodu za vinarstvo. U 
interesu proizvođača i potrošača je 

sprječavanje neistinitog označavanja 
vina u prometu, a ovim propisima 
se regulira kontrola podrijetla - 
naglašava naš sugovornik, kazavši 
kako njegova vina već niz godina 
prolaze fizikalno kemijsku analizu i 
organoleptičko ocjenjivanje komisije 
Centra za vinogradarstvo, vinarstvo 
i uljarstvo, koje garantira ispravnost 
proizvoda te su na izložbama vina 
osvojila visoka odličja i prikladna su 
za svakodnevnu konzumaciju uz jela 
kontinentalnoga kraja.

ROKO
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Petak
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Subota
20. 3. 2021.

Nedjelja
21. 3. 2021.

Ponedjeljak
22. 3. 2021.

Utorak
23. 3. 2021.

Srijeda
24. 3. 2021.
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Jutra još uvijek 
hladna, idući 
tjedan nešto 
toplije  
Do kraja tjedna 
očekujemo pad tempera-
ture zraka. Uz više oblaka 
moguća povremena kiša 
ili susnježicu. U gorju 
će pasti malo snijega. 
Tijekom jutra moguć 
mraz. Jutarnje tempera-
ture zraka od -5 do 4, a 
najviše dnevne od 6 do 10 
stupnjeva. Vjetar slab do 
umjeren, sjevernih smje-
rova. UV-indeks nizak. 
 
U tjednu pred nama 
očekujemo porast tem-
perature zraka. Sunčanih 
razdoblja neće nedostaja-
ti, a trebalo bi se zadržati 
i suho. Jutarnje tempera-
ture zraka od 0 do 5, a 
najviše dnevne od 10 do 
15 ili koji stupanj više. 
Vjetar slab do umjeren, 
južnih smjerova. UV-
indeks nizak i umjeren. 

DHMZ, K.P.

NJUŠKA TJEDNA
Tea (1 godina)

SADI SE LOZA, U TIJEKU I REZIDBA I PRIHRANA  

U vinogorjima sve veća gužva  

• Kao preventiva od jednog od najljućih neprijatelja, napada crne pjegavosti i pepelnice, koji se 
na rozgvi primjećuju u obliku crnih točkica i pjega, odnosno narančastih mrlja, naši vinogradari 
aktivno zaštićuju lozu mješavinom bakrenih preparata s dodatkom sumpora, a jajašca crvenog 

pauka i štitastih uši suzbijaju mineralnim uljima.

Bruno Sokele

Bok, ja sam Tea. Živim u 
virovitičkom Skloništu za životinje 
i mislim da je vrijeme da pronađem 
dom. Nadam se da ne tražim puno, 
samo bih voljela napokon nekome 
pripadati. Ne zauzimam puno 
mjesta, vrlo sam sitna, trebam samo 
malo hrane, vode i kutak za spavanje. 
Ono čega trebam u ogromnim 
količinama je ljubav. Zaista bih 
željela biti voljena i sigurna. Nadam 
se da znaš nekoga tko bi bio spreman 
pustiti me u svoj život. Javi mu da ga 
čekam. 

M. L.

LJETNO RAČUNANJE VREMENA 
U noći sa subote na nedjelju pomaknite kazaljke unaprijed
U posljednjem vikendu u ožujku spavat ćemo sat vremena manje. Hrvatska se, naime, i ove godine vraća na 
ljetno računanje vremena pa će svi oni koji nemaju satove s automatskim ažuriranjem kazaljke sa subote, 
27. na nedjelju, 28. ožujka 2021. godine u dva sata ujutro trebati pomaknuti jedan sat unaprijed – na tri 
sata. Iako je prijašnjih godina najavljeno ukidanje prelaska s ljetnog na zimsko vrijeme, odluka nije do-
nesena za sve članice EU, već će se o njoj odlučivati ove godine. Do tada spavamo sat vremena manje, ali i 
duže uživamo u danu.                                                                                                                                                V. L.  


